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Spoštovane občanke, 
spoštovani občani!

Tokratni uvodnik je namenjen pred-
stavitvi športa v občini Hajdina, ki je 
kot dejavnost zelo razširjen v vseh 
starostnih oblikah. Šport ponuja ob-
čanom različne vrednote, kot so mo-
štveni duh, solidarnost, poštena igra 
in strpnost, hkrati jih spodbuja k ak-
tivni udeležbi v določenih organizaci-
jah, in prav zato je šport še toliko po-
membnejši v teh časih. Velika večina 
športnih dejavnosti v občini Hajdina 
se izvaja ljubiteljsko, poklicnega špor-
ta praktično ne poznamo. Tudi tradi-
cija določenih športov je zelo bogata, 
pojavljajo in razvijajo pa se tudi druge 
športne panoge.
S športom v občini Hajdina se v tem 
trenutku organizirano ukvarjamo v 
najmanj 13 športnih društvih in klu-
bih, kjer je vključenih okoli 1500 ljudi, 
seveda pa športna dejavnost, pred-
vsem rekreativna, poteka tudi izven 
društev. Velika večina teh društev (10) 
je vključena v krovno organizacijo – 
Športno zvezo Občine Hajdina, katere 

osnovno poslanstvo je uveljavljanje 
in pospeševanje športa v občini, skrb 
za šport mladih, razvoj športne infra-
strukture, posluh za tekmovalni šport 
in rekreacijo ter organiziranje različ-
nih športnih prireditev in akcij.
Na področju športa mladih je bilo v 
preteklih letih zagotovo največ nare-
jenega na formiranju dveh športnih 
šol – šole nogometa in karateja. Otro-
ška nogometna šola Golgeter Hajdi-
na, ki poteka pod pokroviteljstvom 
Športne zveze Občine Hajdina in vseh 
petih nogometnih klubov iz občine 
Hajdina, v tem trenutku že združu-
je okrog 150 otrok iz občine Hajdina 
ter bližnje okolice. Šola je pravi po-
kazatelj, da se da s pravim pristopom 
spodbuditi mlade nogometaše k or-
ganizirani vadbi. V šoli aktivno deluje 
in tudi tekmuje kar deset starostnih 
selekcij, od U7 do U18, oblikovan pa 
je tudi že otroški nogometni vrtec za 
otroke do sedmega leta starosti. Zra-
ven vseh pozitivnih učinkov, ki jih re-
dna in organizirana vadba omogoča 
predvsem otrokom in mladini, imajo 
od projekta velike koristi tudi sami 
nogometni klubi. V teh težkih časih za 
šport, kjer se vsakodnevno soočamo s 
primanjkljajem kadrovskega in mate-
rialnega potenciala, se klubi ukvarjajo 
le z eno selekcijo. 
Druga otroška športna šola je šola ka-
rateja s podobnimi pozitivnimi učinki 
za mlade športnike. Tudi tukaj se član-
stvo povečuje, rezultati so vedno bolj-
ši, šola pridobiva na prepoznavnosti. 
In če si izposodim besede enega iz-
med ustanoviteljev karateja, končni 
cilj karateja ni le v zmagi ali porazu, 
temveč v izpopolnjevanju značaja in 
izboljšanju samodiscipline. Prav tega 
načela se držijo tudi v karate klubu 
WKSA Hajdina, ki je prevzel organiza-
cijo in delovanje te šole karateja.
Na področju športne infrastrukture se 
stvari izboljšujejo glede na dejstvo, 
da smo v preteklih letih, v primerjavi 
z drugimi občinami, marsikaj zamu-

dili na tem področju. V letošnjem letu 
bomo pridobili igrišče z umetno travo 
dimenzij 40 x 20 m, vsa nogometna 
igrišča v občini se bodo v prihodnjem 
obdobju opremila z avtomatskim na-
makalnim sistemom, določeni dotra-
jani športni objekti po posameznih 
društvih se že obnavljajo, dograjujejo 
se novi. Športna zveza je na lokaciji 
nekdanje pošte pred kratkim pridobi-
la svoj prostor za delovanje, ki si ga bo 
delila s kulturniki, planinci in z gasilci. 
Premik na tem področju je viden in 
tudi obeti za naprej nam dajejo zago-
tovila, da športna infrastruktura v ob-
čini ne bo zanemarjena.
Zelo razvejano pa je tudi področje 
športne rekreacije, ki se delno izvaja 
po klubih, delno pa tudi izven njih. 
Pravi pokazatelj tega so tudi dogodki 
ob vsakoletnem občinskem prazniku, 
kjer se pojavi različno število športnih 
panog, tudi takšnih, ki se med letom 
ne izvajajo. Vse več je tudi zavedanja o 
pozitivnih učinkih športne rekreacije, 
predvsem hoja, tek, kolesarstvo, ae-
robika pa so tiste športne aktivnosti, 
ki so tudi na območju občine Hajdina 
vse bolj priljubljene. 
Tudi na področju financiranja špor-
ta je bilo v zadnjem obdobju (2010–
2012) narejenega precej, predvsem so 
se povečala finančna sredstva za šport 
mladih in športno infrastrukturo. Dej-
stvo je, da se le od javnega denarja ne 
da živeti, za stabilno delovanje klubov 
in društev so namreč še vedno odgo-
vorne uprave klubov, ki so tako v teh 
težkih časih za financiranje športa pri-
morane iskati druge rešitve.
Šport v občini ima torej pomembno 
sporočilo, prepričan pa sem, da je na 
pravi poti in da se za prihodnost špor-
ta ni treba bati.

Sandi Mertelj,
predsednik 

Športne zveze 
Občine Hajdina

Spoštovane gasilke, spoštovani gasilci!
Iskreno vam čestitam ob 100. obletnici vašega Prostovoljnega gasilskega društva Hajdina in se vam zahvaljujem za vsa dobra dela, ki 
ste jih opravili v teh letih. Oba s soprogom globoko spoštujeva delo gasilcev in se tudi rada udeležujeva slovesnih trenutkov, ki izražajo 

priznanje njihovim dosežkom in njihovemu prispevku h kohezivnosti naše družbe. 

Prostovoljna gasilska društva so idealna priložnost za izražanje in razvijanje prijateljstva in tovarištva med ljudmi. Nekatere vrednote, 
kot so solidarnost, pomoč pa tudi sožitje, se najbolj pristno razvijajo ravno znotraj gasilstva. Vem, da je med člani društev odlična 

medsebojna povezanost in da gasilci čutite visoko pripadnost ne le svoji stanovski organizaciji, temveč tudi okolju, v katerem delujete. 

Naloge gasilstva so mnogotere. Poleg gašenja požarov gasilci pomembno pomagate tudi ob poplavah, prometnih nesrečah in drugih 
težkih dogodkih, ko je ogroženo življenje ali pa imetje ljudi. Tako ste se v letih 2008 in 2009 izjemno izkazali s svojo hitro, učinkovito 
in plemenito pomočjo ob neurjih, ki so zelo prizadela vaše območje. V vseh teh situacijah ste si upravičeno spet zaslužili vsesplošno 

spoštovanje. 

Povsem razumljivo je, da so članice Društva žena in deklet občine Hajdina, občasno pa tudi Društva žena in deklet Gerečja vas, Društva 
žensk Hajdoše in Društva gospodinj Draženci (kar nekaj jih že poznam po zaslugi programa SVIT - same čudovite ženske!) našle pro-

stor za svoje vsestransko delovanje prav v prostorih vašega gasilskega društva, vašem gasilskem domu, in da si vzajemno pomagate, 
se poslušate in podpirate. 

Naj bo tako še naprej! Želim vam veliko uspeha.

        Barbara Miklič Türk

Uvodnik

To so izbrane misli in čestitka prve dame gospe Barbare Miklič Türk, ki jih je naslovila na gasilce PGD Hajdina – 
letošnje jubilante. Njeno prijateljstvo z Društvom žena in deklet občine Hajdina in še z nekaterimi iz občine je bil 

dovolj dober razlog za prijazen dopis s čestitko, ki naj bo tudi majhno presenečenje za vse prostovoljne članice in 
člane PGD Hajdina, pa tudi vseh ostalih društev.

Ob 100-letnici društva jim iskreno čestitamo in vas vabimo, da skupaj z njimi praznujete pomemben jubilej, 
združen z dnevom gasilcev OGZ Ptuj, v nedeljo, 24. junija 2012. Na predvečer osrednje slovesnosti bo v gasil-

skem domu na Zg. Hajdini tudi slavnostna seja PGD Hajdina.
Dobrodošli!

Vabilo 
na krvodajalsko akcijo

Rdeči križ Slovenije,
OO RK Hajdina, 

vabi na krvodajalsko akcijo,
ki bo 

v četrtek, 12. julija 2012,
od 7. do 11. ure 

na transfuzijskem oddelku
Splošne bolnišnice 

dr. Jožeta Potrča Ptuj.
Barbara Miklič Türk v družbi Rimljank s Hajdine, ptujskega župana in še nekaterih gostov v Slavnostni dvo-
rani na Ptujskem gradu, maj 2012
Foto: SB

Sandi Mertelj
Foto: Črtomir Goznik
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Podaljšanje deviacije 1-2 na lokalni 
cesti LC 328 221
Na odcepu od nadvoza 4-2, ki povezu-
je naselji Zgornja Hajdina in Draženci, 
se je od avtobusne postaje do križišča 
pred železniškim prehodom podaljša-
la deviacija 1-2 v dolžini 100,00 m. V 
sklopu del se je izvedla rekonstrukcija 
cestišča s hodnikom za pešce in javno 
razsvetljavo ter odvodnjavanjem me-
teornih voda. Dela je izvedlo podjetje 
STRABAG, d. o. o., ki je prevzelo vlogo 
vodilnega partnerja po stečaju SCT, d. 
d.
S temi deli so bila opravljena še za-
dnja dela, ki so bila dogovorjena in so 
bila obveznost izvajalcev del ob izgra-
dnji avtoceste AC Slivnica–Draženci 
do občine Hajdina ter so izhajala iz 
dogovora o tekočem vzdrževanju in 
sanaciji oziroma povrnitvi v prvotno 
stanje vseh občinskih cest, ki so bile 
zaradi uporabe pri izgradnji del na 
AC Slivnica–Draženci, sklop C od km 
14+850 do km 19+850 in sklop B od 
km 2+000 do km 14+850, kakor koli 
poškodovane.

RUŠITEV OBJEKTA 
SPODNJA HAJDINA 65
V maju se je končala dolgo obljublje-

na rušitev stanovanjskega objekta 
Spodnja Hajdina 65, kar predstavlja 
po odkupu objekta drugi korak za 
začetek gradnje krožišča. Kljub temu 
da je investitor izgradnje Direkcija RS 
za državne ceste, je bilo treba vložiti 
mnogo truda v koordinacijo vseh so-
delujočih pri rušitvi objekta.
Ob podpori in dobri volji vseh jim je 
kljub administrativnim preprekam 
uspelo ujeti zastavljen rok, kot je bil 
dogovorjen na začetnem operativ-
nem sestanku na sedežu občine, ki 

je bil sklican na pobudo župana mag. 
Stanislava Glažarja.
Nadaljevanje del na izgradnji krožišča 
pa je odvisno od sprejetega državne-
ga rebalansa proračuna za leto 2012, 
ker gre za državna sredstva. 

Izvajanje investicij po rebalansu 
občine Hajdina za leto 2012
Na investicijskem področju se izvajajo 
aktivnosti na naslednjih postavkah oz. 
področjih cestne in komunalne infra-
strukture:
Cesta Gajec
Pred izvedbo zgornjega ustroja so se 
na trasi ceste izvedla dela še na vodo-
vodnih priključkih za opremo stavb-
nih zemljišč. Trenutno se po položi-
tvi grobega asfalta izvajajo še zadnja 
dela, kot so dvig revizijskih jaškov 
fekalne kanalizacije in odvodnjavanje 
meteornih voda.
Asfaltiranje javne poti JP 829 411, 
odcep črpališče Skorba–kapela
Trenutno je projekt v fazi pridobi-
vanja revidirane analize tveganja za 
onesnaženje, saj je omenjen obseg 
predviden v ožjem in najožjem vodo-
varstvenem območju.

11. redna seja Občinskega sveta Občine Hajdina

V aprilu se je občinski svet sestal na 
11. redni seji, ki je bila 18. aprila 2012 
ob 15.30 v prostorih občine Hajdina.

Na seji je bilo sprejeto:
1. Sklepi in zapisnik 10. redne seje. 
2. Odlok o proračunu Občine Hajdi-
na za leto 2013.
3. Odlok o načinu opravljanja lo-
kalne gospodarske javne službe 
ravnanja s komunalnimi odpadki v 
Občini Hajdina, ki določa način opra-
vljanja obvezne lokalne gospodarske 
javne službe zbiranja komunalnih od-
padkov, prevoza komunalnih odpad-
kov, obdelave mešanih komunalnih 

odpadkov in odlaganja ostankov pre-
delave ali odstranjevanja komunalnih 
odpadkov na območju Občine Hajdi-
na.
4. Odlok o predmetu in pogojih za 
podelitev koncesije za opravljanje 
obvezne lokalne gospodarske jav-
ne službe ravnanja s komunalnimi 
odpadki v Občini Hajdina, s katerim 
se kot koncesijskim aktom določijo 
predmet in pogoji opravljanja obve-
zne lokalne gospodarske javne službe 
ravnanja s komunalnimi odpadki na 
območju Občine Hajdina. 
5. Odlok o spremembah in dopol-
nitvah Odloka o priznanjih Občine 

Hajdina.

Člani občinskega sveta so se seznanili 
s Trendi varnostnih pojavov na ob-
močju Občine Hajdina v letu 2011.

DOPISNA SEJA
Na 4. dopisni seji je Občinski svet Ob-
čine Hajdina sprejel Sklep o potrditvi 
Dokumenta identifikacije investicij-
skega projekta »Izgradnja kanaliza-
cije v naseljih Slovenja vas in Gerečja 
vas«.

Občinska uprava 

12. redna seja Občinskega sveta Občine Hajdina

V juniju se je občinski svet sestal na 
12. redni seji, ki je bila 6. junija 2012 
ob 17. uri v prostorih občine Hajdina.

Na seji je bilo sprejeto:
1. Zapisnik 11. redne seje.
2. Zapisnik 4. dopisne seje.
3. Odlok o javnem redu in miru v 
Občini Hajdina, s katerim so predpi-
sani ukrepi za varstvo javnega reda in 
miru, zagotavljanje varnosti občanov 
in javnega premoženja, vzdrževanje 
zdravja in čistoče kraja, varstva okolja 
in zunanje podobe kraja, varstvo zu-
nanjega videza naselij in zelenic ter 
ravnanje z zapuščenimi vozili. Dolo-
čijo se pristojnosti občinskih redarjev 
in občinskih inšpektorjev pri izvajanju 
nadzora nad izvrševanjem določb 
tega odloka in globe za kršitve določb 
tega odloka. 
4. Pravilnik o dodeljevanju enkra-
tnih denarnih socialnih pomoči iz 
proračunskih sredstev Občine Hajdi-
na, ki določa upravičence do dodeli-

tve enkratne denarne socialne pomo-
či, namen dodelitve, merila in višino 
denarne pomoči ter postopek uvelja-
vljanja in dodelitve denarne pomoči 
iz občinskih proračunskih sredstev. 
Enkratna denarna socialna pomoč po 
tem pravilniku je denarna pomoč, ki 
se dodeli upravičencu praviloma en-
krat letno kot pomoč pri razrešitvi tre-
nutne materialne stiske prosilca.
5. Sklep o potrditvi Ocene izvajanja 
Občinskega programa varnosti Ob-
čine Hajdina v letu 2011, s katerim 
Občinski svet Občine Hajdina ocenju-
je, da so bili doseženi zastavljeni cilji 
Občinskega programa varnosti Obči-
ne Hajdina za leto 2011.
6. Sklep o razveljavitvi Sklepa o 
olajšavah za plačilo komunalne-
ga prispevka, s katerim se razveljavi 
Sklep o olajšavah za plačilo komunal-
nega prispevka, št. 427-1/2011-3, z 
dne 20. 6. 2011.
7. Mnenje h kandidatu za ravna-
telja Glasbene šole Karola Pahorja 

Ptuj. Občinski svet Občine Hajdina 
daje pozitivno mnenje na razpis pri-
javljenemu kandidatu Štefanu Petku, 
roj. 14. 8. 1966, akademskemu glas-
beniku, profesorju klarineta, stanujo-
čemu v Kicarju 20, Ptuj, za ravnatelja 
Glasbene šole Karola Pahorja Ptuj. 
Kandidat Štefan Petek, ki izpolnjuje 
vse z razpisom zahtevane pogoje za 
ravnatelja glasbene šole, v tem času 
že drugi mandat kot ravnatelj uspe-
šno strokovno vodi ta zavod. S svojim 
osebnim pristopom in vključevanjem 
šole v različne prireditve v naši občini 
kaže tudi na primeren pozitiven pri-
stop šole do okolja, v katerem glasbe-
na šola deluje. Občinski svet Občine 
Hajdina zato kandidaturo Štefana Pet-
ka za ravnatelja glasbene šole ocenju-
je za primerno in jo podpira. 

Podana je bila Informacija o postavitvi 
spominskega obeležja Francu Jezi.

Občinska uprava 

Aktualno – naložbe v občini

Od nadvoza Draženci do križišča z železniško progo so končana dela v sklopu izgradnje hodnika za pešce in 
javne razsvetljave. (Foto: Franc Jelen)

V maju je bila na Spodnji Hajdini uspešno izvedena rušitev nenaseljene stanovanjske hiše. 
Foto: Franc Jelen
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S to naložbo bo naselje Draženci s centrom občine še bolj 
povezano, sicer pa je bila omenjena naložba v občini že 

več let načrtovana in ne bo edina na področju komunalne 
infrastrukture. V veliki meri bodo letos, kljub manjšim in-
vesticijam zaradi kriznega obdobja, investirali na področje 
kanalizacije in cestne infrastrukture. Za gradnjo pločnika 
do Dražencev je občina Hajdina potrebna zemljišča zago-
tovila v letu 2011, javni razpis za izvedbo del pa so izvedli 
letos in za najugodnejšega ponudnika izbrali CP Ptuj. Kot 
je poudaril župan Glažar, s tem projektom v bistvu na-
daljujejo v maju zaključeni projekt, v okviru katerega so 
skupaj z državo zgradili pločnik od nadvoza v Dražencih 
do železniškega prehoda. Po dosedanjem dobrem sode-
lovanju s CP Ptuj pa župan verjame, da bo tudi ta projekt 
kakovostno in pravočasno izveden.
Kljub temu da je rok za dokončanje del v letu 2013, pa je 
Martin Turk prepričan, da bodo glavnino del lahko dokon-
čali v letošnjem oktobru, z deli pa naj bi začeli v drugi po-
lovici julija.

Besedilo in foto: TMIzgradnja pločnika in JR ob lokalni 
cesti LC 328 251, odcep Sp. Hajdina 
do križišča PGD Hajdina
Glede na to, da je bila na razpis za 
UKREP 322 prijavljena v naselju Spo-
dnja Hajdina Ureditev vaškega sredi-
šča, se čaka na odgovor, saj je od tega 
odvisno, v kakšnem obsegu bi se iz-
gradil pločnik.
Izgradnja pločnika Draženci, odcep 
Kodrič–Nemec
Za izdelavo projektne dokumentacije 
je izbran izvajalec. Izvedena je bila po-
trebna geodetska izmera in na terenu 
je bil s predstavniki vaškega odbora in 
člani OS dogovorjen potek pločnika.
Izgradnja pločnika ob LC 328 221, 
odcep PSC Hajdina–Maja
Za izdelavo projektne dokumentaci-
je je izbran izvajalec. Pred pričetkom 
izdelave projektne dokumentacije se 
bo s predstavniki Zgornje Hajdine do-
govorilo o načinu ureditve vpadnice v 
občinsko središče.

Izgradnja javne razsvetljave Skorba–
Hajdoše G1-1
Ob izgradnji javne razsvetljave je gle-
de na to, da se bodo dela izvajala v 
samem pločniku, predvidena širitev 
pločnika za potrebe kolesarske steze 
na odcepu Skorba–gasilski dom Haj-
doše (nasproti bencinskega servisa). 
Trenutno se pridobiva gradbeno do-
voljenje za ta poseg. V juniju bo izve-
den postopek izbire izvajalca v skladu 
z Zakonom o javnih naročilih.
Izgradnja kanalizacije v naselju Zg. 
Hajdina in Sp. Hajdina
Kljub nekaterim zapletom potekajo 
dela po začrtanem terminskem načr-
tu. Za kanalizacijo »Mala gmajna« se 
pripravlja dokumentacija za tehnični 
pregled in se še vzpostavljajo zemlji-
šča v prvotno stanje.
V naselju Zgornja Hajdina se ob doda-
tnih delih na komunalni infrastrukturi, 
ki jih je bilo treba izvesti sočasno z iz-
gradnjo kanalizacije, že izvaja asfalti-

ranje treh ulic.
Na lokaciji pri gostišču Maja se še 
usklajuje potek kanala 4.0.
Izgradnja sekundarne kanalizacije
Letos je predvidena izgradnja sekun-
darne kanalizacije v naseljih Gerečja 
vas, Slovenja vas in Hajdoše.
Izgradnja igrišča z umetno travo
Na projektu trenutno potekajo aktiv-
nosti o položitvi 20 kV kablovoda v 
območju igrišča v zemljo. Pridobljena 
so tudi sofinancerska sredstva Fun-
dacije za šport in Nogometne zveze 
Slovenije.

Informacija o vlogah na »Javni razpis 
za Obnovo in razvoj vasi«
Na javni razpis UKREP 322 smo prijavi-
li sedem projektov na naslednje pred-
mete podpore:
Draženci: ureditev komunalne in pro-
metne infrastrukture ter povezav v 
naseljih – izgradnja kanalizacije v sre-
dišču vasi
Gerečja vas: ureditev površin za sku-
pne namene in potrebe v podeželskih 
naseljih
Hajdoše: obnova in izgradnja večna-
menskih zgradb skupnega pomena 
za medgeneracijsko druženje, kul-
turno-umetniško, športno in drugo 
prostočasno dejavnost lokalnega 
prebivalstva na podeželju – ureditev 
podstrešja Gasilskega doma Hajdoše
Skorba: ureditev površin za skupne 
namene in potrebe v podeželskih na-
seljih
Slovenja vas: ureditev vaških jeder
Spodnja Hajdina: ureditev vaških je-
der
Zgornja Hajdina: ureditev komunalne 
in prometne infrastrukture ter pove-
zav v naseljih
Vloge so bile oddane v prvi polovici 
januarja 2012. Dne 29. maja 2012 smo 
od Ministrstva za kmetijstvo in okolje, 
Agencija RS kmetijske trge in razvoj 
podeželja, prejeli zahteve za dopolni-
tev vlog za dodelitev sredstev.
Vse dopolnitve so formalne narave in 
ne zahtevajo dodatnih sprememb in-
vesticijskih dokumentacij.

Občinska uprava

Podpis pogodbe za gradnjo pločnika 
s kolesarsko stezo do Dražencev

Župan občine Hajdina mag. Stanislav Glažar in direktor Cestnega podjetja Ptuj Martin Turk sta 1. junija v 
prostorih občine Hajdina podpisala pogodbo za gradnjo pločnika s kolesarsko stezo in rekonstrukcijo ceste z 
javno razsvetljavo v naselju Zg. Hajdina, od semaforjev, mimo pokopališča do železniške proge v Dražencih. 
Odsek v dolžini 560 metrov naj bi zgradili do oktobra letos, naložba pa bo občino veljala 156 tisoč evrov.

Pogodbo za gradnjo pločnika s kolesarsko stezo in rekonstrukcijo ceste z jav-
no razsvetljavo sta podpisala župan mag. Stanislav Glažar in direktor Cestnega 
podjetja Ptuj Martin Turk.Cesta Gajec v Gerečji vasi, kjer so 14. junija polagali zgornjo plast asfalta

Foto: TM

Na podlagi 16. člena Statuta Občine Hajdina (Uradni list 
RS, št. 63/07, Uradno glasilo slovenskih občin, št. 22/10) 
ter 11. člena Odloka o priznanjih (Uradno glasilo sloven-
skih občin, št. 18/2009, 15/2012) Komisija za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja občine Hajdina objavlja

JAVNI RAZPIS O PRIZNANJIH 
OBČINE HAJDINA

I.
Priznanja občine so: častni občan, priznanje občine Haj-
dina, zlata plaketa občine Hajdina, zahvalna listina, pri-
znanje župana občine Hajdina.
 

II.
Priznanja občine se lahko podeljujejo občanom, drugim 
posameznikom, podjetjem, zavodom, društvom in sku-
pinam, združenjem in drugim pravnim osebam za dosež-
ke na področju gospodarstva, šolstva, kulture, znanosti, 
športa, ekologije, zaščite in reševanja ter na drugih po-
dročjih človekove ustvarjalnosti, ki prispevajo k boljše-

mu, kakovostnejšemu in popolnejšemu življenju obča-
nov in imajo pomen za razvoj in ugled občine Hajdina.

ČASTNI OBČAN je najvišje častno priznanje Občine Haj-
dina posamezniku za njegovo življenjsko delo. Podeljuje 
se za izredne zasluge in trajne dosežke na znanstvenem, 
ekonomskem, kulturnem, razvojnem, vzgojno-izobraže-
valnem, športnem, naravovarstvenem, humanitarnem ali 
še na katerem drugem področju dela posamezniku, ki je 
s svojim delovanjem tako prispeval k razvoju, ugledu in 
uveljavitvi Občine Hajdina.

PRIZNANJE OBČINE se podeljuje tistim posameznikom 
ali skupini ljudi, ki so dosegli izjemne uspehe in dosež-
ke na družbenoekonomskem, znanstvenem, tehničnem, 
kulturnem in drugih področjih ustvarjalnosti dela v enem 
ali večletnem obdobju. Priznanje ima značaj spodbude 
občanom, društvom in drugim za nadaljevanje prizade-
vanj, ki prispevajo k večjemu razvoju in napredku Občine 
Hajdina.

Pred gasilskim domom na Hajdini je zdaj veliko prostora, del tega pa naj bi bil kmalu porabljen za izgradnjo 
krožišča. (Foto: Franc Jelen)
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Od zunaj je hišica pri župnišču z novo 
fasado in prenovljeno streho kot iz 
pravljice, znotraj pa je tudi že vse pri-
pravljeno za postavitev opreme, ki jo 
pričakujejo v kratkem. Vsi prisotni so 
bili dobre volje, saj so bili priča za-
ključku projekta, ki se je rodil že v času 
prvega župana Radoslava Simoniča, 
dokončala pa ga je občinska ekipa 
Stanislava Glažarja. 

Napisna tabla na steni bo odslej ozna-
čevala kraj, kjer se bodo vsaj enkrat 
tedensko zbirali člani vsakega izmed 
štirih društev, ki so doslej uradovali 
po najrazličnejših prostorih, kjer so jih 
sicer gostoljubno vzeli pod streho, a 
vedno so si želeli nekje imeti tudi svo-
je omare, v katerih bi lahko spravljali 
vso dokumentacijo in pripomočke za 
delo. Odslej ne bo več ovir za njihovo 
nemoteno ustvarjalno delo. 
Naj izjavi dveh izmed prisotnih povza-
meta to, kar so povedali vsi županovi 

sogovorniki.

Jože Majerhofer: »Planinci smo, tako 
kot tudi člani drugih društev, iskreno 
hvaležni obema županoma za prido-
bitev, ki bo omogočala, da bomo ime-
li uradne ure ob četrtkih od 17. do 19. 
ure. V tem času bodo lahko člani ure-
jali članarino, pridobivali informacije 
o pohodih, načrtovali pohode, prav 
tako se bodo lahko prijavili na poho-
de in uredili drugo potrebno doku-
mentacijo. Možen bo ogled fotografij 
in videoposnetkov, organizirali bomo 
predavanja znanih slovenskih alpini-
stov o varni hoji v hribe, možna pa bo 
tudi izposoja razne planinske opreme 
za odpravo v visokogorje.«

Ivan Glažar: »Tudi Občinsko gasilsko 
poveljstvo Hajdina je pridobilo svoj 
prepotreben prostor, ki nam ga je za-
gotovila lokalna skupnost.

ZLATA PLAKETA OBČINE je priznanje posamezniku, dru-
štvu, posamezni skupini ljudi ali pravni osebi za izjemne 
uspehe na posameznem področju življenja in dela.

ZAHVALNA LISTINA je priznanje za posebne zasluge in 
dejanja na katerem koli področju življenja in dela v ob-
čini.

III.
Pobudniki oziroma predlagatelji za podelitev priznanj 
občine Hajdina so lahko občani, politične stranke, vaške 
skupnosti, podjetja, društva ter druge organizacije in 
skupnosti.
Pobuda za podelitev priznanja mora biti predložena v pi-
sni obliki in mora vsebovati:

 – naziv in ime pobudnika,
 – ime in priimek predlaganega prejemnika priznanja 

ter osnovne osebne podatke,
 – vrsto predlaganega priznanja,
 – obrazložitev pobude z ustrezno dokumentacijo gle-

de navedenih dejstev.

IV.
Predloge pošljite na naslov: Občina Hajdina, Komisija za 
mandatna vprašanja, volitve in imenovanja, Zg. Hajdi-
na 44 a, 2288 HAJDINA, vključno do 7. septembra 2012.
        

Predsednik Komisije za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja

Franc Mlakar, l.r.

Nekdanja hajdinska pošta postala nov dom 
štirih občinskih društev

Pridružili smo se Hildi Bedrač, predsednici Zveze kulturnih društev občine Hajdina, Sandiju Mertelju, predse-
dniku Športne zveze občine Hajdina, Jožetu Majerhoferju in Milanu Bezjaku, predsedniku in podpredsedniku 
Planinskega društva Hajdina, ter Ivanu Glažarju, poveljniku Občinskega gasilskega poveljstva. Štiri društvene 
organizacije, ki med seboj povezujejo veliko število občanov občine Hajdina, so 30. maja dočakale trenutek, 
ko jih je župan Glažar povabil v prenovljene prostore nekdanje hajdinske pošte.

Milan Bezjak in Jože Majerhofer, podpredsednik 
in predsednik Planinskega društva, Hilda Bedrač, 
predsednica Zveze kulturnih društev, Ivan Glažar, 
poveljnik Občinskega gasilskega poveljstva, in San-
di Mertelj, predsednik Športne zveze, so se pridruži-
li županu mag. Stanislavu Glažarju pri ogledu novih 
skupnih društvenih prostorov pri župnišču, kjer je 
bila nekoč hajdinska pošta.

Tukaj bomo sedaj lahko sklicevali 
svoje seje in sestanke, namenjen pa 
bo tudi za arhiviranje potrebne doku-
mentacije, ki smo jo do sedaj shranje-
vali kar doma. Do sedaj smo namreč 
sestankovali po gasilskih domovih, 
največkrat pri PGD Hajdina, kjer pa 
dokumentacije nismo mogli shranje-

vati. Zahvala svetnikom občinskega 
sveta in županu za novo pridobitev, 
verjamem, da jo bomo koristno in z 
veseljem uporabljali. Hvala tudi vsem, 
ki so nas do sedaj gostili v svojih pro-
storih.«

Besedilo in foto: 
Silvestra Brodnjak Štiri pomembne društvene organizacije v eni zgrad-

bi

Bil je lep predprvomajski dan
Občina Hajdina je na osrednjem občinskem trgu 21. aprila pripravila 
predpraznični dan druženja za občanke in občane. Dogodek so posvetili 
prazničnemu 27. aprilu in 1. maju. Odziv obiskovalcev je bil izjemno do-
ber, dogodek pa je spremljalo tudi lepo vreme.

Ekipa mož, ki je letos poskrbela za postavitev mlaja 
na občinskem trgu.

Začelo se je s postavitvijo mlaja, na-
daljevalo pa s prijetnim druženjem ob 
pečenih perutnicah, ki so jih po svo-
jih recepturah pripravljale ekipe vseh 
sedmih vaških odborov. Za izbrane 
pekovske dobrote so poskrbele go-
spodinje iz občine, za dobro domačo 

vinsko kapljico pa hajdinski kletarji. Z 
nekaj lepimi slovenskimi pesmimi so 
dogodek obogatili tudi pevci moške-
ga pevskega zbora PGD Hajdoše.

Fotoutrinki: 
Tatjana Mohorko

Ekipa VO Skorba je ob perutnicah ponudila še skorbski kvinton. Kuharska ekipa VO Sp. Hajdina se pri svojem delu ni dala motiti, na pokušnjo 
dobro pečenih perutnic pa se je povabila tudi direktorica občinske uprave.

Kuharji VO Slovenja vas so bili zbrani v velikem številu, njihove pečene perutnice 
pa so bile posebej pohvaljene. Jedci že vedo, kaj je dobro …

Domiselna pri svojem delu je bila tudi moška kuharska ekipa VO Draženci.
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Že veliko pred tem večerom so vašča-
ni Skorbe spravljali odvečne veje in 
porezano trto domačih brajd s svojih 
dvorišč na prostor ob vaškem ribniku, 
velik delež pri postavljanju kresa pa so 
imeli fantje in možje iz vrst ribičev in 
starodobnih kolesarjev. 
Mlaj so vaščani z VO Skorba postavili 
že v petek popoldan. V ponedeljek, 
na predvečer praznika dela, pa smo 

se vaščani v zelo velikem številu zbra-
li ob kresu, ki je zagorel pod budnim 
očesom gasilcev iz sosednjega gasil-
skega društva Hajdoše. Plameni so kar 
nekaj časa osvetljevali nočno nebo, 
sami pa smo prijetno druženje ob kle-
petu, dobri jedači in pijači – za kar so 
poskrbeli organizatorji kresovanja in 
vaški kletarji – kasneje nadaljevali ob 
ribniku. Ko je svoje mehe raztegnil še 

naš domačin Jaka, se je zaslišala tudi 
pesem, ki je odmevala dolgo v noč. In 
prav je tako, saj tovrstnih srečanj ni ni-
koli preveč.

Besedilo in foto: Renata Gabrovec

Ker je postavitev mlaja povezana z večletnimi izkušnjami 
vaščanov, je ta letos stal že čez pičlih 45 minut. Tudi letos 
se je pred gasilskim domom zbralo zelo veliko vaščanov, 
med njimi veliko članov in članic domačih društev. Pred 
pogostitvijo je zbrane vaščane najprej nagovoril predse-
dnik VO Gerečja vas Marjan Rozman, ki se je prisotnim za-
hvalil za tako številno udeležbo, pridružila sta se mu tudi 
predsednik domačega PGD Ivo Lešnik in predsednica DŽD 
Gerečja vas Magda Intihar, ki sta se prav tako zahvalila za 
udeležbo in zbrane seznanila tudi o prihodnjih dogodkih 
na vasi ter o medsebojni pomoči pri organizaciji načrtova-

nih projektov.
Ker je bilo sončno in toplo nedeljsko popoldne, sta se pri-
jetno druženje in kramljanje ob dobri malici in rujni kaplji-
ci zavlekla v pozen večer.

Besedilo in foto: 
Magda Intihar

Vse te male umetnine so izdelale čla-
nice Društva žensk Hajdoše skozi zim-

sko-pomladne mesece, pri ustvarja-
nju pa jim je z navesti pomagala tudi 
Nada Zupanič.
Ob odprtju razstave sta zbrane nago-
vorila Zdenka Ornik, predsednica Dru-
štva žensk Hajdoše, in hajdinski župan 
mag. Stanislav Glažar, ki je Ornikovi in 
njenim članicam tudi čestital za lepo 
pripravljeno razstavo in za ohranja-
nje starih običajev na vasi. Dogodke 
je obogatil še krajši kulturni program, 
gostiteljice pa so poskrbele za pristno 
domačo pogostitev. Razstava iz ličja je 
v tem času še na ogled in vabljeni, da 
si jo ogledate.

Besedilo in foto: TM

Kuharska ekipa VO Gerečja vas je bila letos najštevilnejša. Ekipa kuharjev VO Hajdoše je po videzu kar izstopala. Vse pohvale!

Kuharska ekipa VO Zg. Hajdina je spekla odlične perutnice, poskrbela pa je tudi 
za lep videz vseh kuharskih mojstrov.

Hajdinski kletarji so ves čas skrbeli za dobro postrežbo z vinom, za kar pa jih je 
posebej pohvalil tudi župan mag. Stanislav Glažar.

Male hajdoške umetnine iz ličja

V razstavnem prostoru PSC Hajdina je bila 21. aprila, ob prireditvi po-
stavitve mlaja in druženja na osrednjem občinskem trgu, še krajša slo-
vesnost ob odprtju izjemno lepo pripravljene razstave izdelkov iz ličja.

Razstava iz ličja je kar vabila k ogledu …

Iz ličja je mogoče narediti veliko zanimivih izdelkov 
in Hajdošanke so nas o tem nedvomno prepričale. 

In še trojica ustvarjalk (z leve): Anica Tekmec, znana
pletarka iz Hajdoš, izjemna rokodelka Nada Zupanič 
in Zdenka Ornik, predsednica društva

Kres in mlaj 
povezala Hajdošane

Prav tako so se vaščani Hajdoš zbrali 31. aprila pri gasil-
skem domu PGD Hajdoše, da so s skupnimi močmi posta-
vili mlaj. Med postavitvijo je bilo poskrbljeno tudi za pi-
jačo. Ko je mlaj že stal, je sledila zaslužena pogostitev, za 
katero je poskrbel VO Hajdoše, tako da hrane in pijače ni 

manjkalo. Zbralo se je lepo število vaščanov, ki so poskrbe-
li za dobro vzdušje.

Besedilo in foto: Mirko Abraham

26. aprila so se vaščani Hajdoš zbrali na drugem tra-
dicionalnem kresovanju, ki ga je organiziral Vaški od-
bor Hajdoše. Zbralo se je lepo število vaščanov, ki so 
se ob ognju in dobri kapljici družili dolgo v noč.

Tudi v Hajdošah so postavili mlaj.

Mlaj postavili tudi 
v Gerečji vasi

V organizaciji VO in PGD Gerečja vas so se vaščani 
zbrali že v nedeljo, 29. aprila, da bi kot vsako leto po-
stavili mlaj in se družno poveselili ob prazniku dela, ki 
leto za letom žal vedno bolj izgublja svoj pomen. 

»Hooooruk« in mlaj bo kmalu postavljen.

Kresovanje v Skorbi
Tradicionalni prvomajski kresovi so tudi letos zagoreli in razsvetlili noč-
no nebo veliko krajev, tudi v Skorbi.

Druženje ob kresu v Skorbi



12 13

Junij 2012 Junij 2012

Z zanimanjem so prisluhnili predava-
telju dr. Marku Dobriloviču z Bioteh-
nične fakultete Univerze v Ljubljani, 
ki je nazorno podal mnoge izvirne 
zamisli o ohranjanju vaške podobe in 
vključevanju novih objektov v posa-
mezna okolja. Podanih je bilo veliko 
uporabnih informacij o sodobni ure-

ditvi dvorišča, zelenjavnega in okra-
snega vrta, dovoznih poti, ograj; vse 
na sodoben način, vendar okolju pri-
merno in prijazno.
Turistično društvo Mitra Hajdina je 
s tem realiziralo enega od načrtov 
izobraževanja svojih članov in vseh 
občanov, ki jim ni vseeno, v kakšnem 

kraju živijo in delajo. 

Besedilo in foto: 
Silvestra Brodnjak

Urejanje okolja 
z dr. Markom Dobrilovičem

8. maja se je v dvorani Doma vaščanov v Dražencih zbralo lepo število 
tistih, ki si želijo pridobiti nove ideje za ureditev okolice svojega doma ali 
pa vaških središč.

Dr. Marko Dobrilovič

Devetič pokosili »Nemčev« travnik

Nedelja, 20. maja, je bila eden od redkih majskih dni, ko ni deževalo. In če je tovrstni prireditvi naklonjeno vre-
me, gre tako rekoč vse kot po maslu. Takšen je bil zaključek ob uspešno izpeljani že 9. tradicionalni prireditvi 
Košnja trave nekoč, ki jo v sodelovanju z VO in PGD Gerečja vas ter s pomočjo sponzorjev in donatorjev vsako 
leto organizira DŽD Gerečja vas na »Nemčevem« travniku v Gerečji vasi.

Osnovni namen vsakoletne prireditve je prikazati nekoč 
delovno opravilo, danes samo še običaj, ročne košnje tra-
ve s kosami, ki se jim na travniku pridružijo tudi stari stroji 
za košnjo, vse od BCS kosilnic pa do najstarejših še voznih 
traktorjev s kosilnicami. Letošnje košnje se je udeležilo 21 
ročnih koscev ter 10 strojnikov s traktorji in dvema kosilni-
cama BCS.
Po odpetih uvodnih pesmih domačega MePZ in po poz-
dravnih besedah predsednice Magde Intihar sta prve redi 
s koso vrezala župan mag. Stanislav Glažar ter vsakoletni 
kosec – nekdanji župan občine Hajdina Radoslav Simonič, 

sledili pa so jima vsi drugi kosci z ročnimi kosami ter na 
preostanku travnika še strojniki. Da pa je kosa vrezala, kot 
je treba, so poskrbele članice domačega MePZ, ki so ko-
scem na travniku gasile žejo in v vlogi grabljic tudi poko-
šeno seno raztrosile. 

KUHALO SE JE IN TUDI JEDLO
Vzporedno se je ob robu travniku odvijalo tudi tekmova-
nje v kuhanju golaža, letos je tekmovalo kar 13 moških ku-
harskih ekip tako iz domače občine kot sosednjih.

Prihod koscev na travnik Prve tri zmagovalne ekipe v kuhanju golaža

Ekipe so nastopale pod zelo različnimi, zanimivi imeni: 
moštvo iz Skorbe, Rogljiček Hajdina, Avtoprevozniki Jack 
& Grušovnik, ekipa iz Hajdoš, ekipa Slovenja vas, Benčovi 
pubeci iz Zlatoličja, Valek mojstri s Hajdine, moštvo Petaln 
iz Gerečje vasi, Trnički Trni, Kungota Tim, moštvo Lamot & 
Požgan, Andrušova klet in Gerečki asi.
Golaž je že pripravljen pričakal obiskovalce in kosce, ki so 
med tem časom že pokosili travnik, ocenila pa ga je tri-
članska komisija, ki jo je tudi letos vodil kuharski mojster 
Vlado Pignar, članici komisije pa sta bili prav tako kulinarič-
ni strokovnjakinji Štefka Steiner, članica domačega DŽD, 
ter Jožica Peršoh, članica Društva gospodinj Draženci. Ko-
misija je korektno opravila svoje delo in po njihovi oceni so 
letos najboljši golaž skuhali Trnički Trni, ki so se vsako leto 
vztrajno udeleževali tekmovanja in si s tem tudi nabirali 
izkušnje. Naziv za drugi naj golaž je prejelo moštvo Andru-
šova klet iz Gerečje vasi, tretje mesto pa je osvojilo moštvo 
Petaln, prav tako iz Gerečje vasi. 
Za svoje delo so prve tri ekipe prejele pokale, ki so jih na 
označeno mesto na pokošenem travniku prinesli padalci 
Aerokluba Moškanjci, preostale ekipe pa so prejele v spo-
min simbolične nagrade – kuhalnice velikanke. Pokale in 
simbolične zahvale za sodelovanje je podelil vodja oce-
njevalne komisije Vlado Pignar, skupaj z županom občine 
Hajdina mag. Stanislavom Glažarjem in predsednico DŽD 
Gerečja vas Magdo Intihar. 

OBIČAJ IN TRADICIJA, KI ZDRUŽUJETA
Po končanem uradnem delu je zbrane nagovoril tudi žu-
pan občine Hajdina mag. Stanislav Glažar, ki se je zahvalil 
za povabilo in med drugim tudi pohvalil organizacijo in 
pomen tovrstnih prireditev, ki imajo namen druženja in 
povezovanja ljudi ne samo v okviru domače, temveč tudi 
okoliških občin. Njegovim besedam se je pridružila tudi 
predsednica DŽD Gerečja vas z zahvalo vsem sodelujočim 

in obiskovalcem prireditve z željo po ponovnem srečanju 
na prihodnji, jubilejni 10. košnji trave. 
Obiskovalci letošnje prireditve so prišli od blizu in daleč, 
veliko je bilo obiskovalcev iz domače občine, ki so lepo 
nedeljsko popoldne izkoristili tudi za sprehod na »Nem-
čev« travnik, bodisi na ogled ročne košnje bodisi pokukat 
v kašen kotel. Med obiskovalci je bilo moč srečati tudi ka-
kšnega župana in svetnika iz kar nekaj sosednjih občin, za 
vse sodelujoče kot obiskovalce pa je bilo poskrbljeno tako 
z golažem kot tudi s pecivom, ki so ga za ta namen pri-
pravile gospodinje in članice DŽD Gerečja vas. Druženje je 
tako potekalo v mirnem in družabnem vzdušju vse tja do 
poznega večera.
Da pa je prireditev organizacijsko potekala po začrtanem 
načrtu, gre zahvala predvsem organizatorjem DŽD Gere-
čja vas, MePZ, predsedniku in članom VO Gerečja vas, čla-
nom PGD Gerečja vas, ocenjevalni komisiji, sovaščanom, 
gospodinjam, sponzorjem in donatorjem prireditve ter se-
veda povezovalcu Ivu Lešniku, vsi so korektno in po svojih 
najboljših močeh opravili svoj del naloge.

Magda Intihar
Fotografije: Jožica Lešnik

Zmagovalcem so pokale in simbolične nagrade podelili vodja ocenjevalne ko-
misije Vlado Pignar, župan občine Hajdina mag. Stanislav Glažar in predsednica 
DŽD Gerečja vas Magda Intihar. Pri podelitvi jim je pomagal Ivo Lešnik, predse-
dnik PGD Gerečja vas, ki se je tudi letos dobro znašel v napovedovanju.

Prvi mož občine »v akciji«

Simboli letošnjega tekmovanja – pokali in kuhalnice velikanke
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Zgodba se je začela natanko pred 
10 leti, ko je Gerečja vas dobila pr-
vega kletarja. Na pobudo takratne 
predsednice DŽD Gerečja vas Anice 
Drevenšek je bil ustanovljen najprej 
moški pevski zbor, katerega glasove 
sta zbrala Alojz Kaisersberger in Ivan 
Feguš, formalno zatočišče pa je ta-
kratnemu pevskemu zboru ponudilo 
DŽD Gerečja vas, pod okriljem kate-
rega zbor deluje še danes. Kasneje 
so se moškim glasovom pridružili še 
ženski glasovi, mešani pevski zbor pa 
je svoja prva leta deloval pod taktirko 
zborovodkinje domačinke Amadeje 
Turnšek. Danes 15-članski zbor prepe-
va pod taktirko Petra Krajnca, pozna-
nega glasbenika iz naših krajev, ki pa 
poleg igranja na različne instrumente 
na papirju rad premetava tudi note 
in njegove priredbe pesmi so kakor 
nalašč ustvarjene za njihove vokale. 
Iz njihove bogate zakladnice odpetih 
pesmi izstopajo predvsem simbolične 
pesmi, ki so namenjene točno določe-
nim dogodkom in ljudem, kot sta Ga-
silska in Kletarjeva himna in še bi lah-
ko naštevali. Poleg tega, da popestrijo 
vsak dogodek v domači vasi, so redni 
gostje ne samo na odrih domače ob-

čine, temveč gostujejo vse od Sloven-
skih goric preko Stične do Strunjana. 
So redni udeleženci območne revije 
pevskih zborov Večerna pesem, tudi 
že dobitniki priznanja ZKO občine 
Hajdina. Zgodba o MePZ se je pravza-
prav začela s kletarjem in se čez deset 
let ponovno proslavila s kletarjem, s 
Kletarjevo himno, ki je postala neka-
kšen njihov zaščitni simbol.
Da pa njihov bogat pevski repertoar 
ne bi šel v pozabo, so svoje vokale 
zapisali v letošnjem letu na že drugo 
zgoščenko, ki so jo predstavili prav na 
ta glasbeni večer in nosi naslov Ob 
10-letnici. Vsebuje 12 pesmi, po kate-
rih so na svoj način tudi zasloveli. 

SPEKTAKEL VOKALOV
Tako bi z drugimi besedami lahko 
imenovali glasbeni večer, na katerem 
so poleg domačega jubilanta nasto-
pile še gostujoče pevske skupine s 
čudovitimi pesmimi in tako dodobra 
napolnile dvorano gasilskega doma. 
Poleg domačega zbora, ki se je pred-
stavil s šestimi uspešnicami iz nove 
zgoščenke, so nastopili še zlati žen-
ski glasovi Učiteljsko-vzgojiteljskega 
pevskega zbora OŠ Hajdina pod vod-
stvom Uroša Sagadina, ljudske pev-
ke KUD Stane Petrovič Hajdina, ki jih 
vodi Marta Sitar, stari znanci odra v 
Gerečji vasi MoPZ PGD Hajdoše pod 
taktirko zborovodje Jožeta Drnikoviča 
in MoPZ DPD Svoboda Majšperk pod 
taktirko Stanka Vedlina. 
Dodatna poživitev in popestritev ce-
lotnega glasbenega večera je bil tudi 
ansambel Štajerski baroni, katerega 
ustanovni član je tudi zborovodja 

MePZ DŽD Gerečja vas Peter Krajnc, 
in člani ansambla so se z veseljem 
odzvali njegovemu povabilu. Zaigra-
li so pet čudovitih skladb iz bogate 
glasbene zakladnice bratov Avsenik 
in tako zaokrožili že tako popoln glas-
beni večer.

NI DANO VSEM PETI, 
JE PA DANO SKORAJ VSEM SLIŠATI 
Ob koncu rednega dela glasbenega 
programa se je vodja pevskega zbo-
ra Marjana Miklavžič v imenu vseh 
članov zbora s skromno pozornostjo 
zahvalila vsem sodelujočim glasbe-
nim skupinam, vsem posameznikom, 
ki so na kakršen koli način pripomo-
gli k nastanku, razvoju in delovanju 
MePZ Gerečja vas, nekdanjim pevcem 
in pevkam, sovaščanom, članom PGD 
Gerečja vas, donatorjem in matič-
nemu društvu DŽD Gerečja vas, pod 
okriljem katerega tudi delujejo.
Na koncu so z besedami pohvale, za-
hvale in z željami po še veliko uspe-
šnih letih delovanja pristopili tudi 
gostje, kot prvi podžupan občine Haj-
dina Andrej Tkalec, predsednik PGD 
Gerečja vas Ivo lešnik, predsednik VO 
Gerečja vas Marjan Rozman in pred-
stavniki gostujočih skupin.
Ni dano vsem peti, je pa dano sko-
raj vsem slišati, čeprav nekaterim na 
svojstven način. In vsi tisti, ki jim je 
dano oboje, so preživeli še en čudo-
vit, nepozaben večer, kot uvod v novo 
poglavje naslednje 10-letne zgodbe 
MePZ DŽD Gerečja vas. 

Besedilo in foto: Magda Intihar

Dišalo je po dobrotah s podeželja

V minoritskem samostanu na Ptuju je bila od 17. do 20. maja na ogled 23. razstava Dobrote slovenskih kmetij. 
Slovesno je razstavo odprl minister za kmetijstvo in okolje Franc Bogovič, vse prisotne na otvoritveni slove-
snosti pa sta v imenu organizatorjev nagovorila predsednik Kmetijsko-gozdarske zbornice Slovenije Ciril Smr-
kolj in predsednik Organizacijskega odbora razstave Peter Pribožič. In na Ptuju je bilo mogoče v dneh Dobrot 
okusiti in doživeti slovensko podeželje.

Črni domači kruh Terezije Golob na letošnji razstavi 
Dobrot v osrednjem prostoru refektorija minorit-
skega samostana, kjer je kar štiri dni dišalo po kru-
šnih dobrotah iz vse Slovenije.

Osrednja nit razstave se je letos dota-
knila ekološko pridelanih in predela-
nih domačih izdelkov, v ospredju pa 
je bila Osrednjeslovenska regija – Lju-
bljanska z Zasavjem. Letos so komisije 
v 13 skupinah ocenile 1.347 prijavlje-
nih izdelkov. Nagrajenih je bilo 1.093 
izdelkov, od tega 471 zlatih, 354 sre-
brnih in 268 bronastih priznanj. Za tri-
krat zapored osvojeno zlato priznanje 
so podelili kar 80 znakov kakovosti, 
med nagrajenci pa so letos tudi naši 
pridni gospodarji in gospodinje. Če-
stitamo!

TM
Fotografije: 
Rado Škrjanec, Foto Laura

Jožica Peršoh je prejela srebrno priznanje za domači kruh, komisijo pa ji je uspelo prepričati še s svojo odlič-
no orehovo potico, za katero je prejela zlato priznanje.

Kmetija Brodnjak iz Hajdoš je za olje oljne ogrščice prejela zlato priznanje. S čestitkami so se nagrajencu 
Ivanu Brodnjaku pridružili: Peter Krištof iz KGZ Avstrijske Koroške ter voditeljski par na Dobrotah Tatjana 
Mohorko in Rado Škrjanec.

Sto pesmi za deset let 
pevskega zbora

Ko smo se članom MePZ DŽD Gerečja vas pridružili na vajah, smo jim za-
stavili pravzaprav zelo preprosto vprašanje: »Koliko pesmi ste se naučili 
v vseh teh letih?« Odgovor je bil skoraj v en glas: »Približno sto.« Mogoč-
no število, ki se odraža v kiticah, besedah, zlogih in ne nazadnje v notah, 
zvokih in glasovih, v urah, dnevih, letih … In vsaka od teh pesmi ima svo-
je poglavje v tej 10-letni zgodbi.

Zbor iz Gerečje vasi je zapel tudi na območni reviji 
pevskih zborov na Ptuju.

Nova zgoščenka z naslovom Ob 10-letnici, ki jo je 
MePZ posvetil sovaščanom.
Foto: Magda Intihar 
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Tej misli sledijo pevke Učiteljsko-vzgojiteljskega pevske-
ga zbora Osnove šole Hajdina, ki so 19. maja v hajdinski 
cerkvi pripravile prvi samostojni koncert. Za začetek so 
odpele dve ljudski pesmi, nato pa Zbor sužnjev iz opere 
Nabucco in Barcarolo ter navdušile polno cerkev obisko-
valcev. Večer so popestrili učenci OŠ Hajdina. Na citrah sta 
nastopili Nika Knez in Lucija Tement, v čarobni svet harfe 

pa je zbrane popeljala učenka Katja Rihtarič. Pevke so na 
koncert povabile tudi Majo Majcen, ki je sicer članica zbo-
ra, a trenutno poje uspavanke sinčku Gašperju. Ob klavir-
ski spremljavi Toma Hajška, ki je na klavirju spremljal tudi 
pevke, je zaigrala na flavto. 
Pevke so se pod strokovnim vodstvom Uroša Sagadina 
predstavile še s črnsko duhovno glasbo in slovenskimi po-
pevkami iz sedemdesetih let. Kot pravi zborovodja Uroš, 
je z velikim veseljem sprejel vodenje zbora. S pevkami se 
dobro razume, med njimi se pretaka pozitivna energija, 
vadijo redno in predano, znajo pa se tudi pošaliti. 
Veliko presenečenje večera je bil nastop ansambla Šestica, 
s katerim so zapele pesmi Čakala bom in Cvetoče tulpe. 
Uroš pa je »slavčicam« pripravil prav posebno preseneče-
nje. Kot član Dalmatinskega kvarteta je tako pevke kot vse 
zbrane očaral s prepevanjem večnih dalmatinskih melodij. 
Večer je torej minil v znamenju ubranih glasov in čudovitih 
melodij. 
Občina Hajdina se lahko ponaša z odličnim pevskim zbo-
rom, ki je nastal v lanskem letu. Na hajdinski šoli je namreč 
že več let zorela ideja o ustanovitvi pevskega zbora, ki se je 
uresničila z odprtjem vrtca. Učiteljski kolektiv se je povečal 
in posledično je bilo med njimi dovolj ubranih glasov za 
ustanovitev zbora. Na družabnem srečanju ob upokojitvi 
tedanjega ravnatelja Jožeta Laha je kocka padla – konec 
januarja 2011 je bil ustanovljen pevski zbor. Pevke so se 
povezale z Urošem, ki je bil pripravljen prevzeti zahtevno 
nalogo zborovodje. Sredi februarja so že bile prve vaje, ki 
so se uspešno nadaljevale, in zbor je prvič uspešno na-
stopil aprila lani. Za njimi je že nekaj nastopov. Njihov re-
pertoar je zelo raznolik in pester. Vsekakor želijo s petjem 
nadaljevati in kmalu pripraviti drugi samostojni koncert.

Estera Korošec

Prvi koncert Učiteljsko-
vzgojiteljskega 

pevskega zbora Osnovne 
šole Hajdina

»V naravi ni najti nič lepšega in popolnejšega od glas-
be. Ona usmerja človeka v globine njegove duše.«

Dvanajst pevk se z zborovodjem Urošem Sagadinom odlično ujame, in to so 
dokazale tudi na prvem samostojnem koncertu.
Foto: Majda Goznik

Srečanje prijateljev pevcev
Ljudske pevke s Hajdine, članice DU Hajdina in KPD Stane Petrovič Hajdina, so v nedeljo, 3. junija, prvič pri-
redile Srečanje prijateljev pevcev in godcev. V svoji petnajstletni pevski zgodovini so nastopile že okoli 420-
krat in zapele 980 pesmi. S pevskim poslanstvom so polepšale tudi marsikateri kulturni in družabni dogodek 
Društva žena in deklet občine Hajdina. Postale so pevske ambasadorke svoje vasi in občine, katerih glas je 
zazvenel tudi v slovenskem parlamentu.

Gostiteljicam Marti Sitar, Karolini Ko-
rošec, Roziki Cestnik, Marjani Veronek 
in Olgi Nahberger so na odru sledile 
njihove prijateljice in prijatelji: pev-
ke Lukarice Turistično-etnografskega 
društva Lukari iz Dornave, MePZ Dru-
štva žena in deklet iz Gerečje vasi pod 
taktirko Petra Krajnca, pevke Društva 
gospodinj Vitomarci, pevke KD Skor-

ba, trio Vetrnica KD Odpev iz Male vasi, 
pevke Trstenke iz Podlehnika, skupina 
sosedov – ljudskih pevcev Mejašev iz 
Repišč pri Zgornjem Leskovcu, ljudski 
pevci DU Turnišče, ljudski pevci DU Vi-
dem in ljudski pevci DU in KPD Stane 
Petrovič Hajdina.
Dogajanje na odru je izzvalo prisrč-
ne aplavze poslušalcev v dvorani, 

verjetno pa so na nastopajoče po-
mislili tudi vsi tisti, ki se niso utegnili 
odzvati prijaznemu povabilu Marte 
Sitar in njenih pevk. Nekateri pa smo 
se v mislih povrnili tudi h gospe Ljubi 
Cafuta,ki je bila gonilna sila te skupine 
od samega začetka, in pevke s svojimi 
nastopi s spoštovanjem nadaljujejo 
njeno delo. 

Žal ji bolezen zadnje čase ne dopušča 
prihoda v dvorano, zato pa svoje 
prijateljice verjetno spremlja preko 
TV-ekrana.
V druženju po uradnem delu je v dvo-
rani DU še dolgo v junijski večer od-
mevala ubrana pesem, ki gre iz roda v 
rod, za zanamce pa ostaja ohranjena 
na mnogih kasetah, zgoščenkah in 
tudi v knjigi. Gostje – Trstenke iz Pod-
lehnika – so poleg zvočnih zapisov 
poskrbeli tudi za pesmarico, ki jo je 
vredno vzeti v roko.

Besedilo in foto: 
Silvestra Brodnjak

Po zahvali sodelujočim skupinam so ljudske pevke in ljudski pevci DU in KPD Stane Petrovič s Hajdine skupaj 
s predstavniki gostujočih skupin in ob spremljavi občinstva v dvorani zapeli še eno narodno in s tem vsem 
ogreli grla za pevsko nadaljevanje dogajanja pod odrom. Pritegnila jim je tudi povezovalka programa Na-
taša Štumberger.

PREGLEDNIK

KD SKORBA
V aprilu je društvo organiziralo tradicionalne Gledališke 
urice za otroke, ki so potekale v dveh zaporednih viken-
dih, 13. in 21. aprila, v domu krajanov Skorba. Na odru so 
se predstavile gledališke in lutkovne skupine iz KD Skor-
ba, OŠ Ljudski vrt, KD Kungota, OŠ Dornava in OŠ Hajdi-
na.
V aprilu je imela ponovitve igre Županova Micka tudi od-
rasla gledališka skupina, ki bo s predstavitvijo igre nada-
ljevala v jesenskih mesecih. 
Pevke so se redno sestajale na vajah in se s pesmijo med 
drugim predstavile v Stopercah na srečanju ljudskih pev-
cev in godcev, na prireditvi Dobrote slovenskih kmetij na 
Ptuju, na Turnišču, Hajdini na prireditvi Pozdrav poletju, 
v Benediktu na srečanju pevskih skupin in na Ptuju na 
srečanju kardioloških bolnikov. V maju so s petjem sode-
lovale tudi na šmarnicah v Skorbi. Pred poletjem jih čaka 
še nekaj nastopov, nato pa si bodo pred pestro jesenjo 
privoščile nekaj počitka.
Na rednih vajah se srečuje tudi mladinska gledališka sku-
pina, ki bo novo gledališko predstavo pod mentorstvom 
Tanje Furek premierno predstavila pred počitnicami, v 
prvi polovici junija.
Člani etnografske sekcije so se s starodobnimi kolesi po-
dali na pot po Ptuju in okolici. V začetku junija se bodo 
udeležili maratona starodobnikov v Ormožu.

KD HAJDOŠE
V aprilu so na Turistični kmetiji Druzovič potekale inten-
zivne vaje mlajše skupine Štajerskih frajtonarjev.
Maja so potekale intenzivne vaje starejše skupine Štajer-
skih frajtonarjev, prav tako na Turistični kmetiji Druzovič.

DRUŠTVO ŽENA IN DEKLET HAJDINA
V aprilu so se s tremi pari udeležile memoriala Angele 

Peršuh – igranje paver šnopsa. Članici Angela Mlakar in 
Marjana Veronek sta bili zelo uspešni, saj sta osvojili prvo 
mesto in prehodni pokal.
Sodelovale so tudi na otroškem bazarju v Mariboru z de-
lavnico Ustvarjajmo iz papirja, v spremljajočem kultur-
nem programu so pevke opravile dva nastopa.
7. maja so v dvorani PGD Hajdina v sodelovanju z Lekar-
no pri Sv. Martinu Hajdina pripravile predavanje z naslo-
vom Zdrava prehrana – zdrava prebava.
12. maja so se izkazale s pogostitvijo na pohodu treh ge-
neracij na OŠ Hajdina in v vrtcu Vijolica.
15. maja so na Ptujskem gradu pogostile z jedmi po rim-
skih receptih udeležence mednarodnega kongresa o sve-
tilih.
16. maja so sodelovale na sprejemu udeležencev kongre-
sa, na katerem je bila častna pokroviteljica Barbara Miklič 
Türk.
19. maja so uživale na ekskurziji po Jabolčni cesti.
26. maja so se udeležile VII. državnih kmečkih ženskih 
iger na gradu Snežnik, kjer so tekmovalke dobro zasto-
pale društvo, saj so se uvrstile v prvo polovico. Čestitke!

DRUŠTVO ŽENSK HAJDOŠE
Delavnice izdelovanja izdelkov iz ličja so v društvu žensk 
izvajali že od januarja in tako so sedaj pripravile še razsta-
vo, odprtje je bilo 21. aprila v prostorih občine Hajdina.
V maju so članice pripravile kuharski tečaj na temo pri-
prave sirovih štrukljev.

DRUŠTVO ŽENA IN DEKLET GEREČJA VAS
Članice so bile delavne vso pomlad. V marcu so se udele-
žile vseslovenske čistilne akcije in članom ŠD Gerečja vas 
priskočile na pomoč pri ureditvi klubskega bifeja. Imele 
so tudi zbor članic in bile na poučnem izletu v pivovarni 
Laško. Sodelovale so pri projektu Comenius OŠ Hajdina. 
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Svoje ideje smo 17. aprila na prireditvi 
Beri ali se cmeri zbrali v sestavke in pe-
smi ter vanje vtkali naše misli. Ko pre-
biramo črke, besede, stavke, knjige, 
skušamo prisluhniti najnežnejšemu 
svetu, izluščiti nakopičene zaklade in 
jih preoblikovati v najrazličnejše ume-
tniške izpovedi. Ob tem pa stremimo 
predvsem za znanjem kot nenadome-
stljivo vrednoto. Tako smo se lotili tudi 
tega projekta.
Najprej smo izpolnjevali anketo in 

nekaj zanimivih rezultatov predstavili 
na naši prireditvi, ki je bila na ta dan v 
telovadnici šole. Kot je pokazala anke-
ta, naši učenci berejo le pol ure do uro 
na dan – upam. Radi prebirajo revije, 
besedil na spletu pa niti ne. Kar 85 % 
učencev še vedno najraje prebira knji-
ge. In kako so vestni pri izposoji knjig? 
No ja, dobri dve tretjini obiščeta knji-
žnico dvakrat na mesec. Upam, da ti 
kakšno knjigo, ki si jo izposodijo, tudi 
preberejo. 

V sredini aprila so se udeležile turnirja v kartanju za pre-
hodni pokal Angele Peršuh v Kungoti pri Ptuju. Potekale 
so priprave na glasbeni večer, na katerem je 22. aprila do-
mači MePZ predstavil svojo drugo zgoščenko. Ob koncu 
aprila so na delavnicah izdelale okrasje za mlaj. V začetku 
maja so posadile bučna semena in se vključno s soorga-
nizatorji začele pripravljati na enega največjih dogodkov 
skozi leto – Košnja trave nekoč, ki je potekal 20. maja v 
Gerečji vasi.

KD DRAŽENCI
V aprilu je sekcija Šus teater KD Draženci začela študijo 
nove igre za letošnjo sezono, ki jo bodo premierno upri-
zorili v jesenskem času. 
V maju je sekcija Te-De Korant klub KD Draženci organizi-
rala srečanje etnografskih in korantovih skupin. Družab-
nega srečanja se je udeležilo kar 13 skupin, ki so sodelo-
vale na športnih igrah in druženju.

KD SKORBA
V poletnem času si bodo člani KD Skorba privoščili nekaj 
oddiha, hkrati pa snovali zamisli in ideje za jesenski čas, ki 
bo prav tako kulturno obarvan in zanimiv.

KD HAJDOŠE
16. junija 2012 imajo načrtovan izlet v Avstrijo, kjer si 
bodo ogledali grad Visoka Ostrovica, mesto Celovec in 
svet v malem – Minimundus. Nato si bodo privoščili za-
služene počitnice.

DRUŠTVO ŽENA IN DEKLET HAJDINA
V juniju imajo predvideno:

 – delavnico za izdelavo rimskega nakita,
 – srečanje pri mladi kmetici in kmetici leta 2011 v ob-

čini Šmarje pri Jelšah,
 – sodelovanje na Aquafestu v Varaždinskih toplicah.

V juliju se nameravajo udeležiti državnega tekmovanja 
Jakobska kuhla.
Avgusta bodo aktivne na V. rimskih igrah (med 16. in 19. 
avgustom 2012)

KPD STANE PETROVIČ HAJDINA

Dramska sekcija bo 16. junija 2012 sodelovala na regij-
skem srečanju v Lenartu (uvrščeni na regijsko srečanje).
Lutkovna skupina bo nadaljevala z gostovanji v vrtcih.
Ljudske pevke in ljudski pevci bodo nastopali na povabi-
lo v občini in izven nje.
Člani društva se pripravljajo na praznovanje – 100. oble-
tnico društva.

DRUŠTVO ŽENSK HAJDOŠE
V juniju bodo organizirale strokovno ekskurzijo v narodni 
park Plitvice.

DRUŠTVO ŽENA IN DEKLET GEREČJA VAS
V juniju bodo najprej okopale buče. Na pomoč bodo pri-
skočile VO Gerečja vas pri organizaciji praznika patrona 
Alojza. 
Načrtovan (in zaslužen) dvodnevni izlet bodo realizirale 
šele jeseni, bodo pa zagotovo našle kakšno drugačno pri-
ložnost za druženje.

Po podatkih predstavnic posameznih društev 
zbrala in uredila: Sanja Muršec

NAPOVEDNIK

Otroške delavnice in materinski praznik v Dražencih

Mlajšim otrokom so se pridružile mamice, sestrice, ki so 
pomagale pri izdelavi, starejši pa so že samostojno izrezo-
vali, lepili, oblikovali … Delavnice so trajale kar tri vikende, 
na vsakem srečanju se je pridružilo več otrok.
Zadnji dan marca je VO skupaj z drugimi vaškimi društvi 
pripravil prireditev ob materinskem prazniku. Otroci so 
poskrbeli za zanimiv in pester kulturni program z glasbo, 
petjem in recitacijo. Predsednik VO Draženci Dušan Lah 
je nagovoril prisotne in mamicam pripravil prijetno pre-

senečenje, ko je na oder povabil člane zasedbe KUD Ivan 
Lončarič iz Trnič. Številne tamburice in izjemni vokali so 
marsikoga ponesli v svojo mladost ali pa na dopust med 
dalmatinske klape.
Ob druženju in zakuski so otroci s ponosom razdelili svoja 
darila za mamice, mentorici pa jih ob koncu šolskega leta 
peljeta na zaslužen sladoled. 

Saška Serec Šijanec

V prvi polovici marca so otroci v okviru Kulturnega društva Draženci sodelovali na otroških delavnicah. Delav-
nice sta vodili Andreja Drevenšek in Simona Cebek, ki sta otroke tudi zbrali, jih navdušili in jim pomagali pri 
izdelavi zanimivih izdelkov in daril za mamice ob njihovem prazniku.

Gledališke urice za otroke

Vse predstave so bile na svoj izviren 
način zanimive in so otroke popeljale 
v svet gledališča in lutk. Po predsta-
vah so otrokom pripravili animacijski 
program, tako da jim bo doživetje še 
dolgo ostalo v lepem spominu. 
Predsednico KD Skorba Renato Ga-
brovec smo vprašali, kdaj se je poro-
dila zamisel o gledaliških uricah za 
otroke in s kakšnim namenom so se 
lotili tega projekta. »V okviru KD Skor-
ba vse od leta 2004 deluje tudi otro-
ška gledališka skupina, ki je v teh letih 
prerasla v dve skupini, ki sta se vsako 
leto predstavljali tako na domačem 

odru kot na območni reviji otroških 
gledaliških skupin JSKD Ptuj. Otroci 
so se skupaj z mentoricami vsako leto 
potrudili in pripravili zanimive pred-
stave, zato se je v društvu porodila 
ideja o organizaciji Gledaliških uric 
za otroke. Zamisel je najprej nastala 
pri takratni mentorici otroške skupi-
ne Simoni Hazimali. Predlog smo z 
veseljem sprejeli in tako smo v letu 
2008 izvedli prve gledališke urice. 
Zraven domače skupine smo k nam 
povabili še otroške gledališke in lut-
kovne skupine iz drugih krajev in jim 
tako dali priložnost, da se predstavijo 

tudi izven domačega kraja. Predstave 
so bile zelo dobro sprejete, kar nam 
je bilo vodilo, da smo z organizacijo 
gledaliških uric nadaljevali tudi v pri-
hodnje. In tako vsako leto v aprilu iz-
vedemo gledališke urice za otroke,« je 
povedala Renata Gabrovec.
Dober obisk in odziv otrok sta dokaz, 
da je KD Skorba z gledališkimi uricami 
na pravi poti. Prav je, da otrokom čim 
bolj približamo gledališki in lutkovni 
svet, da otroci doživijo tudi to vrsto 
zabave. In sodeč po iskricah v očeh, 
nasmeških na obrazih in navduše-
njem nad animacijskim programom, 
si tega želijo tudi otroci. 

Besedilo in foto: Tanja Furek

KD Skorba je tudi letos v domu krajanov v Skorbi organiziralo gledališke 
urice za otroke. V dveh terminih se je predstavilo šest otroških gledali-
ških in lutkovnih skupin. V petek, 13. aprila, so se predstavile: dramska 
skupina OŠ Ljudski vrt, otroška gledališka skupina domačega društva 
in otroška dramska skupina KD Kungota. Drugi del gledaliških uric se je 
odvijal v soboto, 21. aprila. Takrat so si obiskovalci lahko ogledali igro 
lutkovne skupine Zvezdice iz OŠ Ljudski vrt, lutkovno skupino Šolarčki iz 
OŠ Hajdina in skupino 6-ka iz OŠ dr. Franja Žgeča Dornava.

Otroška gledališka skupina domačega KD z igro O 
žalostnem klovnu in zaljubljeni princesi    

Iz Osnovne šole Hajdina:
Beri ali se cmeri

Vedno pogosteje se nam poraja vprašanje: Ali danes dovolj beremo? Verjetno ne, kot kažejo nekatere raziska-
ve. Prvi odgovor bi najbrž lahko bil, da knjig očitno ne potrebujemo, a to seveda ne drži. Tudi zato smo letošnje 
in še naslednje leto posvetili projektu Bralne pismenosti.
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Vem, da nekateri radi zahajajo tudi na 
Ptuj v knjižnico ali se včasih oglasijo 
na Bibliobusu. Vendar je zanimiv po-
datek, da doma učenci največ berejo 
iz učbenikov.
Anketa je žal pokazala, da je 90 % ti-
stih, ki več ali manj prebirajo le učno 
snov. 70 % se jih kljub temu zaveda, 
da je branje pomembno. Zato so jim 
všeč bralne srede, ki smo jim ob tem 
projektu namenili 15 minut za branje. 
Veseli so, da lahko berejo po lastnem 
izboru. Velikokrat pa ob skupnem 
branju nastajajo izvirne ideje za pou-
stvarjanje. Veliko tega je uspelo učen-
ki 8. razreda Gabrieli Štumberger, ki 
nas že nekaj let navdušuje s svojimi 
izvirnimi verzi o živalih, naravi, pa tudi 
svoji notranji naravi zna prisluhniti na 
svoj poseben način. Zato smo ob tem 
projektu želeli predstaviti tudi ta del 

ustvarjalne žilice in izdali njeno prvo 
pesniško zbirko Od slona do Prešerna. 
In kaj meni ona o branju?

Branje so sanje.
Je poskakovanje

med črkami, besedami
in različnimi knjigami.

Je srečanje z junaki,
vitezi, princeskami. 

Pozneje pa s knjigami za možga-
ne,

domače ali svetovno poznane.

Beremo lahko različne knjige;
tanke, debele,

znanstvene, pravljične,
žalostne ali vesele.

Kdor bere rad,
si širi svoj besedni zaklad,

potuje čez svetovna morja,
vse do daljnega obzorja.

V svoje vrste smo povabili tudi zbi-
rateljico ljudskega blaga, pevko in 
pravljičarko Ljobo Jenče, ki nas je 
navdušila s svojim izjemnim čutom za 
oživljanje pravljičnih junakov, ljudskih 

pesmi in zgodb.
Projekt Opolnomočenje učencev z 
izboljšanjem bralne pismenosti in do-
stopa do znanja nas je spet povezal na 
neki prepoznaven način. Posebej smo 
veseli delovnih obiskov naše skrbni-
ce ge. Barbare Lesničar iz Zavoda za 
šolstvo Maribor, saj se oplemeniteni 
z bogatimi izkušnjami s seminarjev, 
ki smo jih bili deležni, pripravljamo 
na nove izzive. Sedaj načrtujemo tudi 
počitniške dejavnosti za otroke.
Bralna pismenost je torej razvojni pro-
jekt, podprt s sredstvi iz evropskega 
sklada, katerega osnovni namen je 
prispevati k zagotavljanju enakih iz-
obraževalnih možnosti in izboljšanju 
dostopa do kakovostnega izobraže-
vanja ter prispevati k uresničevanju 
nacionalne strategije za razvoj bralne 
pismenosti.
In če poenostavim, zadovoljni bomo, 
če bomo sproti ugotavljali, da smo se 
ob tem naučili sposobnosti povzema-
nja besedil, vrednotenja, argumen-
tiranja, interpretiranja, pomenskih 
predstav … in to bo pomenilo, da 
smo na pravi poti in da naše delo ni 
zaman. 

Vodja projekta Silva Hajšek

Turizem v hajdinskem vrtcu

Vrtec Najdihojca na Hajdini je v tem šolskem letu na široko odprl vrata turizmu, malčki in vzgojiteljice pa so 
se uspešno pridružili projektu z naslovom Turizem v vrtcu, ki ga je izpeljala TZ Slovenije. Zaključni dan projek-
tnega dela s podrobno predstavitvijo je bil na Hajdini 18. maja, ko so se hajdinskim otrokom iz rdeče skupine 
pridružili še prijatelji – otroci iz vrtca Dornava.

Več mesecev so se otroci s Hajdine in iz Dornave družili, 
projekt jih je zelo povezal in nastala so nova prijateljstva. 
V projektno delo so oboji vključili veliko truda, dobre vo-
lje in zabave, spoznavali pa so kmečka opravila in običaje, 
skupaj praznovali in se veselili prazničnega vzdušja. Srečali 
so se z nekaterimi starimi mojstri obrtniki, v pustnem času 
so jih obiskali pustni liki, tudi cigani iz Dornave, veliko so 
raziskovali na terenu. Vse skupaj so lepo prepletli v igro in 
zabavo, pa še mali ekologi so bili ves čas.
Viktorija Vrabl, vodja enote vrtca, je bila ob predstavitvi 
projektnega dela navdušena, zahvalila se je vsem sode-
lujočim in vsem podpornikom ter obljubila, da bodo ob 
spodbudi gospe ravnateljice zagotovo lahko izpeljali še 
več projektov.

Posebej je bilo projektno delo predstavljeno skozi fotografije, te so v vrtcu na 
Hajdini doživele predstavitev kar na hodnikih vrtca in bile na ogled vsem obi-
skovalcem.

Sicer pa so otroci iz hajdinskega in dornavskega vrtca s 
svojo prisrčnostjo osrečili veliko ljudi, če pa bi danes sre-
čali kakega turista v svoji občini, potem bi o njej in njenih 
ljudeh prav gotovo znali povedati kaj posebej zanimivega 
in enkratnega.

Besedilo in foto: 
TM 

Turizem so povezali še v pesem in ples, ob tem pa so se nastopajoči še odlično 
zabavali.

Vrtec Najdihojca praznoval 2. rojstni dan

Zaključuje se drugo leto poslovanja vrtca Najdihojca na Hajdini. Zdi se, da se je šolsko leto komaj začelo, in 
že se bližamo njegovemu zaključku. Ko se spomnimo na vse aktivnosti, ki smo jih v tem času izpeljali, smo 
ponosni na naše otroke, na njihove starše, na vse, ki so se odzvali našim povabilom, in seveda tudi sami nase. 
Aktivnosti in posebnih dogodkov je bilo veliko in kar je najpomembneje – otroci so ob njih uživali in vsem sku-
paj so prinašali zadovoljstvo in veselje.

Otroci modre igralnice so imeli čisto pravo trgatev. Čebelice iz oranžne igralnice

Čez leto smo spoznali precej običajev, ki so se ohranili v 
naši občini: med obiskom kmetije so otroci ličkali koruzo, 
skupaj z gospodinjami so pripravili pravo malo bučijado, z 
babicami so spoznavali načine uporabe sadja v gospodinj-
stvu, ob obisku čebelarjev so izdelovali voščene okraske, 
skupaj z dedkom so pletli košare. Marsikatero opravilo so 
spoznali ob fotografijah, posnetkih in pogovorih. 
Opravila, ki smo jih spoznali med letom, so bila tudi rde-
ča nit letošnjega dneva vrtca. Prireditev smo poimenovali 
»Na potep po Hajdini«. Naši najmlajši otroci, otroci oran-
žne igralnice, so se predstavili kot čebelice in rože: čebele 
so pribrenčale iz čebelnjaka in zaplesale veseli ples okrog 

rož na travniku. Otroci vijolične igralnice so se spomni-
li na čas, ko je bilo polno buč: na polju so buče pobrali, 
po težkem delu pojedli malico, buče odnesli na razstavo 
in ob razstavi veselo zarajali. Trgatve so se spomnili v mo-
dri igralnici: na brajdi je zraslo veliko grozdja, ki ga je bilo 
treba obrati, ga stisniti in kot na vsaki trgatvi se ob koncu 
dela tudi poveseliti. Skupaj z otroki zelene igralnice smo se 
preselili na omamno dišeč travnik, kjer smo spoznali dečke 
– spretne kosce – in deklice, ki so grabljale in poskrbele za 
okrepčilo. Pletarstva so se lotili v rumeni igralnici: veje je 
bilo treba olupiti, jih zložiti in kmalu smo lahko videli, kako 
se pletejo skoraj prave košare.
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Niki Vukovič, Gašperju Mlakarju, Davi-
du Murku, Marselu Kaisersbergerju in 
Žigi Glažarju, učencem, ki so se izka-
zali na tekmovanju Turizmu pomaga 
lastna glava, je s svojim nastopom na 
zboru članov TD Mitra Hajdina uspe-
lo tako navdušiti župana, da je sklenil 
šoli podariti Leksikon turizma, drago-
ceno, 800 strani obsegajočo zakladni-
co 1500 gesel, ki bi je bil vesel vsak, 
ki se kakor koli srečuje s področjem 
turizma.
»To knjigo je občina Hajdina podarila 
šoli zato, da si jo boste lahko v knji-
žnici izposodili učenci, vaši učitelji 
in pa tudi še kdo, ki se v naši občini 
študijsko ukvarja z besedo turizem. 
Zavedati se moramo, da se je treba za 
kakovosten nastop na trgu turistične 
ponudbe iz dneva v dan učiti ter ne-
nehno izpopolnjevati svoje znanje,« 
je svoj obisk utemeljil župan Glažar.
S turizmom se že seznanja tudi 20 naj-
starejših gojencev hajdinskega vrtca, 
ki so se 18. maja povratno srečali na 
Hajdini z vrstniki iz Dornave. Medse-
bojno sodelovanje odkriva hajdin-
skim vrtičkarjem lukarijo v Dornavi, 
dornavski gojenci pa so spoznali, kaj 
pomeni bučijada v Gerečji vasi. 

Županov obisk je razveselil tudi 
osmošolko Gabrielo Štumberger, saj 
ji je mag. Glažar čestital ob njeni prvi 
pesniški zbirki z naslovom Od slona 
do Prešerna, ki jo je šola izdala pod 
mentorstvom učiteljice Silve Hajšek 
v okviru projekta Bralne pismenosti. 
Gabriela je bila tudi med učenci, ki 
so v soboto, 5. maja, skupaj s svojimi 
mentoricami v okviru Turističnega 
društva Ptuj sodelovali na predsta-
vitvi držav Evropske unije, kjer so na 
svoji stojnici predstavljali Portugalsko 
oziroma njeno najstarejše mesto. 
Ravnateljica Vesna Mesarič Lorber se 
zahvaljuje za dobro sodelovanje žu-
panu, svetnikom in vodstvu občine 
Hajdina ter vsem njenim društvom, 
ki se vse bolj zavedajo, da je treba za 
svoje kasnejše članstvo poskrbeti že 
takrat, ko si mladi v vrtcu in šoli za-
čenjajo iskati interesne vzornike ter 
vzornice za življenje in delo. 

Besedilo in fotografije: 
Silvestra Brodnjak

Ob zvokih kitare so otroci tudi zarajali. Predstavili so se 
nam še najstarejši otroci – otroci rdeče igralnice: z njimi 
smo se preselili na koline. Bilo je precej petja, pogovora in 
plesa in kar je najpomembnejše – imeli so tudi prašička in 
mesarje. Naša prireditev se je bližala koncu, vendar še ni 
bila končana: preselili smo se na igrišče vrtca, kjer nas je 
čakalo presenečenje – torta, ki je bila tako velika, da je je 
bilo dovolj za vse. Našemu vrtcu smo skupaj zapeli pesem 
za rojstni dan in mu zaželeli še veliko nasmejanih in razi-

granih otrok. Ob tej priložnosti se zahvaljujemo Ptujskim 
pekarnam in slaščičarnam, ki so nam pri nakupu torte veli-
kodušno priskočile na pomoč.
V imenu kolektiva Vrtca Najdihojca želim vsem otrokom in 
staršem prijetne in sončne počitnice.

Viktorija Vrabl, 
pomočnica ravnateljice za vrtec

Foto: TF

Otroci rdeče igralnice na kolinah Pletarstva so se lotili otroci rumene igralnice.

Vijolična igralnica je imela bučijado. Travo so kosili otroci zelene igralnice.

Še malo, pa bomo v 1. razredu
V sredo, 30. maja, so se bodoči prvo-
šolci zbrali v telovadnici in si ogledali 
lutkovno predstavo o pikapolonici, ki 
so jo pripravili učenci lutkovne skupi-
ne pod vodstvom prof. Tatjane Habja-
nič. Učenci sedanjega prvega razreda 
so pripravili krajši nastop, da bi njiho-
vi mlajši prijatelji lažje prestopili šolski 
prag. Nato so otroci pogumno odšli z 
učiteljicami Dragico, Karmen in Majo 
v razred in skupaj preživeli prvo uro. 

Naučili so se pesmico in že prvič na-
stopali pred starši. Otroci so dejali, da 
jim je v šoli všeč in da se bodo z vese-
ljem septembra vrnili. Tudi učiteljice 
se veselimo ponovnega srečanja, do 
septembra pa želimo vsem bodočim 
prvošolcem vesele in brezskrbne po-
čitnice.

Karmen Jerenko

Leksikon turizma – darilo župana in občine šoli

»Tudi v turizmu ste na potezi mladi, zato je treba vaše znanje bogatiti in vas spodbujati, da boste iskali vedno 
nove ideje in možnosti za raznovrstno predstavitev svoje občine, regije in države kot celote,« je 9. maja, ob 
dnevu Evrope in obletnici konca druge svetovne vojne učencem osnovne šole in vrtca Hajdina ob obisku v 
svojem nagovoru poudaril župan občine Hajdina mag. Stanislav Glažar.

Na dan Evrope je župan Stanislav Glažar prinesel 
znanja željnim osnovnošolcem in vrtičkarjem na 
Hajdini Leksikon turizma, izdan marca letos pri 
Multidisciplinarnem raziskovalnem institutu Mari-
bor, ki jim bo dal izčrpno znanje za smele korake v 
Evropo in svet, še bolj pa za to, da bodo od tam znali 
pripeljati turiste tudi v Slovenijo.

Gabrieli Štumberger, pesnici in obetavni likovnici, 
pri ustvarjanju pomaga tudi fotoaparat, s katerim 
uspešno snema kratke video kadre in jih montira. 
Mogoče pa bo nekaj tega znanja v prihodnje upo-
rabila tudi za turistično promocijo okolja, v katerem 
živi … Na posnetku je županu Glažarju izročila svo-
jo prvo pesniško zbirko.

Turistična ekipa, ki je hajdinski osnovni šoli prislu-
žila Leksikon turizma, z mentorico Majdo Korošec.

Pesem o čistem morju

Nekoč čisto morje je bilo,
a danes ni več tako.

Ljudje grdi smo, 
ker ga onesnažujemo.

Storimo nekaj za to naše morje,
da čisto bo kakor naše obzorje.

Takrat, ko sonce je žarelo,
zbrali smo se vsi ljudje,

da bi očistili prekrasno slovensko 
morjé.

Zdaj ko očistili smo ga, 
žari kot naša srca vsa.

Larisa Toš, 5. b
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Na ekskurzijo v Celovec

V aprilu smo se učenci izbirnih pred-
metov turistična vzgoja in nemščina 
odpravili na ekskurzijo v Celovec. Pot 
nas je vodila po Dravski dolini proti 
avstrijski meji. Hitro po prehodu meje 
smo se ustavili pod gradom Ostrovica, 
ki smo ga z veseljem fotografirali. Nje-
gova posebnost je 14 obrambnih vrat 
s 5 dvižnimi mostovi. Grad ni bil nikoli 
premagan.
Naslednji postanek je bil na Gospo-
svetskem polju, kjer smo si ogledali 

Vojvodski prestol z dvema sedežema. 
Gospa Sonja, ki nas je vodila, nam je 
o njem povedala veliko zanimivosti. 
Imel je pomembno vlogo pri ustoli-
čevanju koroških vojvod. S sedeža sta 
delila fevde koroški grof in vojvoda.
Nato smo se odpeljali proti romarski 
cerkvi Gospe Svete, ki so jo postavili 
sredi 15. stoletja. V njej je veliko fresk, 
velik glavni oltar ter dva stranska ol-
tarja. V cerkvi smo videli tudi Marijin 
kip z Jezusom. Po ogledu je sledilo še 

skupinsko fotografiranje in malica. 
Pot smo nadaljevali proti Vrbskemu 
jezeru, ki smo ga obvozili in občudo-
vali iz avtobusa. Ob njem je veliko tu-
rističnih krajev. V popoldanskem času 
smo prispeli v Celovec. Znamenitosti 
smo si ogledali s krožno vožnjo po 
mestu.
Ustavili smo se v koroški deželni pa-
lači, kjer stoji v dvorani grbov knežji 
kamen. Zelo zanimiv je bil tudi parla-
ment, kjer ima vsak poslanec svoj se-
dež in svoj prostor na mizi, na kateri je 
zapisano njegovo/njeno ime. 

Najbolj smo se razveselili ogleda Mi-
nimundusa, kjer so modeli znameni-
tih stavb s celega sveta. Slovenci se 
predstavljamo z NUK-om in Bledom 
(otok in grad). Vsak je šel po svoje s 
komerkoli. Najbolj zanimivo je bilo vi-
deti Hollywood.
Pozno popoldne smo se odpeljali pro-
ti domu. Vodička nam je še na poti do-
mov razlagala zanimive stvari, čeprav 
smo že vsi bolj slabo poslušali, saj smo 
bili zelo utrujeni. Tako se je končal naš 
super izlet. Zahvaljujemo se gospe 
Sonji Brlek Krajnc za organizacijo in 
strokovno vodenje ekskurzije, občini 
za plačilo prevoza in pa seveda našim 
učiteljicam spremljevalkam ter gospe 
ravnateljici.

Špela in Alina 
z učiteljico turistične vzgoje 

Ireno M. Goznik

Učenci izbirnih predmetov turistična vzgoja in nemščina na OŠ Hajdina so se odpravili na ekskurzijo v Ce-
lovec.
Foto: Žiga Glažar 

Naravoslovni dan v botaničnem vrtu Pivola

Učiteljica nam je povedala, da bomo 
obiskali botanični vrt Pivola pri Ho-
čah. Z avtobusom smo se odpeljali v 
Hoče, kjer sta nas sprejeli dve delavki 
botaničnega vrta. Razdelili smo se v 
dve skupini in začeli ogled vrta. Med 
ogledom smo reševali delovne liste 
in opazovali rastline. Nekaj smo jih 
poznali, večino pa smo videli prvič. 
Lahko smo jih vonjali in tipali, za eno 

pa nam je vodička rekla, da jo lahko 
tudi poskusimo. Najprej smo čudno 
gledali, potem pa smo se ojunačili in 
jo poskusili. Ugotovili smo, da je res 
prijetnega okusa in bi jo lahko upora-
bljali v naši prehrani. V zeliščnem vrtu 
smo si izbrali vsak svojo zdravilno ra-
stlino in jo opisali ter spoznavali njene 
zdravilne učinke. Všeč nam je bil tudi 
skalnjak z različnimi kamninami, in 

mogočna drevesa, ki tam rastejo: ci-
prese s solzicami, ginko in smreke.
Ob koncu so nam dovolili še ogled na-
gačenih živali, kjer smo prav tako uži-
vali. Preden smo se vrnili domov, smo 
si kupili še različne okrasne rože in 
druge rastline. Naš naravoslovni dan 
je bil prijeten in zelo poučen.

Učenci 5. a-razreda

Obiskal nas je boksarski prvak

V petek, 13. aprila, so člani novinarskega krožka OŠ Hajdina z mentorico Matejo Arnuš pripravili šolsko novi-
narsko konferenco z boksarskim prvakom Dejanom Zavcem. Dejan je čudovit človek in izjemen športnik. Kaj 
vse je mlade novinarje zanimalo, pa si preberite v nadaljevanju.

Kje ste preživeli otroštvo? 
»Moje otroštvo je bilo kar razigrano, 
začetna otroška leta sem preživel v 
Halozah, potem sem bil malo razse-
ljen, v Halozah, na Ptuju, v Savinjski 
dolini, in danes stanujem v Slovenskih 
goricah, v Gabrniku.« 

Katero osnovno in srednjo šolo ste obi-
skovali? 
»Začel sem v Leskovcu, nato na Ptuju, 
v srednješolskem centru, in potem še 
nadaljeval na Ljudski univerzi na Ptu-
ju. Nekaj časa sem potem nadaljeval 
na Fakulteti za šport in doštudiral v 
Novem Sadu.« 

Ste bili priden učenec? 
»Zlagal bi se, če bi rekel, da sem bil 
(smeh).« 

Zakaj ste se odločili ravno za poklic bo-
ksarja? 
»To je zagotovo ena izmed poti v ži-
vljenju, ki se mi je nekako zgodila, 
skladno s to zgodbo pa je šla zgodba 
življenja ljudi, ki so bili v tem športu. 
Najprej sem hotel igrati nogomet, pa 
ga takrat ni bilo oziroma ga jaz nisem 
našel in sem zavil v dvorano, kjer je 
potekal boks, in od tistega trenutka 
me je začel zanimati boks.«

Kaj bi bili, če ne bi bili boksar?
»Ne vem, nikoli nisem res razmišljal, 
kaj bi rad postal, oziroma sem si ve-
dno želel, da bi imel človeka vredno 
življenje, ampak moje otroške sanje 
so bile postati avtobusni šofer, morda 
kmetovalec, no, pa tudi športnik.« 

Koliko časa na dan posvetite trenin-
gom? 
»Hmm … kaj bi rekel … je preprosto 
ali pa zapleteno. Na začetku je tega 
treninga veliko manj, če pa hočeš do-
seči neki rezultat, se začneš zavedati, 
da moraš dati nekaj več. Boljši so re-
zultati, več se trenira. To je velikokrat 
skregano s tistim »saj si dober, ni ti 
treba več trenirati«. Po navadi treni-
ram dopoldne 3 ure in prav toliko še 
popoldne.« 

Ali pazite tudi na prehrano? 
»Tričetrt leta ne, četrt leta ja (smeh) … 
Mesec ali pa mesec in pol pred dvo-
bojem je treba vse finalizirati, takrat 
odpadejo vse normalne življenjske 
okoliščine, kot so potep po mestu, 
ogled filma, predolgo bedenje, spat 
grem okrog 22. ure … Zelo discipli-
nirano je, in v tem zadnjem mesecu 
imamo tudi odtehtano prehrano, ki 
je zelo enolična in zelo zahtevna. Če 
bi se tako prehranjeval teden ali dva, 

ne bi bilo prevelike sile, vendar ker 
to znese mesec dni te enolične pre-
hrane, pa postane to zelo moteče in 
tudi psihično zahtevno, zaužijem tudi 
količinsko malo hrane, zato je to kar 
zalogaj.« 

Kako ste se počutili, ko ste postali sve-
tovni prvak? 
»Uh, svetovno (smeh). To so trenutki, 
ko dokler ne prideš tja, sanjaš, delaš 
in se giblješ, podrejaš vse v tej smeri. 
Ko pa prideš tja, vidiš, da pravzaprav 
ni nič drugače kot pred tem. Rezultat 
oziroma doseg tistega nekega prvega 
cilja je seveda najodmevnejši. Jaz bom 
rekel, da težje kot postati, je ostati in 
slediti temu športnemu življenju.« 

Kakšne so vaše želje za prihodnost? 
»Slediti svoji viziji dajanja maksimuma 
na svojem področju in s tem doseči 
maksimalen rezultat. Pomembno mi 
je, da osrečujem sebe.« 

Kako na vaš poklic gleda vaša družina? 
»To je del našega življenja, doma se 
pravzaprav ne pogovarjamo o boksu. 
Če se kdaj zgodi, da sem po televiziji, 
ko smo skupaj, deklici rečeta: Ati, ati 
… Dejan Zavec je po televiziji (smeh). 
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Petič smo bili skupaj. Več kot 350 udeležencev nas je bilo 
letos prisotnih v Slovenji vasi. Z nami so bili otroci iz vrtca, 
starši, stari starši, vzgojitelji in učitelji ter prijatelji, društva, 
zdravstveno osebje in čebelar. Cilj takšnega druženja je 
ozaveščanje mladih in starejših o kakovostnem preživlja-
nju prostega časa skupaj z različnimi dejavnostmi z name-
nom spodbujati zdrave odnose, ki žal v današnjem času 
vse bolj izumirajo. Dodatna vrednost projekta pa je, da z 
zdravim načinom življenjskega sloga ob zdravi domači 
prehrani, solidarnosti in pomoči starejšim ovrednotimo 
komunikacijo med vsemi tremi ključnimi skupinami: uči-
telji, učenci in starši.
Vsem, ki so letos s prostovoljnim delom in čutom do so-
ljudi organizirali naše prijetno druženje, se iskreno zahva-
ljujemo. Spodbuda nam je in zagotovilo, da bomo s tem 
nadaljevali. Želimo, da ta dan postane naš skupni vsakdan.

Tatjana Pačnik, koordinatorica projekta
Foto: TM

Učenci filatelističnega krožka OŠ Haj-
dina so si ogledali filatelistično razsta-
vo MARIBOFILA 2012, na kateri so so-
delovali razstavljavci iz 18 evropskih 
držav. Razstava je bila v dvorani Uni-
verzitetnega športnega centra Leona 
Štuklja v Mariboru.
Mladi filatelisti Beti, Nina, Lina, Niko, 
Klara, Urban, Minea, Filip, Lea, Zala, 
Karin, Lea, Lana in Leonardo so na 
prireditvi v okviru programa za mlade 
tudi sodelovali. 
Najprej smo na šoli organizirali prvi 
filatelistični kviz OŠ Hajdina. Na kvizu 
so sodelovali učenci od 1. do 8. razre-
da in dve učiteljici. Ekipa je sestavljala 
tri člane. Sodelovale so ekipe: Brihtne 
glavc'e, Piflarji, Znamke, Tigrice, Filate-
listi in Bureki. V komisiji sta bili članici 
krožka Lana in Lea. Učenci so pravilno 
odgovorili na skoraj vsa vprašanja in 
tako pokazali, da je njihovo znanje o 
filateliji veliko. Predvsem pa smo pre-
živeli prijetno uro druženja. 
Izbrali smo ekipo, ki nas bo zastopala 
v Mariboru, in tako se je ekipa »Filate-
listi« 25. maja pomerila v znanju iz fila-
telije z učenci iz drugih šol. Čeprav naš 
krožek deluje komaj 8 mesecev, so OŠ 
Hajdina uspešno zastopali: Klara Nah-
berger, Minea Vrabl in Niko Ogrizek. 

Drugi člani so si pripravili plakate in 
so tekmovalce prisrčno spodbujali. 
Vsi člani so bili nagrajeni z majicami 
in drugimi drobnimi pozornostmi, če-
prav so se seveda kot filatelisti najbolj 
razveselili novih znamk. 
Dobili smo nove izkušnje, znanja in 
pridobili tudi nove prijatelje, saj smo 
se mentorji naše šole in OŠ Frana 
Kranjca iz Celja dogovorili, da bomo v 
naslednjem šolskem letu morda tudi 
sodelovali.

Karmen Jerenko, 
mentorica filatelističnega krožka

Zelo sem vesel, da me družina pod-
pira v tem in da mi stoji ob strani, to 
je pa tudi eden od razlogov, da mi je 
uspelo.« 

Imate dve hčerki, si želite še kakšnega 
otroka? 
»To pa boste morali vprašati mamo 
(smeh). Jaz bom rekel, da v tem tre-
nutku ne razmišljam o otroku, a pusti-

mo se presenetiti.« 

Kaj najraje počnete v prostem času?
»Prostega časa trenutno ni oziroma 
ko se pojavi, ga do popolnosti preži-
vim z mojima dvema hčerama Ivono 
in Tijo, ki me tudi potrebujeta tu in 
tam (smeh).« 

Vam je všeč vzdevek Mr. Simpatikus? 

»Če bi si ga dajal sam, si ga najverje-
tneje ne bi dal. Drugače pa mi je veli-
ko bolj pri srcu, kot pa da bi bil recimo 
Uničevalec ali kaj podobnega.« 

Nik Volgemut, 
Tilen Kröpfl in Žiga Vidovič, 6. r.

5. dan druženja in gibanja treh generacij

Filatelisti iz OŠ Hajdina 
na največji razstavi znamk

MORJE JE MIRNO

Zgoraj morje valovi,
pod njim pa želve, 

ribe morske in ostrige
mirno plavajo vse dni.

Morju ime je bilo Jemirno,
valovilo in bučalo je 
dolge dneve in noči

in mornarji so veslali mirni
srečno preko njega vse dni.

Prišel je nekoč državni voditelj,
ukazal je luko zgraditi,

v Jemirno odplake voditi
in plažo zagraditi.

Nastala je zmeda velika.
Ljudje so kričali in v morje skakali.

Odplake lepile so racam peruti,
v luki ribiči so delfine morili 

in ribe lovili.

A naš ribič se je razjezil 
ter ukrepati začel.

Tam v tuji deželi bo zbiral ljudi, 
ki bi protestirat šli.

Ko vrnil se je, 
bilo z njim že veliko je ljudi,
ki takoj protestirat so odšli.

Državni voditelj zaprl se je v svoj 
apartma
in se jezil, 

da bi skoraj pamet zgubil.

Ampak je ugotovil, 
da morju ni nič dobrega naredil.

Poklical rušilno je službo 
ter zmečkal in zdrobil vse, 

kar je prej zgradil.

Zgoraj morje valovi, 
pod njim pa želve, ribe,

morske mačke in ostrige 
spet mirno plavajo vse dni.

Matevž Vaupotič, 5. b
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Kaj veš o prometu

Učenci naše šole so se tudi letos udeležili tekmovanja Kaj 
veš o prometu. Tekmovanje je bilo v Cirkulanah in da bi se 
z ekipami iz drugih šol pomerili res najboljši, smo organizi-
rali najprej šolsko tekmovanje v spretnostni vožnji. Učenci 
so se preizkusili v znanju teorije CPP. Žal ugotavljamo, da je 
zavedanje otrok, da morajo poznati predpise zaradi sebe 
in svoje varnosti, še vedno premajhno. Težave imajo pri 
spretnostni vožnji, za kar so velikokrat kriva kolesa, ki niso 
primerno opremljena (npr. ne delujejo zavore, preveliko 
kolo …). 
V ekipi, ki je tekmovala, so bili Žiga Glažar, Teo Glažar, Kle-

men Kovačec, Nik Volgemut in Jure Drevenšek. Naša ekipa 
je od šestnajstih ekip dosegla sedmo mesto. 
Teo, Žiga, Klemen in Nik so na tekmovanju v Cirkulanah 
v cestni vožnji prikazali varno vožnjo. Lepo je bilo slišati 
besede inštruktorja: »Tako kot vozijo vaši učenci, se vozi.«
Čestitamo učencem, ki so našo šolo zastopali tako, da smo 
bili ponosni, da smo iz OŠ Hajdina.

Karmen Jerenko, 
mentorica prometne vzgoje

Foto: TM

Hajdinska prometna ekipa z mentorico Karmen potem, ko je bil tekmovalni del 
že za njimi.

V cestni vožnji so mladi kolesarji prikazali varno vožnjo.

Tretje srečanje v okviru projekta Comenius

Nismo si še dobro oddahnili od dru-
gega srečanja Comenius, ko je bila 
naša šola gostiteljica, že je bilo pred 
vrati tretje srečanje v Španiji. V Špani-
ji? Pravzaprav v Afriki.

9. maja sva se z učiteljico Marijo Me-
klav odpravili v Ceuto, ki leži ob ma-
roški meji. Ceuta je 18,5 kvadratnega 
kilometra veliko avtonomno špansko 

mesto na severni obali Afrike, obkro-
ženo z Marokom. Legenda pravi, da 
je mesto, ki leži med Atlantskim oce-
anom in Sredozemskim morjem ter 
med dvema kontinentoma, nastalo, 
ko je Herkul razpolovil enega izmed 
stebrov. Prepletajo se štiri kulture – 
krščanska, muslimanska, židovska in 
hindujska, kar se odraža tudi na ar-
hitekturi. Nihče ne ve, kako dolgo bo 
Ceuta še španska, saj je Maroko nikoli 
ni priznal kot špansko ozemlje.

Potovanje se je začelo v Gradcu, z leta-
lom, nadaljevalo z avtobusom in kon-
čalo s trajektom. Po osemnajstih urah 
sva prispeli v popolnoma drugačen 
svet, drugačno kulturo. Najprej sta 
naju presenetili urejenost in čistost 
mesta, nato pa kulturna raznolikost – 
nekateri ljudje so oblečeni po zadnji 
modi, medtem ko drugi spoštujejo 
muslimanski kodeks oblačenja, oboji 
pa mirno živijo drug poleg drugega. 
Tudi z govorico je tako – slišali sva v 
glavnem španščino in arabščino (bli-

žina maroške meje). Ljudje so zelo 
prijazni in gostoljubni, in čeprav ne 
znajo angleško, se za gosta potrudijo 
po svojih najboljših močeh. Šola, ki je 
gostila naše srečanje, je le kilometer 
oddaljena od maroške meje, zato je 
večina učencev muslimanske veroiz-
povedi; med njimi je tudi veliko Maro-
čanov. Učitelji so prijazni in ustrežljivi. 
Vidi se, da jim projekt Comenius veliko 
pomeni – vse stene v šoli so poleplje-
ne s plakati o vrtu in partnerskih drža-
vah, okrog šole pa je posejanih veliko 
gredic z najrazličnejšo zelenjavo.

Srečanje je bilo zelo delovno – uskla-
dili smo vmesno poročilo, se dogovo-
rili za naslednje naloge in aktivnosti, 
izmenjali darila, poročali o napredku v 
šolskih vrtovih in izmenjevali izkušnje.
Čas obiska je hitro minil in 13. maja 
sva se vrnili v Slovenijo.

Koordinatorica projekta, 
učiteljica Tatjana Lukovnjak

Družinski piknik ob zaključku 3. razreda
Ob zaključku letošnjega šolskega leta 
smo v petek, 8. junija, pustili ob strani 

vse šolske in službene obveznosti ter 
se vsi s polno mero dobre volje in raz-

igranosti zbrali na športnem igrišču 
v Gerečji vasi na zaključnem družin-
skem pikniku učencev 3. razreda.
Organizacijska ekipa staršev je poskr-
bela za hrano in pijačo, mame pa za 
sladke dobrote. Učenci so pripravili 
tudi lep kulturni program in se ob tej 
priložnosti zahvalili učiteljicama Mojci 
in Karmen (ki se srečanja žal ni mogla 
udeležiti) za njuno skrb in delo na nji-
hovi poti učenosti v prvih treh letih. 

Ob obloženih mizah, prijetnem klepe-
tu in družabnih igrah se je popoldan 
hitro prevesil v večer, ko smo se razšli 
z željo, da takšen dogodek še kdaj po-
novimo. 

Učenci in starši 3. razreda

Naravoslovni dan: vrt – moje veselje

Ker se veliko ljudi pri delu na vrtu sprosti, hkrati pa pridela rastline, ki jih uporablja za prehrano ali mu te lep-
šajo okolico doma, smo se odločili, da otrokom približamo pomen zeliščnih vrtov za ljudi. Zeliščni vrt je vrt 
zdravja in dišav. Razvoj vrta je bil v stoletjih vedno tesno povezan z načinom življenja in splošnimi razmerami 
tistega časa.

Zelišča so v veselje vsakemu lastniku 
vrta. Ni lepšega kot v poletnem ve-
čeru sedeti sredi zelišč ter uživati v 
prelestnih barvah cvetov in v meša-
nici vonjav, ki se širijo v toplem zraku, 
zato smo sledili ciljem: spoznavanje 
različnih vrtov, ki spremljajo človeška 
bivališča; spoznavanje različnih vrst 
rastlin v vrtovih, njihov pomen za živa 
bitja, uporabna vrednost; raziskova-
nje oz. odkrivanje zdravilne moči ze-
lišč in uporabnost v človekovi prehra-

ni; oblikovanje praktičnih nasvetov 
za gojenje zelišč in njihova uporabna 
vrednost preko oblikovanja koledarja 
za leto 2013; urjenje v zasajanju ra-
stlin; razvijanje veščine skupinskega 
dela, sodelovalnega učenja.

Učenci od 6. do 9. razreda so si ogle-
dali posestvo srednje biotehniške 
šole Ptuj na Turnišču. Tam so spoznali 
različne vrste vrtov, zasaditve rastline, 
vzgajanje rastlin, njihovo uporabnost. 

Sprehodili so se po gozdni učni poti.
V šoli so se učenci seznanili z zelišči 
in izmenjali izkušnje iz vsakdanjega 
življenja. Spoznali so žajbelj, sivko, 
netresk in timijan. Izdelali so koledar 
s praktičnimi nasveti za gojenje ra-
stlin in predstavitvijo njihove uporab-
ne vrednosti v vsakdanjem življenju. 
Okolico šole smo polepšali z zasadi-
tvijo rastlin v zeliščne vrtove v koritih.
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Vtise celotnega dne smo strnili v šol-
ski radijski oddaji, ki jo je za to prilo-
žnost zelo uspešno pripravila in reali-
zirala Mateja Arnuš skupaj z učenci od 
6. do 9. razreda. Slišite jo lahko tudi na 
spletni strani naše šole.

Če še niste vedeli, pa bi želeli pri-
sluhniti zeliščnim novičkam, prebe-

rite tole:

ŽAJBELJ zdravi od A do Ž. Je hvaležno 
zelišče, ki so ga cenili že v davnini. Na 
neki zdravniški šoli v Salernu je celo 
pisalo: ''Zakaj naj bi umrl človek, ki mu 
na vrtu raste žajbelj?'' Prikupna je tale 
zanimivost. Žajbelj je nekoč služil kot 
ljubezenski urok. V žajbljev list je bilo 

treba napraviti tri luknje in potegniti 
skozi njih svoje lase ter lase svoje izvo-
ljenke. Nato so ga zakopali pod prag 
dekletove hiše, dekle pa se je čez noč 
zaljubilo v vas. 

Znebite se migren s SIVKO! Sivka po-
mirja, pomaga pri živčni izčrpanosti, 
motnjah spanja in migreni.

NETRESK zdravi vnetja v ušesih. Ob 
bolečinah si iz lista direktno v uho iz-
tisnemo par kapljic soka. V prehrani 
se uporabljajo mesnati mladi listi in 
mladike, ki jih lahko uporabljamo v 
solatah. Iz svežega soka, iztisnjenega 
iz listov, si lahko pripravimo osvežu-
joč napitek. Rastlino so včasih zasadili 
v slamnatih strehah za srečo in ker naj 
bi domovanja varovala pred nevihta-
mi, strelami in ognjem. 

TIMIJAN ali MATERINA DUŠICA je 
zdravilno zelišče naših babic: odpra-
vlja vetrove, blaži krče gladkih mišic, 
pomirja kašelj, je baktericidno sred-
stvo, ki ubija kužne bakterije, uničuje 
gliste in trakulje, skrči tkivno površi-
no in s tem omeji bolezenski razvoj 
in potek vnetja ali okužbe oz. ustavi 
krvavitev. V ljudskem zdravilstvu se 
uporablja proti dispepsiji (prebavnim 
motnjam), kroničnemu gastritisu (po-
navljajočem se vnetju želodčne slu-
znice), astmi (naduhi), diareji (driski), 
enurezi (nehotnemu mokrenju) pri 
otrocih, laringitisu (vnetju grla), tonzi-
litisu (vnetju mandeljnov) in še pose-
bej proti oslovskem kašlju in bronhiti-
su (vnetju sapnic).

ŽIVIMO Z NARAVO – TO JE ZDRAVO!

Zdravnik zdravi, narava ozdravi!
Latinski pregovor

»Ko boste na svojem vrtu zagledali 
deževnika, takrat boste vedeli, da ste 
ustvarili okolje, ki podpira življenje.«
     
  

Mateja Draškovič

Na to so še posebej ponosne njihove mame in babice, ki so 
se skupaj z njimi zbirale ob »Blaževem« križu in Mariji. Se-
strici Maja in Lara Klaneček sta šmarnice obiskovali skupaj 
z mamico. Najbolj so se veselile petja Marijinih pesmi in 
druženja s prijatelji. Tudi Manja Gabrovec, učenka sedme-
ga razreda Osnovne šole Hajdina, je zelo rada obiskovala 
šmarnice, ker se je tam lahko družila z vrstniki, molila, pela 
in brala poučne zgodbe. Šmarnice v Skorbi so namreč po-
sebne tudi zato, ker jih vodijo otroci, saj šmarnično zgod-
bo vedno prebere kateri izmed otrok. Po besedah gosti-
teljice Marinke je bila letos udeležba več kot odlična, saj 
se je šmarnic udeležilo tudi več kot 30 otrok in starejših 
na večer. Skorboske gospodinje so vsak večer k šmarnicam 
prinesle sladkih dobrot. Za zaključek z jedačo in pijačo sta 
tudi letos poskrbela Župnija Hajdina in Vaški odbor Skor-
ba. Zadnji dan je prišlo k šmarnicam več kot 50 Skorblja-
nov in Skorbljank. Otroci so prejeli zahvale in darilca. 

Besedilo in foto: Estera Korošec

Tudi letos so šmarnične molitve potekale pod vodstvom 
Alojzije Malinger, ki nam je povedala: »Vseh otrok, ki so re-
dno obiskovali šmarnice, je bilo kar 28, dva učenca, ki sta 
se pridružila šmarnicam v Gerečji vasi, pa so starši redno 
vozili iz sosednje Kungote in Cirkovc. Od vseh učencev, ki 
so obiskovali šmarnice, je bilo pet letošnjih prvoobhajan-
cev in šest birmancev, vsi pa so pridno sodelovali in sami 
prebirali šmarnična branja. Vendar pri šmarničnih moli-
tvah niso bili sami, saj se jim je velikokrat pridružilo še ne-
kaj staršev in babic.«
Ob našem obisku so nam ponosno pokazali izpolnjeno 
slikanico z naslovom »Marijin kažipot«, kamor so skrbno 
lepili nalepke o prisotnosti na šmarnicah. Zmotili smo jih 
sicer ob zaključku šmarnic, kljub temu pa so pridno zmoli-
li, saj jih je že čakala bogato obložena miza.

Besedilo in foto: Magda Intihar

Šopek šmarnic 
iz Gerečje vasi

Bogat šopek šmarnic bi lahko imenovali skupino 
otrok, ki je redno spremljala majske šmarnične moli-
tve.

V imenu staršev in vaške skupnosti se je Alojziji Malinger za skrbno in požr-
tvovalno delo z otroki ob šmarnicah zahvalil predsednik VO Gerečja vas Marjan 
Rozman.

Letošnji bogat »šopek šmarnic« pri kapeli v Gerečji vasi

Pri šmarnicah prijetno 
druženje vseh generacij

»Zapojmo še, pa ne le eno, ampak dve ali tri. Mojo 
najljubšo, tisto Lepa si, lepa si, roža Marija …« To so 
bile želje otrok ob šmarnicah v Skorbi. Obiskovali so 
jih redno, ves mesec maj. Vse pesmi, prošnje in moli-
tve znajo že na pamet.

Šmarnice so bile tudi letos dobro obiskane.

Zadnji dan druženja otrok ob šmarnicah

Pred OŠ Hajdina so učenci posadili svoja zelišča 

Naravoslovni dan na Turnišču
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Rimljanke s Hajdine na ptujskem gradu

Sredi maja so članice Društva žena in deklet občine Hajdina s svojo rimsko kulinariko sodelovale pri pogostitvi 
več kot 120 gostov iz vseh koncev sveta, udeležencev 4. mednarodnega kongresa Zveze raziskovalcev svetil 
ILA, ki je potekal na Ptuju.

Poleg častne gostje gospe Barbare Miklič Türk in 
udeležencev mednarodnega simpozija o svetilih je 
župan Mestne občine Ptuj dr. Štefan Čelan v rimski 
palacij povabil tudi Rimljanke s Hajdine.

Med tistimi, ki so z zanimanjem prisluhnili prvi dami v državi, Barbari Miklič Türk, so bile tudi hajdinske 
Rimljanke. Foto: Boris Farič

Ob vhodu v slavnostno dvorano Ptujskega gradu 
sta soprogo predsednika države pozdravili tudi so-
avtorica razstave o svetilih Mojca Vomer Gojkovič 
(desno) in Nataša Kolar iz Pokrajinskega muzeja 
Ptuj - Ormož.

Strokovnjaki, ki so za seboj pustili bo-
gato bero strokovnih referatov, plaka-
tov in publikacij o svetilih iz pradav-
nine do danes, so pohvalili dobrote 
hajdinskih Rimljank, ki so se jim na-
slednji večer v svojih svečanih obla-
čilih pridružile na otvoritvi simpozija 
v slavnostni dvorani ptujskega gradu. 
Zbranim je spregovorila častna po-
kroviteljica kongresa, soproga pred-
sednika države Barbara Miklič Türk. 

Ob sprejemu pri županu Mestne ob-
čine Ptuj v rimskem palaciju si je z za-
nimanjem ogledala razstavo Stopimo 
iz teme, avtorjev Ivana Žižka in Mojce 
Vomer Gojkovič, arheologov iz Pokra-
jinskega muzeja Ptuj - Ormož, ki je bil, 
skupaj z Mestno občino Ptuj in Go-
renjskim muzejem iz Kranja, soorga-
nizator tega, za arheologijo izjemno 
pomembnega srečanja.

Besedilo in foto: Silvestra Brodnjak

Draženčanke do novih znanj 
in spoznavanja lepot Slovenije

Gospodinje iz Dražencev so za svoje članice od aprila do junija pripravile kar nekaj poučnih in zanimivih de-
lavnic, obiskov na prireditvah in kar dva nepozabna izleta. »Ohranimo zdravo srce, rešimo človeško življenje« 
je bil naslov predavanja v začetku aprila v domu vaščanov Draženci, ko je bil z Draženčankami Marko Bom-
bek, dr. med., spec. interne medicine.

Predsednica društva draženskih gospodinj Zdenka Go-
dec je ob tem dejala, da jim je želel na zelo razumljiv na-
čin predstaviti dejavnike tveganja za srčno-žilne bolezni 
in njihovo odpravljanje. »Predstavil je srčno-žilne bolezni 
– največjega in skritega ubijalca, zdravljenje srčno-žilnih 
bolezni, kako ukrepati pri človeku brez znakov življenja, 

temeljne postopke oživljanja in uporabo avtomatskega 
defibrilatorja. Na koncu smo bili vsi istega mnenja, da se 
izplača čim bolj paziti na svoje zdravje in se izogibati vsa-
kodnevnim napakam pri prehrani ter poskrbeti za določe-
ne aktivnosti.

... nadaljevanje na naslednji strani ...

... nadaljevanje s prejšnje strani ...

Maja smo po planu organizirale še predavanje in osvežitev 
splošnega poznavanja cestnoprometnih predpisov z go-
spodom Janezom Strelcem iz Sveta za preventivo in vzgo-
jo v cestnem prometu pri MO Ptuj. Ponovili smo še pravila 
v krožnem prometu in vožnjo s kolesom. Postavljenih je 
bilo kar nekaj zanimivih vprašanj, na katere je odgovoril 
gospod Strelec.«

S HAJDINSKIMI PLANINCI 19. MAJA NA GOLICO 
»Druženje je bilo prijetno. Na pohod smo se odpravili iz 
Planine pod Golico, naši vodniki so izbrali zelo zahtevno 
pot, to smo opazili pri tabli z napisi. Ni nam bilo hudo, saj 
je bil lep, topel sončen dan, pogled na vrhove Alp pa pre-
krasen. Vsi skupaj pa smo bili navdušeni nad pobočjem s 
cvetočimi narcisami.«

V MAJU NA DOBROTAH, V JUNIJU NA POTEPANJU PO 
GORENJSKI
»V času razstave Dobrote slovenskih kmetij smo Dražen-
čanke sodelovale na Ramini stojnici s pogostitvijo peci-
va po receptih margarine Rama. Tudi letos sta naši zvesti 
članici Terezija Golob in Jožica Peršoh sodelovali na oce-
njevanju kruha in potic. Obe sta prejeli srebrno priznanje 
za kruh, Jožici pa je uspelo komisijo prepričati in za svojo 
orehovo potico je prejela zlato priznanje. Obema iskrene 
čestitke, saj je to ponovni dokaz, da so draženske gospodi-
nje znane po odličnem domačem kruhu, kot to velikokrat 

zapišemo,« je še dodala Zdenka Godec.

Draženčanke so v maju obiskale tudi prireditev »Pomlad 
na Turnišču«, kjer je Biotehniška šola Ptuj pripravila nekaj 
zanimivih predavanj in delavnico izdelave slik iz posuše-
nega cvetja.
 

TM
Fotografije: 

Zdenka Godec, arhiv društva, Rado Škrjanec

NAPOVEDNIK 
•	 9. junij: pohod na Ptujsko Goro
•	 9. junij: obisk na Vurberku – srednjeveška tržnica in 

ogled operete Grofica Marica
•	 22. junij: sodelovanje na občinski prireditvi, na stoj-

nici s pogostitvijo
•	 23. in 24. junij: sodelovanje z zelišči pri društvu go-

spodinj Spuhlja ob obisku članic iz Francije
•	 julij: tekmovanje v žetvi zlatega klasja na Stari Gori; 

kolesarjenje po LAS-ovi poti
•	 avgust: zbiranje in sušenje zelišč – začimbnic; zbi-

ranje starih receptov po izročilu naših babic; krajše 
popotovanje, pohod – Velika planina ali Triglav; so-
delovanje na rimskih igrah na Ptuju 

•	 september: kakšen zanimiv tečaj, delavnica na temo 
izdelava aranžmajev iz suhega cvetja

Koča na Golici in vijugasta pot do vrha Golice na nadmorski višini 1835 m

Hajdinski planinci in Draženčanke so na vrhu Golice naredili skupinski posnetek 
za Hajdinčana.

Draženske gospodinje so letos sodelovale na Ramini stojnici in obiskovalce 
državne razstave dobrot (na njej je bilo letos predstavljenih 1093 nagrajenih 
izdelkov) kar malo razvajale z odličnimi sladkimi dobrotami.

V soboto, 2. junija, se je ekipa Draženčank odpravila na ekskurzijo po Gorenjski.
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Letošnja pomlad pa z vremenom že 
na začetku njihovim bučam ni bila na-
klonjena. Začela so se deževna obdo-
bja, predvsem pa nizke temperature 
ozračja, ki niso ugodno vplivale na ka-
litev bučnih semen. In so čakale. Prvi 
teden še tako ali tako nič. Tudi drugi 
teden še nič. Šele čez tri tedne so do-
čakale prve rastline, ki so pokukale iz 
zemlje. Iz zemlje pa je poleg buč ne-
usmiljeno rastel tudi plevel. Tako so 

morale počakati, da je vzklila večina 
bučnih semen, in šele čez štiri tedne 
so se ponovno podale na njivo, vse 
buče okopale in dognojile. 
Buče so torej posajene, vreme seveda 
tudi bo, kako pa bo vplivalo na rast in 
razvoj bučnega pridelka, pa bomo vi-
deli šele jeseni. 

Besedilo in foto: 
Magda Intihar

Delovni pomladni meseci za 
članice DŽD Gerečja vas

Sredi aprila so se članice udeležile tra-
dicionalnega turnirja v paver šnopsu 
za memorial Angele Peršuh v Kungoti 
pri Ptuju. Na turnirju je tekmovalo 21 
igralnih parov, med njimi tudi članice 
vseh ženskih društev iz občine Haj-
dina. Članice DŽD Gerečja vas so na 
turnirju sodelovale z dvema igralnima 
paroma, ponovno pa so si priigrale 
najbolj nehvaležno 4. mesto. 
Še preden so svoje aktivnosti nada-
ljevale na tehničnih delavnicah, so 
se posvetile organizaciji in pripravi 
glasbenega večera, ki se je odvijal v 
nedeljo, 22. aprila, v domači dvorani 
gasilskega doma, na katerem je poleg 
gostujočih glasbenih skupin MePZ 
DŽD Gerečja vas predstavil svojo 

novo zgoščenko.

POUČNO IN ZABAVNO
Vsako leto zapored so članice DŽD 
zadolžene za okrasitev mlaja in po 
dosedanjih izkušnjah okrasje iz krep 
papirja hitro »podleže« vremenskim 
vplivom. Zato so letos poskusile iz-
delati tradicionalno okrasje iz popol-
noma novega materiala – uporabile 
so ekološke vreče za smeti. Ker je po-
nudba tega materiala na tržišču zelo 
pestra tudi v barvah, so za izdelovanje 
verig in trakov uporabile kar nekaj 
različnih barv in debelin ekoloških 
vreč za smeti. Delo je bilo poučno in 
zabavno, kasneje pa se je izkazalo, da 
so izdelki uporabni in veliko bolj vzdr-

žljivi za vremenske vplive.
Kot bi trenil, je maj potrkal na vra-
ta in že so hitele na njivo sadit buče 
ter vključno s soorganizatorji začele 
priprave in organizacijo največjega 
družabnega dogodka v letu – Košnjo 
trave nekoč.

Besedilo in foto: 
Magda Intihar

Komaj so se malo odpočile od pestrega marca, že je članice DŽD Gerečja 
vas čakalo zelo delovno in aktivno obdobje v aprilu in maju. V začetku 
aprila so se odzvale prošnji članov ŠD Gerečja vas, ki so jih poprosili za 
pomoč pri ureditvi prostora za klubski bife v športnem parku Gerečja 
vas. Zato smo jih našli tudi v športnem parku, kjer je bilo treba očistiti in 
pripraviti opremo, ki so jo nato namestili v za ta namen obnovljen pro-
stor, ki je kaj kmalu dobil svojo novo in funkcionalno podobo.

Venec za mlaj v klasični okrasitvi, vendar tokrat iz 
vzdržljivega materiala, ki so ga naredile Gerečjeva-
ščanke.

Članom ŠD Gerečja vas so priskočile na pomoč pri 
ureditvi novega klubskega bifeja.

V bučah tudi letos
Članice DŽD Gerečja vas so tudi letos, kakor vsako leto, v začetku maja 
sadile buče. Na vzorno pripravljeno in pognojeno njivo, za katero so tudi 
letos poskrbeli sovaščani, so posadile približno 60 vrst sortnih buč, naj-
več jedilnih pa tudi nekaj okrasnih, svoje domače seme nekaterih najbolj 
kakovostnih jedilnih buč in seveda semena oljnih buč.

Vzorno pripravljena njiva, na katero so članice v za-
četku maja posadile bučna semena.

Čez štiri tedne – okopane in dodatno pognojene 
buče

Letošnje gostiteljice so bile članice 
Društva žena in deklet na podeželju 
Ostrnice, Loška dolina – zmagovalke 
lanskoletnih iger v Moravčah. Tek-
movalo je 24 ekip, zmagala je ekipa 
Podražice, Hajdinčanke pa so bile na 
koncu devete, kar je lep uspeh. Prire-
ditev s tekmovanjem je potekala v ne-
posredni bližini znamenitega gradu 

Snežnik, na grajski jasi, kjer se je zbra-
lo veliko tekmovalk in spremljevalnih 
ekip iz vse Slovenije. Našo hajdinsko 
ekipo je spremljala in zanjo navijala 
tudi predsednica DŽD občine Hajdi-
na Marija Pulko. Skupaj pa so domov 
prinesli veliko lepih vtisov in novih 
izkušenj.

TM

Hajdinska ekipa na kmečkih igrah

Ekipa v sestavi: Tilika Štumberger (na levi), Angela 
Cartl (v sredini) in Marija Žunkovič (na desni) je le-
tos zastopala hajdinske barve na ženskih kmečkih 
igrah v Loški dolini.
Foto: Žunkovič

Ekipa Društva žena in deklet občine Hajdina v sestavi Marija Žunkovič, 
Angela Cartl in Tilika Štumberger se je 26. maja udeležila ženskih kmeč-
kih iger v deželi Ostrnic v Loški dolini.

Od čokoladnice do jabolčne ceste

Majski izlet Društva žena in deklet občine Hajdina se je začel veselo in bil poln pričakovanj. Tokratni cilj so bili 
sosednja Avstrija in kraji, ki jih večina izletnic še ni videla. Jutranja vožnja proti Gradcu je minila v znamenju 
odličnih sirovih štručk, belega kruha in drugih dobrot, ki so jih pripravile članice. Za srečo na poti je vsaka na-
redila še požirček domačega borovničevca.

Prvi postanek je bil na gradu Riegersburg, kjer smo si ogle-
dale razstavo o čarovnicah in čarovniških procesih. Grad 
Riegersburg kraljuje na vulkanskem stožcu v okraju Feld-
bach. Okoli 11. stoletja je tukaj nastal mogočen stavbni 
objekt, ki je današnjo podobo dobil v 17. stoletju, ko ga 
je graščakinja Katharina Elisabeth Freifrau von Galler dala 
prezidati. Grad, last lihtenštajnskih knezov, sodi med naj-
bolj priljubljene izletniške točke Štajercev.
Naslednja postojanka je bila čokoladnica Zotter v kraju 
Bergl, nedaleč stran od Gradca. A Zotter ni vsakdanja čo-

koladnica, saj so se v njej posvetili izdelavi zgolj najslajših 
čokolad iz najboljših sestavin. Prav vse namreč izhajajo iz 
ekološke pridelave, medtem ko kakavova zrna nosijo tudi 
certifikat pravične trgovine. Pri Zotterju namreč pridelo-
valcem kakavovca iz revnejših držav sveta zagotavljajo 
pravično plačilo kakava, ki je tako skoraj 100 odstotkov viš-
je, kot znaša cena navadnega kakava na tržišču. Spoznale 
smo nedotaknjen okus kakavovih zrn, namočile jezik v te-
kočo čokolado iz čokoladnih fontan in poskusile različne 
okuse čokolad. 
Pot nas je nato vodila proti madžarski meji do mesta Som-
botel, kjer smo si ogledale cerkvico sv. Martina. Sombotel 
ali Szombathely je lepo in urejeno mesto z okrog 80.000 
prebivalci, ki hrani mnoge spomine na svojo rimsko pre-
teklost, tako dokaj ohranjene ostanke velikega Izidinega 
svetišča ter mnogo enkratnih izkopanin v arheološkem 
muzeju. Rimska Savaria je bila namreč končna postaja ve-
like legionarske ceste, ki je držala iz Ogleja čez vso Slove-
nijo v Podonavje. Razen tega je bila Savaria rojstni kraj sv. 
Martina, enega najbolj priljubljenih svetnikov nasploh. 
Na poti do jabolčne ceste smo si ogledale še prav poseb-
ne terme v kraju Bad Blumau, ki jih je zasnoval avstrijski 
arhitekt in slikar Hundertwasser, znan po svojih drugačnih 
oblikah hiš, po drevju na strehah in predvsem po tem, da 
se človek v njegovih zgradbah počuti domače. 

Hajdinčanke pred cerkvico sv. Martina v Sombotelu
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V zgodnjih jutranjih urah smo se namenili proti Škocjan-
skim jamam, ki so bile naša izletniška destinacija. Prispeli 
smo hitro in imeli še dovolj časa za skupno malico, ki jo je 
pripravil VO Skorba. Za sladke dobrote in kruh so poskrbe-
le skorboske gospodinje. Seveda so se izleta udeležili vsi 
trije skorboski kletarji, zato rujne kapljice ni manjkalo. 
Okoli enajste ure smo si ogledali Škocjanske jame, ki so 
še vedno edini spomenik v Sloveniji in na klasičnem Kra-
su, vpisan na Unescov seznam svetovne dediščine. To jih 
uvršča na posebno mesto med naravnimi spomeniki sve-
ta. Del Škocjanskih jam, po katerem teče reka Reka – Šu-
meča jama – je pravzaprav okoli 3,5 km dolga, 10 do 60 
m široka in več kot 100 m visoka podzemna soteska. Vsi 
jamski rovi so dolgi približno 6 km, navpična razlika med 
najvišjim vhodom (Okroglica) in najnižjim človeku dosto-
pnim mestom v jami – odtočnim sifonom – pa je 205 m. Na 
nekaj mestih se soteska razširi v podzemeljske dvorane. 
Največja med njimi, Martelova dvorana, je 308 m dolga, 
povprečno 89 m široka (največ 123 m) in povprečno 106 
m visoka, z najvišjo točko stropa 146 m nad strugo Reke 
(Drole, 1997). Ploščina največjega prečnega preseka v tej 
dvorani je 12.000 m2, prostornina dvorane pa 2,2 mio. m3. 
Jama je bila zares zanimiva, skupaj smo občudovali ka-
pnike, se vzpenjali in spuščali po urejenih potkah in celo 
prečkali manjši most, speljan čez jamo. Ogled jame je tra-
jal dobri dve uri in je bil za nekatere mačji kašelj, za druge 
pa kar naporen podvig, ampak vreden truda. Žal pa je delu 
naše skupine zagodlo dvigalo, ki se je ustavilo sredi hriba. 
V njem je bilo dobro uro ujetih okoli 15 naših izletnikov. Na 
srečo se je vse dobro končalo, saj so dvigalo hitro popravili 
in rešili izletnike. Ker se nikomur ni nič pripetilo, so še ves 
dan padale šale na račun nesrečnega pripetljaja. 
Skupaj smo se nato odpravili na turistično kmetijo v vasico 
Narin, kjer smo imeli posebno kosilo. Pri Andrejevih smo 

preizkusili različne tradicionalne jedi. Kot piše na njihovi 
spletni strani, so Andrejevi ekološki kmetovalci, živinorej-
ci, kulinarični navdušeni, ljubitelji živali, glasbeniki, anima-
torji, ki obiskovalcem ponujajo posebna kulinarična doži-
vetja. Kuhajo s srcem in poskrbijo za vašo dušo. Andrejevi 
vas bodo presenetili z jedmi iz babičine kuhinje, katerih 
okus ste že pozabili. 
V vasi Narin smo si ogledali še razstavo Od zrna do kruha in 
se družili v pravi črni kuhinji. Gručasta vas Narin je od Piv-
ke oddaljena samo 6 km in je del slikovite pokrajine med 
Snežnikom in Nanosom. Vas in okolica sta nadvse zanimivi 
za vse potepa željne ljubitelje neokrnjene narave, ki pre-
seneča z mogočnimi gozdovi, cvetočimi travniki, kraškimi 
globelmi in presihajočimi jezeri. Izlet smo zaključili v majh-
ni cerkvici sv. Jakoba in se nato odpravili proti Skorbi. 

Besedilo in foto: 
Estera Korošec

Jabolčna cesta, ki se po osrčju vzhodnoštajerskega gri-
čevja vije v dolžini 25 km, poteka skozi skrite vasice in 
spokojne gozdove, mimo starih in stilsko urejenih kmetij. 
Lične lesene table z jabolčnim simbolom označujejo pot 
do naravnih zakladov kmetov, kot so sadje, mošt ali žlah-
tna žganja, in obiskovalcem postrežejo z informacijami o 
tradiciji ročne obrti, lončarstva, rezbarjenja in pletarstva. 
Tudi me smo obiskale eno izmed kmetij, kjer pridelujejo 
jabolka in sokove ter različne alkoholne pijače. Na kmetiji 

smo degustirale različne pijače in pri tem smeha vsekakor 
ni manjkalo.
Izlet smo zaključile z ogledom graškega letališča in se nato 
varno pripeljale domov. Če še ne veste, kam se boste po-
dali na poletna potepanja, upam, da morebiti obiščete ka-
terega izmed krajev, kjer smo bile. »Me smo se tako kot 
vedno: veliko naučile, kaj novega spoznale in se pri tem 
imele še fajn!«

Besedilo in foto: Estera Korošec

Škocjanske jame očarale Skorbljane

Binkoštna nedelja je že drugo leto zapored dan, ko gredo vaščani in vaščanke Skorbe skupaj na izlet. Letos ga 
je organiziral Ivo Vogrinec skupaj z Vaškim odborom Skorba. Zanimanje je bilo odlično, prijavljenih vaščanov 
pa dovolj za en avtobus.

Pred cerkvijo sv. Jakoba v Narinu

Slovesnost se je začela z gasilskim 
mimohodom, ko je gasilke in gasilce 
iz osrednjega občinskega trga pred 
PSC Hajdina v cerkev spremljala 
godba na pihala iz Podlehnika, 
pred cerkvijo pa je zbrane pozdravil 
in povabil v župnijsko cerkev 
naddekan Marijan Fesel. Zbrane pri 
praznični nedeljski Florjanovi maši 
je že na začetku posebej pozdravil 
in nagovoril Ivan Glažar, poveljnik 
občinskega gasilskega poveljstva 
Hajdina, ki je spomnil, da s tradicijo 
ob florjanovem na Hajdini nadaljujejo 
že 22 let. Ponosno je v nagovoru 
predstavil letošnje jubilante in 
slovesnosti, ki se bodo še zvrstile, 
povedal, da v petih PGD v občinskem 
poveljstvu združujejo 445 članov, od 

teh je 170 operativcev, 92 je gasilk, 35 
mladincev, 82 pionirjev in 52 starejših 
članov, v članstvo pa so zajeti še 
mnogi simpatizerji gasilstva. Med 
prioritetnimi nalogami poveljstva 
ostajata izobraževanje in skrb za mladi 
gasilski kader, ki ga želijo vzgojiti za 

prihodnost, je poudaril Glažar, ob tem 
pa tudi, da gasilstvo ostaja temelj 
vsega dogajanja po vaseh občine 
Hajdina. 

Besedilo in foto: 
TM

Praznični Florjanov dan 
pri svetem Martinu

V maju so gasilci iz občinskega poveljstva Hajdina že tradicionalno po-
častili svetega Florjana – svojega zaveznika. Njemu v čast in v čast vsem 
gasilcem in gasilkam je bila v župnijski cerkvi na Hajdini na florjanovo 
slovesna maša, ki jo je vodil naddekan Marijan Fesel, tudi član gasilske 
organizacije in prizadeven gasilec. Mašo so z ubranim petjem tudi letos 
obogatili pevci MoPZ PGD Hajdoše.

Zbrane pri Florjanovi maši na Hajdini je nagovoril 
Ivan Glažar, poveljnik občinskega gasilskega povelj-
stva Hajdina.

Pot do Martinove cerkve je bila prijetna, slavje pa za mnoge gasilke in gasilce tudi letos nekaj posebnega.

Bronasti starejši gasilci iz Gerečje vasi

Zaradi bližine kraja tekmovanja so vse 
enote iz podravske regije tekmovale v 
jutranjem terminu. Tako so tudi gasilci 
iz Gerečje vasi svojo vajo izvedli nekaj 
minut po deveti uri. Prva vaja je bila 
izvedena brezhibno in brez napak s 
časom 38,70 sekunde. Na drugi vaji je 
bil dosežen čas 20,40 sekunde in ena 
majhna napaka z dvema kazenskima 
točkama. 

Po malici in dobrem razpoloženju so 
se gasilci odpravili na vnaprej dogo-
vorjen ogled termoelektrarne Šoštanj. 
S podrobno predstavitvijo in ogle-
dom termoelektrarne so gasilci od-
vrnili misli na uvrstitev. Po končanem 
prijetnem ogledu so se gasilci odpra-
vili na kosilo in v prijetnem popoldan-
skem klepetu čakali na uro razglasitve 
uradnih rezultatov. 

Po tekmovalnem delu je sledil veliča-
sten prihod tekmovalnih enot, ki so 
po vrsti prikorakale na centralni stadi-
on. Po vseh nagovorih, od župana MO 
Velenje, predsednika GZ Slovenije in 
predsednika republike Danila Türka, 
je sledila uradna razglasitev rezulta-
tov.

V soboto, 26. maja, je v Velenju potekalo državno gasilsko tekmovanje, na katerega so se uvrstili tudi starejši 
gasilci PGD Gerečja vas. Da so lahko nastopili v Velenju, je bilo pred tem treba potrditi svoje znanje na tekmo-
vanju OGZ Ptuj in kasneje še na regijskem tekmovanju. S tema dobrima rezultatoma se jim je uspelo uvrstiti 
na državno gasilsko tekmovanje.
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Pionirke in pionirji so se pomerili v 
vaji z vedrovko, štafeti na 400 metrov 
z ovirami in vaji razvrščanja. Mladinke 
in mladinci so tekmovali v vaji z ovira-
mi, štafeti na 400 metrov z ovirami ter 
vaji razvrščanja. Na zaključni prireditvi 
so mladim gasilkam in gasilcem spre-
govorili dr. Štefan Čelan, župan MO 
Ptuj, dr. Milan Zver, evropski poslanec, 
Anton Koren, predsednik Gasilske 
zveze Slovenije, Matjaž Klarič, povelj-
nik GZS, slavnostni govornik je bil Aleš 
Hojs, minister za obrambo RS, delega-
ciji častnega odbora na tekmovanju 
pa se je pridružil tudi župan občine 
Hajdina mag. Stanislav Glažar.
Tekmovanje je odlično uspelo v vseh 
pogledih, zaslužni za uspeh pa so tudi 
vsi prostovoljci iz gasilskih društev 

OGZ Ptuj, tudi iz poveljstva občine 
Hajdina. In potem ko je le nekaj dni 
po tekmovanju zaradi prijave PGD 
Bukovci prišlo do spremembe na vrhu 
pri pionirkah, so rezultati naslednji:

Pionirke: 1. PGD Bukovci, 2. PGD Lju-
bljana Rudnik, 3. PGD Hrušica 
Pionirji: 1. PGD Dobračeva, 2. PGD 
Bukovci, 3. PGD Ljubljana Rudnik
Mladinke: 1. PGD Zbilje, 2. PGD Lju-
bljana Rudnik, 3. PGD Prevoje
Mladinci: 1. PGD Andraž nad Polzelo, 
2. PGD Nova Cerkev, 3. PGD Poljčane
Nastopili sta tudi enoti iz Hrvaške 
(Gardinovec) in Madžarske (Becsehe-
ly).

TM

V kategoriji starejših gasilcev, kjer so 
tekmovali gasilci iz Gerečje vasi, je 
sodelovalo 56 tekmovalnih enot. Po 
nestrpnem čakanju je komisija le pri-
šla do prvih treh mest v kategoriji sta-
rejših gasilcev in tretje mesto je pri-
padlo gasilcem iz Gerečje vasi, drugo 
mesto je zasedla ekipa PGD Ponova 
vas, prvo mesto pa PGD Grosuplje. Do 
konca razglasitve so gasilci počakali 
še na preostale rezultate, saj so tudi 
vse enote iz Hajdoš, ki so tekmovale v 
Velenju, dosegle odlične rezultate.

V GEREČJI VASI SO SE VESELILI 
USPEHA DOMAČIH GASILCEV
Za osvojeno tretje mesto so gasilci 
prejeli pokal in bronaste medalje, ki 
so krasile njihove vesele in zadovolj-
ne obraze. Po končani razglasitvi so 
se gasilci podali proti domu, kjer sta 
jih čakala sprejem domačih članov 
in vaščanov ter skromna pogostitev. 
Gasilcem sta najprej čestitala domači 
predsednik in poveljnik društva, ki sta 
med drugim dejala, da sta ponosna 
na njihovo delo in vrhunske rezultate, 
s katerimi nas razveseljujejo ter našo 
vas in občino uspešno promovirajo 
po vsej državi. Predsednik je še dejal, 
da je za gasilstvo v Gerečji vasi to tre-
tje mesto spet velik dogodek, ki bo 
zagotovo zapisan z velikimi črkami 

v zgodovino gasilstva v Gerečji vasi. 
Pred natanko 50 leti so prav tako ga-
silci iz Gerečje vasi postali republiški 
prvaki v članski konkurenci. 
Posebej pa jih veseli, je še dejal, da sta 
v današnji ekipi tudi dva člana, ki sta 
pred 50 leti delovala v takratni ekipi, 
to sta Ivan Paveo in Dani Nahberger. 
Predsednik se je zahvalil tudi vodstvu 
društva, ki je pripravilo sprejem, saj 
je bil sam prisoten na tekmovanju v 
Velenju, prav tako se je zahvalil članu 
tekmovalne enote Marjanu Bračunu, 
ki se je dogovoril za obisk in ogled 
termoelektrarne Šoštanj. V imenu sta-
rejših gasilcev se je za lep sprejem in 
podporo pri njihovem delu zahvalil še 
mentor ekipe in tekmovalec Martin 
Kaisersberger. 
S tretjim mestom so starejši gasilci iz 
Gerečje vasi ponovili rezultat izpred 
štirih let, ko so prav tako na državnem 
tekmovanju v Ravnah dosegli odlično 
tretje mesto. Vmes so gasilci iz Gere-
čje vasi v gasilski ligi, ki prav tako po-
teka pod okriljem GZ Slovenije, v letih 
2010 in 2011 dosegli skupno tretje 
mesto in s tem zadnjim uspehom do-
polnili zbirko odličnih tretjih mest. 

Ivo Lešnik, 
predsednik PGD Gerečja vas 

Gerečanom se je po zmagoslavju na državnem tekmovanju pridružil tudi predsednik gasilskega društva Ivo 
Lešnik, ob njem pa še mnogi drugi vodilni možje iz gasilskega društva. V vasi so jim pripravili lep sprejem.

Najboljše enote 
po posameznih kategorijah: 

 – članice A: 1. PGD Majšperk, 2. 
PGD Hajdoše, 3. PGD Žažar

 – članice B: 1. PGD Begunje na Go-
renjskem, 2. PGD Hajdoše, 3. PGD 
Ledine

 – članice A – gostje: 1. DVD Ivanić 
Grad (HR)

 – člani A: 1. PGD Šentjošt, 2. PGD 
Kebelj, 3. PGD Zalog pri Cerkljah

 – člani A – poklicni: 1. PIGD Krka 
Novo mesto

 – člani B: 1. PGD Šmartno na Po-
horju, 2. PGD Štrekljevec, 3. PGD 
Hajdoše

 – člani B – poklicni: 1. PIGD IMPOL 
Slovenska Bistrica, 2. PIGD Krka 
Novo mesto, 3. PIGD Termoelek-
trarna Trbovlje

 – starejše gasilke: 1. PGD Šalek, 2. 
PGD Prevalje, 3. PGD Matke

 – starejši gasilci: 1. PGD Grosuplje, 
2. PGD Ponova vas, 3. PGD Gere-
čja vas

Ptujski dan z mladimi gasilci

Na Ptuju je 2. junija potekalo državno mladinsko gasilsko tekmovanje, 
ki ga je v sodelovanju z Gasilsko zvezo Slovenije in MO Ptuj uspešno or-
ganizirala Območna gasilska zveza Ptuj. Nastopilo je 189 enot pionirk, 
pionirjev, mladink in mladincev, skupaj torej 1900 mladih.

Mladi gasilci so se na mestnem stadionu Ptuj odlič-
no znašli … Foto: Uroš Meglič

Delegaciji častnega odbora na državnem mladin-
skem gasilskem tekmovanju se je pridružil tudi 
župan občine Hajdina mag. Stanislav Glažar. Foto: 
Langerholc

Medalje za vse tri 
hajdoške gasilske enote

V soboto, 26. maja je na stadionu v Velenju potekalo državno gasilsko 
tekmovanje članic, članov in starejših gasilk in gasilcev. Tekmovanja so 
se iz naše občine udeležile članice A, članice B in člani B iz PGD Hajdoše 
in starejši gasilci iz PGD Gerečja vas. Vse štiri ekipe se dosegle odlične 
rezultate.

Izmed 46 najboljših ekip iz Slovenije 
so članice A iz Hajdoš dosegle odlično 
2. mesto. Srebrne medalje so si pribo-
rile tudi članice B iz Hajdoš, izmed 48 
tekmovalnih enot. S tretjim mestom 
pa se lahko pohvalijo člani B iz Haj-
doš, v kategoriji katerih je tekmovalo 
49 tekmovalnih enot.

Tekmovanje se je začelo v jutranjih 
urah. Prvi na vrsti so bili člani B. Ostali 
dve ekipi in kar nekaj domačih gasil-
cev jih je podpiralo iz tribun. Vajo so 
zaključili s časom 39,00 sekunde, a žal  
prejeli 5 kazenskih točk. Sledila je vaja 
razvrščanja in štafetni tek z ovirami.

Nato so na vrsti bile članice A. Čas 
vaje je bil 43,82 sekunde. Čeprav čas 
ni slab, so članice en teden prej na do-
mačem tekmovanju pokazale, da zna-
jo tudi boljše, naredile so namreč vajo 
s časom 35,43 sekunde.  Žal pa vaja ni 
bila brez napak, dobile so namreč 5 
kazenskih točk. Dosegle pa so najbolj-
ši čas v svoji konkurenci v štafetnem 
teku z ovirami. In še zadnje, za kate-

re smo stiskali pesti, so bile članice B. 
Sodnikova štoparica se je ustavila na 
času 43,71 sekunde, kar je bil najboljši 
čas vaje v konkurenci članic B. Veselje 
je pokvarila novica, da so prejele 10 
kazenskih točk. In ravno zaradi ka-
zenskih točk vse tri ekipe do razgla-
sitve niso vedele, ali se bodo uvrstili 
med najboljše tri ali ne. Uvrstitev je 
bila zelo pomembna, saj je odločala o 

uvrstitvi na kvalifikacije za olimpijado 
naslednje leto. Na koncu je vsem trem 
ekipam uspelo. 
Vzdušje na stadionu po razglasitvi je 
bilo nepopisno. Prav vsem hajdoškim 
ekipam so vratove krasile medalje. Vsi 
navijači in domačini smo na njih zelo 
ponosni, saj vemo, da za te odlične 
uspehe veliko žrtvujejo. V zimskem 
času so ob petkih pridobivali kondici-
jo v šolski telovadnici, nato so se tre-
ningi prestavili na hajdoško igrišče. In 
v zadnjem času skoraj ni bilo dneva, 
da na igrišču ne bi vadila in trenirala 
vsaj ena ekipa. Tako, da uspeh ni prišel 
sam po sebi, ampak je bil prigaran s 
trdim delom. Vse nastope si je ogledal 
tudi župan občine Hajdina mag. Sta-
nislav Glažar. 
Držimo pesti, da bomo za vse tri ekipe 
lahko navijali naslednje leto na olim-
pijadi v Franciji.

Tekst in foto: TF

Veseli hajdoški gasilci in gasilke po razglasitvi rezultatov na državnem tekmovanju v Velenju. Gasilkam vra-
tove krasijo srebrne, članom pa bronaste medalje.
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Osmič za gasilski pokal Gerečje vasi

Na praznični petek, 27. aprila, so člani PGD Gerečja vas organizirali že VIII. gasilsko tekmovanje, ki je potekalo 
v lepo urejenem športnem parku v Gerečji vasi. Letošnjega tekmovanja se je udeležilo kar 46 gasilskih ekip od 
blizu in daleč, domala iz vse Slovenije, poseben pečat je dogodku dalo tudi lepo vreme, pa tudi organizacijsko 
je tekmovanje potekalo na zavidljivem nivoju.

Med vsemi 46 gasilskimi tekmovalnimi ekipami, ki so se 
pomerile v kategorijah člani A, članice A, starejši gasilci in 
starejše gasilke, je bila konkurenca zelo velika, še posebej 
med člani A, saj je vajo izvedlo kar 21 ekip, pri članicah A 8 
ekip, kakor tudi v kategoriji starejših gasilcev. V konkurenci 
starejših gasilk se je letošnjega tekmovanja udeležilo kar 
9 tekmovalnih enot v primerjavi z lanskim letom, ko sta 
tekmovali le dve enoti. 
Med člani A so pokal za 1. mesto prejeli člani PGD Hajdoše, 
2. mesto je osvojila ekipa PGD Šmartno na Pohorju in 3. 
mesto PGD Rova. Pri članicah A so pokal za 1. mesto pre-
jele članice iz PGD Majšperk pred ekipama članic iz PGD 
Hajdoše B in PGD Hajdoše A. Pokal za 1. mesto v kategoriji 
starejših gasilcev je letos pripadel ekipi PGD Lovrenc na Dr. 
polju pred ekipama PGD Hajdoše in PGD Ponova vas. Eki-
pa starejših gasilk iz PGD Šalek je prejela pokal za 1. mesto, 
2. mesto je pripadlo gasilkam iz PGD Polje, 3. pa gasilkam 
iz PGD Ponova vas. 

NE SAMO TEKMOVALNOST, TUDI DRUŽENJE
Pred razglasitvijo rezultatov in podelitvijo pokalov in pri-
znanj je postrojene gasilce nagovoril podžupan občine 
Hajdina Franc Mlakar, ki je v svojem nagovoru pohvalil 
organizatorje tekmovanja in seveda vse nastopajoče. Po 
njegovih besedah so takšna oblika tekmovanj in tudi vse 
druge oblike druženja zelo pomemben dejavnik družbe, 
še posebej v času, v katerem živimo. Pomemben dejavnik 

poleg druženja je tudi ta, da si gasilci s tekmovanji in re-
dnimi vajami nabirajo potrebno kondicijo in moč, ki sta 
še kako potrebni pri njihovem operativnem delu. Po na-
govoru podžupana je zbrani zbor nagovoril še poveljnik 
občinskega poveljstva Hajdina Ivo Glažar, ki je prav tako 
pohvalil tekmovalne enote za njihovo prizadevnost in do-
mače gasilce za dobro organizacijo tekmovanja.
Pokale in priznanja so najboljšim ekipam podelili podžu-
pan občine Hajdina Franc Mlakar, občinski poveljnik Ivo 
Glažar in predsednik domačega društva Ivo Lešnik, ki se 
je ob koncu podelitve zahvalil vsem enotam za sodelova-
nje. Čestital je vsem  prejemnikom pokalov in priznanj ter 
vsem ekipam tudi v prihodnje zaželel obilo tekmovalnih 
uspehov, predvsem tistim, ki se bodo konec maja pome-
rili na državnem gasilskem tekmovanju. Zahvale so bili 
deležni tudi sodniki, ki so korektno opravili svoje delo, in 
domači člani, ki so pripomogli k uspešno izpeljanemu tek-
movalnemu dnevu. 
Preostanek čudovitega popoldneva so udeleženci in zbra-
ni izkoristili za prijetno druženje, za izmenjavo izkušenj na 
gasilskem kot tudi preostalih področjih dela in življenja, za 
sklepanje novih prijateljstev, predvsem pa z željo, da se v 
Gerečji vasi ponovno srečajo prihodnje leto, na že IX. gasil-
skem tekmovanju za pokal Gerečje vasi. 

Besedilo in foto: 
Magda Intihar

Številne tekmovalne ekipe so napolnile prostor lepo urejenega športnega parka 
v Gerečji vasi.

Ivo Lešnik, predsednik PGD Gerečja vas: »Z letošnjim tekmovanjem smo izredno 
zadovoljni tako z vidika števila udeleženih tekmovalnih ekip kot s strani organi-
zacije samega tekmovanja in tudi vreme nam je bilo letos naklonjeno.«

Svečani otvoritveni nagovor je imel 
predsednika PGD Hajdoše Drago Fu-
rek, na slovesnosti pa so se mu pridru-
žili še nekateri drugi gostje, med nji-
mi tudi župan mag. Stanislav Glažar 
in poveljnik podravske regije Janez 
Liponik. Ekipe so tekmovale v vaji z 
MB CTIF in štafetnem teku z ovirami 
na 450 m. Tekmovanje je potekalo 
brez zapletov, sodniška ekipa je delo 
dobro in uspešno opravila, v večernih 
urah pa je bilo vse nared za zaključ-
no slovesnost in ešalon ekip, ki je v 
Hajdošah zmeraj nekaj posebnega. 
Tekmovalce je ob zaključku nagovoril 
tudi župan Glažar, pridružila pa sta se 
mu še Marjan Meglič, predsednik OGZ 
Ptuj, in Štefan Vidovič, član upravne-
ga odbora GZS, ter nekateri drugi po-
membni gostje, ki so podeljevali tudi 
medalje.
V kategoriji članov A so slavili fantje 
ekipe Kebelj 1, drugo mesto so osvo-
jili gasilci iz PGD Kebelj 2, tretji so bili 
gasilci iz PGD Tinje. Med članicami A 
so bile najboljše domačinke iz Hajdoš, 
druge so bile gasilke iz Majšperka in 
tretje gasilke iz PGD Starše. 
Pri članih B so se najbolje odrezali ga-
silci PGD Hajdoše, srebrni so bili ga-
silci PGD Topole in tretji gasilci PGD 
Ledina. Pri članicah B so prvo mesto 
osvojile gasilke iz Nove Cerkve, druga 
je bila ekipa PGD Žiri in tretja ekipa 
domačink PGD Hajdoše.

Besedilo in foto: TM

Že dvajsetič veliko gasilsko 
tekmovanje v Hajdošah

V Hajdošah, v športnem parku, je 19. maja potekalo že 20. tekmovanje 
za pokal Hajdoš in hkrati tudi za pokal GZ Slovenije, na katerem so se 
pomerile najboljše slovenske moške in ženske A in B ekipe. Uspešno so 
se na domačem terenu odrezale vse tri hajdoške ekipe, saj so stale na 
zmagovalnih stopničkah.

V Hajdošah so se že dvajsetič zapored srečale najboljše moške in ženske gasilske desetine iz vse Slovenije.

Župan mag. Stanislav Glažar je domačinkam – članicam A najprej podelil zlata odličja, potem pa se jim je 
pridružil še na spominski fotografiji.

Hajdoške gasilke so z velikim veseljem delile zlate, 
srebrne in bronaste medalje.
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Preverjanje gasilskih enot so spre-
mljali tudi vodilni možje iz Območne 
gasilske zveze Ptuj, v družbi gasilcev 
je bil tudi hajdinski župan mag. Stani-
slav Glažar, zbrane gasilce pa je nago-
voril poveljnik občinskega gasilskega 
poveljstva Ivan Glažar, ki se jim je ob 
tej priložnosti zahvalil za njihovo delo 
in trud, ki ga vlagajo v prostovoljno 
gasilstvo. 

Besedilo in foto: TM 

Gasilci znova preverjali 
operativne sposobnosti

V Hajdošah, v športnem parku, je bilo v maju redno letno preverjanje ga-
silskih enot iz vseh petih gasilskih društev občinskega gasilskega povelj-
stva Hajdina. Tudi letos je bila udeležba na »preveri« številna, na tekmo-
vališču pa so svoje znanje in izkušnje pokazali tako pionirji in pionirke 
kot tudi mladinke in mladinci, člani in članice ter starejši gasilci.

Svoje spretnosti, navkljub letom, pa vedno znova 
radi pokažejo tudi starejši gasilci, in v občini Hajdi-
na smo lahko ponosni tako na ekipo iz Gerečje vasi 
kot tudi na ekipo iz Hajdoš. Obe sodita v slovenski 
gasilski vrh.Posebej spretni so bili najmlajši, pionirke in pionirji, 

ki so se v vaji z vedrovko dobro znašli na terenu.

Novi hajdinski in slovenjevaški gasilski vozili

Prostovoljni gasilci se morajo nenehno izobraževati, dokazovati in vlagati v tehniko. Vse to zmorejo le ob po-
moči občine in podpori občinskega vodstva, kar v občini Hajdina na čelu z županom mag. Stanislavom Gla-
žarjem nedvomno imajo. Lanski slavljenci – PGD Slovenja vas, ki so praznovali 40-letnico, in letošnji – PGD 
Hajdina, ki v letu 2012 praznujejo visok jubilej – 100. obletnico obstoja – so od letošnjega maja bogatejši za 
dve novi vozili znamke Renault.

Hajdinska in slovenjevaška gasilska ekipa skupaj v družbi dveh novih gasilskih vozil, ki bosta gasilcem še 
kako olajšali delo na terenu. Foto: Uroš Matjašič

Vodstvi obeh gasilskih društev sta se 
po nova avtomobila odpravili skupaj, 
v Podplat, pred Avtoservisom Strašek  
pa je nastala še spominska fotografija. 
Gasilci na Hajdini in v Slovenji vasi so 
avtomobila z devetimi sedeži, ki bo 
po tipizaciji imelo oznako GVM1, že 
predali v nadgradnjo. Novi gasilski vo-
zili bosta primerni in varni za prevoz 
od najmlajših do starejših članov pa 
tudi vaščanov, ko bodo ti spet potre-
bovali pomoč gasilcev.
Finančna pomoč in podpora bosta 
gasilcem na Hajdini in v Slovenji vasi 
prišli še kako prav, zato, občanke in 
občani, vabljeni, da pomagate gasil-
cem. Hvala!

TM

Sčasoma, po rednih mesečnih vajah, 
so se začele udeleževati raznih ope-
rativ in tekmovanj. Zagnanost in želja 
po druženju med žensko desetino sta 
bili vedno večji, zato so se mesečne 

vaje spremenile v tedenske. Trud je bil 
nagrajen in tako so se nekatere člani-
ce udeležile različnih izobraževanj ter 
bile pri tem zelo uspešne. Do letošnje-
ga leta je vse skupaj potekalo nekoli-

ko neobvezujoče, vendar kljub temu 
zavzeto. V začetku leta 2012 pa je 
ženska desetina dobila novega men-
torja, na katerega so ponosne, saj se 
po svojih najboljših močeh trudi svoje 
znanje prenašati na članice. 
Redne tedenske vaje so članicam v 
pomoč, da se lahko udeležijo raznih 
prireditev, da so prisotne na večjih 
tekmovanjih, torej da dosegajo ve-
dno boljše rezultate. Kot vsako leto 
do sedaj bo tudi letos PGD Draženci 
organiziralo strokovno ekskurzijo, ki 
pa se je po navadi udeleži večje števi-
lo draženskih gasilcev. Lahko bi rekli, 
da je na neki način moto članic PGD 
Draženci želja po druženju in želja do 
rednih vaj za dosego boljših rezulta-
tov. Trudijo se, kar je v veliki meri na 
prvem mestu.

SP

Slavko Ogrinc, brigadir Slovenske vojske iz Skorbe

Brigadir Venčeslav Ogrinc se je rodil 
9. novembra 1955 v Skorbi, v hajdin-
ski fari. Mladost je preživel v družini 
Ogrinc z očetom Ivanom, mamo Ivan-
ko, bratom Ivanom in sestro Ivanko. 
Družino opisuje kot nekaj najlepšega, 
kar se mu je lahko zgodilo v življe-
nju. Ima čudovit spominski odnos do 
svoje vasi in narave v okolici, ki ga je 
zaznamovala za vse življenje v pozitiv-
nem smislu. Osnovno šolo je obiskal 
na Hajdini, bil je odličen učenec. 

Ko sem pred kratkim poklical Slavka Ogrinca, da naredim ta intervju, so mi po glavi rojile slike iz mladosti, 
ko sem kot kratkohlačnik pogosto preživljal svoje dneve na Pintarjevem dvorišču, kajti s Slavkovim bratom 
Ivanom sva mnoge ure rane mladosti preživela skupaj. Slavko je bil poseben človek, že v mladosti sem ga ob-
čudoval kot tistega, ki je bil nekaj posebnega, in danes tudi vem, zakaj.

Venčeslav Ogrinc na šolanju na Dunaju z mednarodno ekipo sošolcev

Tudi v Dražencih ženska desetina
V PGD Draženci med drugimi deluje tudi ženska desetina. Članice A so se s prostovoljnim gasilstvom začele 
ukvarjati pred približno tremi leti. Od začetka še niso bile najbolj aktivne, torej so svojo pomoč nudile pri obč-
nih zborih in društvu pomagale pri raznih izzivih.

Draženska desetina: (od leve stojijo) Sandra Gajič, Valerija Lah, Vesna Širec, Mateja Gojkošek, Monia Brglez, 
Helena Brodnjak, (spodaj od leve čepijo) mentor Slavko Pesek, Biserka Kojc, Maja Cestnik, Patricija Emeršič, 
Amanda Kalik
Foto: TM
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Po končani osnovni šoli je obiskoval 
Pedagoško gimnazijo v Mariboru (da-
nes III. gimnazija), jo uspešno zaključil 
in nadaljeval šolanje na takratni Peda-
goški fakulteti, smer matematika-fizi-
ka, in se po diplomi zaposlil na Osnov-
ni šoli bratov Polančičev v Mariboru. 
Kmalu je spoznal ženo Marjano in ta-
krat mu je postalo jasno, da nikoli več 
ne bo živel v Skorbi ali ptujski okolici. 
JLA je služil v Bileći, v šoli za rezervne 
oficirje. Končal je tudi fakulteto za po-
litične vede v Zagrebu in si tako pri-
dobil univerzitetno izobrazbo. Z ženo 
Marjano sta si ustvarila dom v Hočah, 
kjer sta se jima rodili hčerki Katarina 
in Polona. 

Slavko je bil aktiven tudi v krajevni 
skupnosti Hoče ter poučeval na OŠ 
Hoče. Odločilni korak za njegovo da-
našnjo vojaško kariero je bilo leto 
1986, ko je menjal svoje delovno me-
sto in se zaposlil v Štabu za teritori-
alno obrambo Republike Slovenije v 
Mariboru (Tezno). Hitro je postal po-
veljnik te enote in še hitreje pomočnik 
poveljnika TO Maribor. Istega leta je 
postal načelnik MSNZ Maribor in tako 
tudi dočakal slovensko osvobodilno 
vojno. Bil je tudi v ožji ekipi, ki se je 
pripravljala na ta dogodek že mnogo 
prej. Kot je bilo razbrati iz njegovega 
pripovedovanja, je bila dobra pripra-
va na to vojno tisto, kar je bilo ključno 
za potek te vojne. Opazujem ga, ko 
začne pripovedovati o pripravi na pe-
krske dogodke 23. maja 1991, opazim 
posebno koncentracijo, še posebej, 

ko pripoveduje o mladih fantih, ki so 
bili prvi rekruti v slovenski vojski, in 
obljubi staršem, da se njihovim otro-
kom ne bo zgodilo nič hudega. Po-
seben izraz na obrazu in spomini ga 
popeljejo v čase velike odgovorno-
sti, ko nihče ni vedel, kako se bo vse 
skupaj končalo. A ugotovitev, da se 
JLA ni prebila do nobenega mejnega 
prehoda na mariborskem območju, 
in relativno malo žrtev, ki smo jih utr-
peli skozi desetdnevno osvobodilno 
vojno, spremenijo vedrino obraza in 
se prelijejo v ponos in ugotovitev, da 
je temeljita priprava skozi analize in 
vojaško znanje pripeljala do tega, da 
nam je uspelo premagati do takrat 
mogočno JLA.

To obdobje je brez primere pustilo v 
Slavku največji pečat, ga zaznamo-
valo in mu dalo energijo za nadaljnjo 
vojaško kariero. Če bi našteval vse 
funkcije, ki jih je Slavko opravljal po 
osvobodilni vojni, bi zmanjkalo pro-
stora v Hajdinčanu. Zato bi izpostavil 
njegovo funkcijo načelnika Šole za 
častnike v Ljubljani in predvsem nje-
govo šolanje v letih 1994 in 1996 na 
Dunaju na generalštabnem tečaju, ki 
ga je uspešno zaključil v mednarodni 
zasedbi kot edini Slovenec do sedaj. 
Danes opravlja funkcijo načelnika 
Združenega sektorja za kadre v Gene-
ralštabu Slovenske vojske. Podobno 
kot s pomembnimi funkcijami je tudi 
s pomembnimi nagradami za doseže-
no delo, naštel bi le najpomembnejše: 
zlata medalja generala Maistra z meči, 
zlata medalja generala Maistra, zlata 
medalja Slovenske vojske in spomin-
ski znak Obranili domovino 1991 ter 
seveda mnoge druge. Čin brigadirja 
Slovenske vojske je drugi najvišji čin 
slovenske vojske, če štejemo tri sto-
pnje generalov v eno, trenutno je v 
Sloveniji podeljenih 12 činov brigadir-
ja. Obiskoval je tudi izobraževanja v 
Natovih centrih, in sicer štirikrat, tako 
s strani jezika in seveda spoznavanja 
Natovih standardov predvsem v Ka-
nadi. Brigadir Venčeslav Ogrinc mi je 
v dnevni sobi svoje lepo urejene hiše 

v Hočah sistematsko in preudarno pri-
povedoval o svoji karieri, ki ni dolgo-
časna in suhoparna, ker je v vsak svoj 
uspeh integriral odnos do svoje druži-
ne, poznavanje zgodovine slovenske-
ga naroda in domoljubje kot njegovo 
največjo vrednoto in spoznanje. 

Po glavi mi drvijo vse misli, ki mi jih je 
Slavko zaupal v intervjuju, vse primer-
jave, vzporednice, vztrajnost in samo-
disciplino, ki jo mora človek zbrati, da 
doseže kariero tega nivoja in ostane 
še vedno preprost in zvest samemu 
sebi. Počasi moram zaključiti zgodbo 
s hvaležnostjo, da mi je bila dana pri-
ložnost videti Slavka in govoriti z njim 
po desetletjih časovne distance, zato 
naj mi ne zameri, da je članek napisan 
tako, kot bi še vedno igrali badminton 
na Pintarjevem dvorišču in opazovali 
Slavka Ogrinca, kako s fotoaparatom 
zaznava svoje okolje in se pripravlja 
na velike zgodbe svojega življenja. Še 
posebej sem vesel, da sva to naredi-
la pred praznikom dneva državnosti. 
Hvala.

Franc Mlakar

Brigadir Venčeslav Ogrinc

Slavko ob podelitvi brigadirskega čina s strani mini-
strice Ljubice Jelušič

Za prijeten kulturni utrinek je sredi haloških gričev poskrbel moški pevski zbor 
PGD Hajdoše z zborovodjem Jožetom Dernikovičem.

Na poti v Majskem Vrhu so planinci dobili prijazno povabilo Gorazda Ledineka, 
sicer rojaka iz Hajdoš, da se pri njem oglasijo na kozarčku vina, in tam je nastal 
tudi skupni posnetek vseh udeležencev.

Planinci v Majskem Vrhu na obisku pri županu

Planinci PD Hajdina že nekaj let zapored organizirajo pohod k aktualnemu županu. Poimenovali so ga »Čez 
goro k županu« in letos maja se je skupina okrog 50 pohodnikov podala v Majski Vrh, do zidanice župana 
občine Hajdina mag. Stanislava Glažarja, ki jim je skupaj z družino pripravil prijeten in nepozaben sprejem 
ter odlično domačo pogostitev.

Pohodniki so od gostišča Majolka v Jurovcih do zidanice 
Glažarjevih v Majskem Vrhu prehodili dobre štiri kilome-
tre, vmes so se ustavili še pri Gorazdu Ledineku v Majskem 
Vrhu, sicer rojaku iz Hajdoš in direktorju občinske uprave v 
občini Majšperk. Pot po haloških gričih je bila dokaj nena-
porna in ob lepem vremenu tudi zelo prijetna.
Predsednik PD Hajdina Jože Majerhofer se je tudi na le-
tošnjem planinskem pohodu zahvalil županu za njegov 
sprejem in obljubil, da se prihodnje leto spet srečajo v 
tako prijetnem vzdušju, med prelepimi haloškimi griči. Za 
ubrano petje je ob sprejemu pohodnikov poskrbel moški 

pevski zbor PGD Hajdoše, gostoljubnosti pa do poznih ve-
černih ur kar ni bilo konec. 
Pohodnike sta v svojo zidanico v Majskem Vrhu povabila 
tudi zakonca Žumer in tudi tam je bilo prijetno, veselo ob 
harmoniki in lepi slovenski pesmi.

Besedilo in foto: 
Tatjana Mohorko

Predsednik hajdinskih planincev se je županu Glažarju zahvalil za njegovo go-
stoljubnost in obljubil, da se čez leto spet oglasijo.

Hajdinski pohodniki so tudi letos uživali v Halozah, v Majskem Vrhu, kjer so obi-
skali zidanico hajdinskega župana Glažarja.
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Tradicionalnega turnirja za KYU paso-
ve so se udeležili tudi štirje tekmovalci 
KK WKSA Hajdina. Med 130 nastopa-
jočimi so se pomerili v disciplini kat 
posamezno in prvič se je Mitja Ko-
derman pomeril v bojih posamezno. 
Značilnost tekmovanja je bila ta, da 
jih je trener Ljubo Javoršek prijavil 
v kategorijo višjih pasov, ki jih imajo 
tekmovalci kluba Hajdina.
Mednarodna organizacija S.K.I. SLO je 
tekmovanje izpeljala tekoče in v do-

brem vzdušju. Že izkušeni in starejši 
sodniki so svoje delo opravili dobro 
v primerjavi z mlajšimi kolegi, ki so 
imeli sila različen kriterij. Domači klub 
Atom iz Domžal je organizacijsko po-
ložil izpit. 
Pohvaliti velja vse nastopajoče, saj so 
se s svojimi nastopi resnično izkazali.

KATE POSAMEZNO
8–10 let 7KYU  
2. mesto: Filip Sitar

8–10 let 6KYU-5KYU 
5. mesto: Jaka Javoršek
10–12 let 6KYU-5KYU 
3. mesto: Žiga Javoršek
10–12 let 5KYU  
2. mesto: Mitja Koderman
BOJI DO 50 kg  
3. mesto Mitja Koderman

Člani KK WKSA Hajdina so se v maju 
udeležili še tekmovanja v Novem 
Sadu in 2. junija državnega prvenstva 
WKSA v Mariboru.  

Stanko Sitar,
predsednik KK WKSA Hajdina

Hajdinčani na turnirju 
za KYU pasove v Domžalah

Državno prvenstvo WKSA
V mariborskem športnem hramu je bilo v soboto, 2. junija, državno pr-
venstvo WKSA za najmlajše kategorije KYU pasov. Mladi nadobudneži 
so prikazali napredek tako v tehnični kot telesni pripravljenosti. Med 
vsemi kandidati so nekateri prav izstopali, zato se ni treba bati za priho-
dnost tekmovalnega športa.

Vsem tistim, ki so na ta dan opravili iz-
pite za KYU pasove, gre vsa pohvala, 
priznanje inštruktorjem in trenerjem 
klubov ter posameznih skupin. To so: 
Jožek Breznik, Matevž Grajfoner, Ma-
tej Verbošt, Saša Prelič, Jernej Hojnik, 
Ljubo Javoršek, Tamara Karba, Milan 
Krčmar in Nataša Tkalec.
Ljubo Javoršek: »Zadovoljen sem, da 
je narejen premik na tehničnem po-
dročju, saj je to temelj za naprej. Za-
vedati se moramo, da nam ta podatek 
daje informacijo, da zmoremo nare-
diti še več. Izboljšati delo trenerjev in 
prevzeti še večjo odgovornost, da naj-
mlajše spodbudimo in naučimo, da je 
karate obramba. 
Vem, da me tisti, ki imajo samo tek-
movalne ambicije, ne podpirajo ali 
me sploh ne razumejo. Nič zato, mi 
bomo nadaljevali s programom še 
bolj analitično, saj je program Akade-
mije zelo zahteven. Tu ni prostora za 
sprenevedanje, tu je prostor za vse 
tiste, ki želijo trenirati. To je pokazala 
skupina starejših karatek, na katere 
sem posebej ponosen. Vsa pohvala 

gre tudi osnovnim šolam, ki so pred-
stavile demonstracije: OŠ Hajdina, OŠ 
Šentilj, OŠ Kungota, OŠ Slovenska Bi-
strica, OŠ Duplek, OŠ Franceta Prešer-
na Maribor, OŠ Rada Robiča Limbuš, 
OŠ Janka Padežnika, OŠ bratov Po-
lančičev, OŠ Pesnica. Vsem še enkrat 
iskrene čestitke.«

IO KK WKSA Hajdina

REZULTATI TEKME

KATE POSAMEZNO DEKLICE 6-5 KYU
1. mesto: Anja Zafošnik
2. mesto: Lara Rošker
3. mesto: Tamara Mlakar
4. mesto: Živa Lončar

KATE POSAMEZNO DEKLICE 8 KYU
1. mesto: Anemarie Potrč
2. mesto: Nina Poglej
3. mesto: Eva Škerget

KATE POSAMEZNO DEKLICE 9 KYU
1. mesto: Tjaša Brumec
2. mesto: Lana Simonič
3. mesto: Nika Sitar

KATE POSAMEZNO DEČKI 9-10 KYU
1. mesto: Miha Majer
2. mesto: Rene Šabeder
3. mesto: Nik Selčan
4. mesto: Jure Kovačič

KATE POSAMEZNO DEČKI 8 KYU
1. mesto: Martin Špurej
2. mesto: Vid Kovačevič
3. mesto: Marko Intihar
4. mesto: Nik Levačič

KATE POSAMEZNO DEČKI 7 KYU
1. mesto: Lovro Pišek Svenšek
2. mesto: Filip Sitar
3. mesto: Aljoša Plajnšek
4. mesto: David Kepe

KATE POSAMEZNO DEČKI 6 KYU
1. mesto: Mitja Koderman
2. mesto: Žiga Javoršek
3. mesto: Uroš Barušič
4. mesto: Igor Struger

BOJI POSAMEZNO DEČKI 6KYU
1. mesto: Mitja Koderman
2. mesto: Luka Novak
3. mesto: Žiga Javoršek
4. mesto: Jaka Javoršek

Zaključne revije se je udeležilo 14 od 
16 ekip, ki so v letošnji sezoni nasto-
pale v tej starostni kategoriji, kar po-
meni, da je bilo na Hajdini prisotnih 
kar okrog 200 otrok. Vse ekipe so 
medsebojno odigrale tudi štiri tekme, 
rezultati teh tekem pa niso bili po-
membni. Pri teh starostih je namreč 
treba otroke predvsem navajati na 
nogomet, jih pravilno usmerjati, nau-
čiti pravilno igrati nogomet, rezultati 
ne smejo biti v ospredju. Mladi nogo-
metaši so se med seboj pomerili tudi 
v žongliranju žoge z nogo, na odboj, 

najboljši pa so prejeli praktične na-
grade in žoge. Med samimi tekmami 
je bilo poskrbljeno tudi za animacijo z 
baloni, ki sta jo uspešno izvedla brata 
Malek.
Po tekmah je sledilo še zaključno 
dejanje letošnje lige U8 – podelitev 
spominskih medalj vsem sodelujočim 
otrokom. Medalje sta podelila župan 
občine Hajdina mag. Stanko Glažar 
in vodja tekmovanja Janko Turk. Nad 
tem dogodkom so bili otroci še pose-
bej navdušeni, izrazi na njihovih obra-
zih so kar žareli od veselja, vsi so se 

namreč počutili kot zmagovalci.
Zaključna revija je popolnoma dose-
gla svoj namen, otroci so bili zelo za-
dovoljni, zato bomo s temi prireditva-
mi nadaljevali tudi v prihodnje.

SM
Foto: Matija Brodnjak

Zaključna nogometna revija 
za cicibane

ONŠ Golgeter Hajdina, NK Hajdina in MNZ Ptuj so v soboto, 26. maja, 
uspešno organizirali zaključno nogometno revijo za mlajše cicibane U8 
(letniki 2003 in mlajši). Namen revije je bil druženje vseh mladih nogo-
metašev, ki so v letošnji sezoni tekmovali v okviru MNZ Ptuj v kategoriji 
mlajši cicibani U8.

Zaključna revija U8, na kateri so se najmlajši nogo-
metaši zelo izkazali.

Utrinek z zaključne nogometne revije za mlajše cicibane U8, na kateri je nastopilo 14 ekip.
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Boris Konjiček iz Miklavža na Dra-
vskem polju je kot študent strojništva 
pred 23 leti na počitniškem delu v 
Avstriji postal dimnikar. »Delo me je 
tako pritegnilo, da sem namesto ene-
ga meseca ostal v tujini kar 16 let in 
naredil prekvalifikacijo v poklic dimni-
karja. Zadnjih 10 let v Avstriji sem se 
specializiral za delo s plinskimi trošili 
ter si za to pridobil dovoljenje in licen-
co. Vmes je sledilo kar nekaj dodatnih 
tečajev in pa vsaka tri leta obnavljanje 
licence. Prevzel sem tudi mentorstvo 
za izobraževanje vajencev in v 16 le-
tih izučil 6 dimnikarjev, med njimi 
tudi svojega kasnejšega šefa,« se je na 
kratko predstavil mož v črni uniformi, 
ki pod imenom Kaminko že peto leto 
skrbi za požarno varnost v občinah 
Hajdina in Podlehnik. »V podjetju, ki 

ga vodim, sva zaposlena s kolegom 
Mitjem Lončaričem, ki je pri nas že več 
kot dve leti. Sedež imava na Hajdini, v 
poslovno-stanovanjskem centru, kjer 
se dobro počutiva.«

V Avstriji je dimnikarstvo obravnava-
no kot služba, ki skrbi za mirno spanje 
lastnikov hiš in stanovanj. Kako pa je 
pri nas? »Če bi vedel, kako neprija-
zen odziv bom doživel med nekate-
rimi posamezniki, bi še naprej ostal 
pri sosedih, kjer sem bil spoštovan in 
prijazno sprejet pri vsaki hiši,« je moj 
sogovornik potožil čez nerazumeva-
nje strank in nadaljeval: »Res pa je, da 
v Sloveniji skoraj trideset let ni bilo 
obveznih požarnih pregledov, da so 
si lastniki sami čistili štedilnike in peči, 
dimnikarja pa so poklicali le v nujnih 

primerih. Zakonodaja, sprejeta leta 
2004, z namenom, da po zakonu iz 
leta 1974 dokončno uredi to podro-
čje varovanja premoženja, je marsikje 
dvignila veliko prahu. Vedno bolj pa 
se moramo zavedati, da so dimnikar-
ske storitve potrebne za preprečeva-
nje dimniških požarov in zastrupitev 
zaradi izhajanja dimnih plinov, ki so 
posledice pomanjkljivosti kurilnih, di-
movodnih in prezračevalnih naprav.«
Mož v črnem je po zakonu dolžan 
nadzorovati delovanje peči, izmeri-
ti emisijo, pri tem pa pregledati tudi 
pogoje delovanja kurilne, dimovodne 
in prezračevalne naprave. Serviserji 
kurilnih naprav poleg kontrol delova-
nja naprave, ki jih določi proizvajalec, 
odpravljajo tudi pomanjkljivosti, ki jih 
pri pregledih ugotovi izvajalec dimni-
karske službe.

»Začetek je bil težek, saj ljudje niso 
bili vajeni storitev, ki jih opravljamo. 
Z vztrajnostjo, z nekaj dobre volje in z 
organizacijo dela se nam je uspelo pri-
bližati ljudem. Kljub vsem zakonskim 
predpisom, na katerih temelji naše 
delo, pa to še ne pomeni avtomatiz-
ma pri izvajanju koncesije. Pridobiti 
si je bilo treba zaupanje, kar pa zah-
teva določen čas. S strpnostjo, z nekaj 
domačnosti in s prijaznimi gestami 
ter seveda z veliko mero strokovnosti 
si počasi pridobivamo neki ugled in 
spoštovanje, čeprav, žal, ni vsepovsod 
tako. Ljudje smo si zelo različni, kar 
včasih potrjujejo tudi negativne izku-
šnje s terena. Vendar je teh na srečo 
vedno manj, kar me pomirja in opo-
gumlja za vnaprej.«

Boris in Mitja se po vaseh občine Haj-
dina prevažata z modrovijoličnima 
konjičkoma, ki sta se kar dobro usi-
drala v spominu ljudi. Ko njun avto 
večkrat vidijo v bližini, vedo, da bodo 
skoraj na vrsti za opravljanje rednih 
dimnikarskih del. Svoj prihod predho-
dno pisno napovesta, da stranke lah-
ko pravočasno sporočijo morebitno 
odsotnost in se dogovorijo za drugi 
termin obiska.

Dimnikar pri nas doma

Vsakič, ko pride obvestilo dimnikarja za redni pregled dimnikov in ku-
rilnih naprav, se med občani najde kdo, ki ga obisk »moža z voščilnic« 
in »prinašalca sreče« spravi v slabo voljo. Ob zadnjem pregledu peči v 
kotlovnici sva posedela ob kavi in malo poklepetala o njegovem poslan-
stvu, ki je v občini Hajdina naletelo na zelo različne odzive.

Nekoč so dimnikarji prihajali k hiši s kolesom, danes pa s seboj vozijo stroje in naprave, s katerimi lahko 
kvalitetno očistijo vse, kar sodi v njihov delokrog, poskrbijo pa tudi, da za njimi ne ostanejo črne sledi.

»Upam si trditi, da smo dimnikarji pri-
nesli kar nekaj reda v hiše. Lastniki se 
vedno bolj zavedajo, da le ni vse tako 
enostavno z upravljanjem njihovih 
kurilnih naprav. Posledica tega je dej-
stvo, da v občini Hajdina že kar nekaj 
let nismo imeli dimniškega požara. 
Prav tako pa nudimo vse možne sto-
ritve, da ne bi prišlo do presenečenj. 
Nikakor si ne želim, da bi moral s prija-

vami kršiteljev inšpekcijskim službam 
delati red na našem območju, kar mi 
omogoča zakonodaja. Do 600 evrov, 
kolikor lahko znaša globa, je bolje 
uporabiti v druge namene. Verjamem 
v vedno večjo požarno ozaveščenost 
ljudi in v pravilno uporabo kurilnih 
naprav ter goriva, s katerim si ogre-
vajo domove. Dimnikarska storitev 
je preventivnega značaja in s pravim 

pristopom se bomo tudi v prihodnje 
trudili še bolj zmanjšati možnost pre-
senečenj, ki se na našo žalost dnevno 
dogajajo po Sloveniji,« je najin pogo-
vor zaključil Boris Konjiček in že odhi-
tel naprej, saj ga je čakala nova stran-
ka. Upam, da prijazna.

Besedilo in foto: 
Silvestra Brodnjak

NAJ VAS SPOMNIMO

Dimnikarska služba je ena najstarejših javnih služb, saj so jo začeli izvajati že v 9. stoletju, pri nas pa je bila obvezna že v času vladavine Marije 
Terezije. Stoletja sta bila namen in cilj dimnikarske službe varstvo pred požari in zastrupitvami, danes pa skrbi tudi za varovanje okolja in 

pripomore k učinkovitejši rabi energije.
Pogostost izvajanja dimnikarskih storitev v kurilni sezoni je zakonsko predpisana in temelji na dolgoletnih izkušnjah na tem področju. Z upo-
števanjem predpisov se torej zagotavlja ustrezna varnost. Vse naprave je treba pregledati enkrat letno, pogostnost čiščenja pa je pri t. i. malih 
kurilnih napravah (do 50 kW – te so običajne v gospodinjstvih) odvisna od vrste goriva: peči na trda goriva je treba čistiti štirikrat v sezoni, na 

biomaso dvakrat in na tekoče in plinasto gorivo enkrat. Pri slednjih je treba tudi enkrat v sezoni izvesti meritve dimnih plinov. 
Dimnikarska služba opaža na terenu tudi primere, ko stranke, ki imajo centralno ogrevanje, dodatno kurijo tudi v kaminski peči ali pa v šte-
dilniku na trdo kurivo, a tega dimnikarju ne prijavijo. Stranka je po zakonu dolžna prijaviti vse priklope peči. Če tega ne naredi in dimnikarju 
ne omogoči pregleda kurilne naprave, podpiše izjavo ob letnem strokovnem pregledu, na podlagi katere je sama odgovorna za morebitne 

posledice.

Na poletna potepanja s 35 let starim mercedesom

Mirko Jelen iz Skorbe se je že v mladosti navduševal nad starimi vozili. Ta želja se mu je letos tudi uresničila, ko 
se je odločil za nakup 35 let starega kombija znamke Mercedes. Kombi že ima certifikat starodobnika, Mirko 
pa je član društva Puh.

»Najprej sem nameraval kupiti osebni avtomobil, nato pa 
sem razmišljal, da bi raje imel starodobnika, ki bi ga lahko 
še kako drugače uporabljal. Ker z družino zelo radi kam-
piramo, sem dobil idejo za nakup kombija, ki bi ga pre-
delal v avtodom,« razlaga Mirko. Ves zadnji del kombija je 
že oblekel v les, napeljal vodo in elektriko. Kot pravi, ima 
načrt, kako bodo razporejeni prostori – vse je v njegovi 
glavi. Kmalu bo v avtodomu uredil manjšo kuhinjo, spalni 
prostor, jedilnico in nekoliko kasneje še kopalnico. Vse po-
trebno pohištvo bo izdelal sam. Njegova velika ljubezen 
je namreč tudi les. Kot pravi, se prenove loteva z velikim 
veseljem. »Veliko časa bom posvetil obnovi avtomobila, 
vendar imam močno voljo in to delo me sprošča ter zado-
voljuje.« Ves čas mu ob strani stoji njegova družina, ki jo 
bo že v avgustu popeljal na prvo potepanje vse do mor-
ja. Mirko je sicer zaposlen na Reševalni postaji Ptuj in je v 
Skorbo priženjen. V Sedlašku, kjer je preživel mladost, si je 
sam postavil čudovito leseno hišico s panoramskim pogle-

dom na Haloze, ptujsko ravnico in Pohorje. 
Besedilo in foto: 

Estera Korošec

Dobro ohranjen mercedes bo kmalu pripravljen za prvi izlet.
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Najpogostejše poškodbe pri otrocih

Otroci si želijo vse raziskati in so nenehno v gibanju. Že sekunda je dovolj, da lahko pride do neprijetnosti – 
poškodbe pri otroku. Sekunda, ki je ne moremo spremeniti. Zato je še vedno najpomembnejši ukrep prepreče-
vanje možnih poškodb.

Utopitev sodi med najpogostejše 
vzroke smrti majhnih otrok. Ni treba, 
da je voda globoka – mali otrok se 
lahko utopi že v plitvi vodi. Zato je iz-
rednega pomena, če imate doma ba-
zen ali ribnik, da ga primerno zaščitite 
(ogradite ali pokrijete) in tako prepre-
čite dostop malčkom. 
V primeru nezgode otroka varno po-
tegnite iz vode. Če otrok ne diha, TA-
KOJ začnite z oživljanjem – umetnim 
dihanjem in masažo srca in nemudo-
ma pokličite 112 – nujno zdravniško 
pomoč. Pri močni podhladitvi so lah-
ko poskusi oživljanja uspešni tudi po 
več minutah.

TEMELJNI POSTOPKI OŽIVLJANJA 
(TPO): najprej damo 5 začetnih ume-
tnih vpihov, nato nadaljujemo z zu-
nanjo masažo srca in umetnim diha-
njem v razmerju 30 : 2. Če smo sami, 
izvajamo TPO 1 minuto, preden pokli-
čemo NMP.
Zunanjo masažo srca izvajamo tako, 
da stiskamo prsni koš približno za tre-
tjino debeline, in sicer pri otroku pod 
enim letom z dvema prstoma, nad 
enim letom pa z eno ali obema roka-
ma.
Če je otrok pri zavesti in normalno 
diha, ga zavijte v toplo odejo in ga 
odpeljite k zdravniku – težave z diha-
njem se lahko nenadoma pojavijo še 
nekaj ur po nesreči.
Če je otrok nezavesten, vendar diha, 
ga položite v stabilen bočni položaj 
(položaj za nezavestnega), ga pokrijte 
in spremljajte njegovo dihanje.
Mali otroci spoznavajo svet z usti – pri 
tem pa se hitro zgodi, da nova odkri-
tja pogoltnejo (zadušitev) ali si nova 
odkritja potisnejo v nos ali uho. Zelo 
nevarni so tujki v spodnjih dihalih, na 
primer drobni bomboni, ki zdrsnejo 

po napačni poti v dihala – takrat mo-
ramo nuditi otroku prvo pomoč. Če je 
le mogoče, spodbudimo otroka h ka-
šljanju – morda izloči tujek z lastnim 
naprezanjem. Sicer pa je prvi korak ta, 
da ga obrnemo na glavo – sploh majh-
nega otroka oziroma dojenčka – in ga 
udarimo med lopaticami proti glavi 
(po potrebi ponovimo). S tem posku-
šamo z zrakom in s samim udarcem 
tujek iztisniti. Če je otrok večji, lahko 
izvedemo tako imenovan Heimlichov 
prijem, kar pomeni, da stopimo za 
otroka in z obema rokama pritisnemo 
v predelu želodca, da izpljune tujek, 
obenem pa lahko nekdo od domačih 
že pokliče reševalce na 112.
Če si otrok kakšen predmet potisne v 
uho, ničesar ne naredimo sami, gre-
mo takoj k zdravniku, ki poskuša s po-
sebnimi pripomočki odstraniti pred-
met. Če otrok potisne predmet v nos 
in tujek vidimo, poskusimo otroka pri-
praviti do tega, da ta predmet izpihne 
– če je otrok tega sposoben. V naspro-
tnem primeru poiščemo zdravniško 
pomoč.

Poškodbe in krvavitve niso prihra-
njene nobenemu otroku. Manjše rane 
očistite s fiziološko raztopino ali, če le-
-te nimate pri roki, pod tekočo vodo, 
da odstranite umazanijo in jo pokrijte 
z obližem. Večjo krvavitev zaustavi-
mo tako, da preko sterilnega povoja, 
čistega kosa blaga ali kosa oblačila 
močno pritisnemo neposredno na 
mesto krvavitve. Če je mogoče, po-
škodovani del telesa dvignemo nad 
raven srca. Vzdržujemo pritisk in na-
pravimo kompresijsko obvezo: na ste-
rilno gazo oz. material, ki smo ga priti-
snili na krvaveče mesto, položimo cel 
povoj ali kakršen koli drug večji zvi-
tek, ki ga imamo na voljo, ter nato vse 
to s krožnimi zavoji drugega povoja 
čvrsto pritrdimo, da se krvavitev za-
ustavi. Pri tem opazujemo barvo uda, 
saj lahko obvezo namestimo premoč-
no (pomodrel ali bled in hladen ud). 
Kompresijsko obvezo zato preverimo 
vsakih 5–10 minut. Pravilno namešče-
na kompresijska obveza mora zausta-
viti krvavitev iz poškodovane žile, ne 
sme pa zadrgniti uda. Če je mogoče, 
poškodovani ud namestimo v oporni-
co ali trikotno ruto, ga dvignemo nad 
raven srca in poiščemo zdravniško 
pomoč. Če je v rano zapičen kakšen 
predmet, ga ne odstranjujemo, am-
pak rano povijemo skupaj z njim.

Masaža srca pri dojenčku (vir: svetovni splet) Preverjanje dihanja: GLEJ, POSLUŠAJ, OBČUTI.
(vir: svetovni splet)

Opeklina ne prizadene samo kože na 
površini. Vročina prodre tudi do žil 
pod kožo in jih tako razširi, da iz njih 
uhaja brezbarvni del krvi (plazma). Pri 
manjših opeklinah se plazma nabere 
v mehurju, če je opeklina večja, pa ka-
plja z opečene površine. Hude opekli-
ne in oparine lahko izzovejo šok.
Otrok se lahko popari že z vročim mle-
kom ali čajem. Veliko prstkov in rokic 
je že bilo opečenih, ker je otrok povle-
kel za prt in nase zlil vročo tekočino. 
Likalnik in pečica sta vroča še dolgo 
po tem, ko ju ugasnete ali izključite 
iz električne napeljave. Pazite tudi na 
kuhalne površine.
Prvi nujni ukrepi, če se otrok opeče, je, 
da odstranimo povzročitelja – ogenj, 
kislino, vrelo vodo … Nato vso opeče-
no površino hladimo z vodo, zato da 
vročina ne more več prodirati v kožo. 
Če si je otrok opekel prst, prst eno-
stavno postavite pod tekočo hladno 
vodo; če pa gre za večjo površino na 
telesu, pa v hladno kopel. Če je otro-

kova obleka prepojena z vrelo vodo, 
oljem, kislino ali lugom, previdno str-
gajte obleko z otroka. Ko ste ga ohla-
dili, ga zavijte v čisto rjuho in odpeljite 
k zdravniku. Če je povzročitelj opeklin 
ogenj, je zelo pomembno ugotoviti, 
ali je otrok vdihaval dim – to je nujno 
stanje, ki zahteva takojšen sprejem na 
oddelek nujne medicinske pomoči. 
Pri razširjenih opeklinah je nujno na-
domeščanje tekočine in elektrolitov.
V nujnih primerih je treba znati hitro 
oskrbeti tudi težje poškodbe in pra-
vilno nuditi prvo pomoč. Zato je do-
mača lekarna nepogrešljiva. Vsebo-
vati mora obvezilni material (obliže, 
sterilne gaze, povoje, trikotno ruto) 
in sredstvo proti bolečinam. 
Vsekakor vam želim, da se z opisanimi 
neprijetnostmi ne bi srečali, če pa se 
zgodi, pa ravnajte po nasvetih. Uživaj-
te s svojimi malimi in tudi malo večji-
mi otroki, kjer koli že boste. 

Sanja Muršec, dipl. m. s.
Heimlichov prijem (vir: svetovni splet)

Lekarna pri Sv. Martinu znova v družbi najboljših

V Sloveniji so že petič podelili prizna-
nja za naj lekarno. Prvo mesto je letos 
zavzela Lekarna Domžale, na odlično 
8. mesto pa se je uvrstila naša hajdin-
ska lekarna – Lekarna pri Sv. Martinu 
na Zg. Hajdini. Ekipi lekarne iskrena 
čestitka za tak uspeh, ki naj bo dobra 
spodbuda za izzive in delo v priho-
dnosti.

Besedilo in foto: 
TM

V hvaležen spomin
1. Elizabeta Arnuš, Sp. Hajdina 11, roj. 22. 9. 1920, umrla 14. 4. 2012.
2. Neža Zupanič, Slovenja vas 36, roj. 5. 1. 1931, umrla 2. 5. 2012.
3. Simon Kostanjevec, Draženci 93, roj. 2. 2. 2012, umrl 16. 5. 2012.
4. Marija Auer, Sp. Hajdina 43, roj. 22. 6. 1927, umrla 26. 5. 2012.
5. Neža Klemen, Slovenja vas 33, roj. 8. 12. 1921, umrla 28. 5. 2012. 
6. Marija Šef, Zg. Hajdina 196, roj. 27. 2. 1936, umrla 11. 6. 2012.
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HAJDINČAN je glasilo Občine Hajdina.
Člani uredništva: Tatjana Mohorko (odgovorna urednica), Silva Hajšek, Jože Mohorič, Tanja Furek, Maja Leber, Magda Intihar, Silvestra Brodnjak, Sanja Muršec in 
Estera Korošec
Lektoriranje: Petra Krajnc 
Tisk: Tiskarna Ekart, d. o. o. 
Oblikovanje in priprava na tisk: Mspot, s. p.
Naslov uredništva: Občina Hajdina, Zgornja Hajdina 44a, 2288 Hajdina, telefon: 02 788 30 30, telefaks 02 788 30 31, elektronski naslov: uprava@hajdina.si
Glasilo Občine Hajdina je vpisano v evidenco javnih glasil Ministrstva za kulturo RS, pod zaporedno številko 1639. V skladu z določili Zakona o davku na dodano 
vrednost (ZDDV-1, Uradni list RS, št. 117/2006, 13/2011-UPB3 in 18/2011) je glasilo Hajdinčan uvrščeno v proizvode, od katerih se obračunava in plačuje 
8,5-odstotni davek.

Vabilo k sodelovanju v znanstveni raziskavi 
o žalovanju ob smrti bližnjega družinskega člana

Izgube so del življenja vsakega posameznika in nanje se 
zmeraj odzovemo na določen način. Žalovanje je naraven, 
pričakovan in praviloma zelo boleč odziv posameznika, 
kadar uvidi, da je nepovratno izgubil nekoga ali nekaj, kar 
je zanj zelo pomembno. Žalujemo vsi: vsaka večja spre-
memba, npr. poroka, odraščanje ali smrt, zahteva od po-
sameznika, da se poslovi od starega in poznanega ter se 
spoprime z novo življenjsko situacijo. Smrt družinskega 
člana običajno predstavlja eno najpomembnejših izgub 
v življenju. Večina ljudi kljub hudi čustveni stiski sčasoma 
zmore sprejeti izgubo bližnjega. Nekateri posamezniki pa 
ob procesu prilagajanja na izgubo bližnje osebe doživljajo 
tako hude stiske oziroma težave, da potrebujejo strokov-
no pomoč. 

Zavedamo se, da je izguba bližnje osebe zelo občutljiva 
tema, o kateri žalujočim gotovo ni lahko govoriti, saj lah-
ko tak pogovor vzbudi močna čustva, ob katerih nam je 
težko. Naš cilj je v okviru raziskave oblikovati smernice za 
strokovne programe pomoči ljudem, ki so se ob izgubi bli-
žnje osebe znašli v stiski. Trdno smo prepričani, da so pri 
tem neprecenljive izkušnje vseh, ki so sami doživeli izgu-
bo bližnjega. Če ste izgubili bližnjo osebo, VAS PRIJAZNO 
VABIMO K SODELOVANJU V NAŠI RAZISKAVI. V primeru, da 
poznate žalujočega, ki bi bil morda pripravljen sodelovati 
v raziskavi, vas vljudno prosimo, če mu lahko posredujete 
to vabilo.

V raziskavo se lahko vključi vsak polnoletni moški ali žen-
ska, ki je izgubil/-a bližnjega družinskega člana (starša, 
partnerja ali otroka) in sta od smrti minili ena do dve leti.

Raziskava je sestavljena iz izpolnjevanja vprašalnikov in 
usmerjenega pogovora. Vaše sodelovanje bo prostovoljno 
in anonimno. Naše izkušnje kažejo, da lahko takšen pogo-

vor pomaga tudi vam.

Raziskava poteka na Psihiatrični kliniki Ljubljana v sodelo-
vanju s Kliniko Golnik in Inštitutom Andreja Marušiča, pod-
prta pa je s strani Javne agencije za raziskovalno dejavnost 
Republike Slovenije. Raziskovalci smo strokovnjaki z izku-
šnjami na področju dela z ljudmi v duševni stiski.

V Občini Hajdina ter okolici bom pogovore izvedla vaša so-
vaščanka Anja Simonič. V primeru, da se tudi osebno po-
znamo oziroma bi vašo izkušnjo izgube in žalovanja želeli 
podeliti z nekom, ki ga osebno ne poznate, bo pogovor z 
vami na Hajdini izvedla Polona Ozbič. 

Že vnaprej se vam prijazno zahvaljujemo za pripravljenost 
sodelovanja. 

Lep pozdrav,

dr. Anja Simonič, univ. dipl. psih.,
raziskovalka

mag. Polona Ozbič, univ. dipl. ped.,     
koordinatorka raziskovalnega projekta

prof. dr. Onja Tekavčič Grad, spec. klin. psih.,
vodja raziskovalnega projekta 

Če vas zanima sodelovanje ali v primeru vprašanj glede raziska-
ve, nas lahko pokličete na: 

 – mobilno tel. številko: 031 758 436 (Anja Simonič)
 – stacionarno tel. številko: 01 5874 944 (Polona Ozbič)
 – mobilno tel. številko: 031 796 536 (Polona Ozbič)

Lahko nam pošljete tudi SMS ali nam pišete na e-naslov: 
raziskava.zalovanje@gmail.com. 

Franc Jeza – slovenski domoljub in pisatelj s Hajdine

Franc Jeza se je rodil na Spodnji Haj-
dini, današnja Brlekova domačija, 30. 
decembra 1916. Osnovno šolo je obi-
skoval v OŠ Hajdina in že v rani mla-
dosti nakazoval, da je bistrih misli in 
velik ljubitelj knjig. Po končani osnov-
ni šoli je obiskoval ptujsko gimnazijo, 
kjer je že zelo hitro začel pisati prozo 
in pesmi ter jih tudi objavljal v dijaške 
in druge liste: Mlada setev, Mladi Pre-
kmurec, Klasje in druge. 

Že v gimnaziji je nakazoval, da je za-
veden Slovenec, in se je v nacionalno 
mešanem Ptuju in ob pojavih prvih fa-
šističnih idej kaj hitro vključil v ilegal-
no gibanje, ki je tiskalo letake in opo-
zarjalo, kaj nam bo sledilo v primeru 
fašistične prevlade. Po zaključku gim-
nazije se je preselil v Ljubljano, kjer je 
začel študirati pravo in že kot študent 
pripadal akademskemu društvu Zar-
ja. Žal je obetajočo kariero prekinila 
druga svetovna vojna. Kot član kr-
ščanskih demokratov se je vključil v 
OF slovenskega naroda. Med akcijo 
za osvoboditev zaprtih tovarišev so 
ga italijanske oblasti prijele, obsodile 
na dosmrtno ječo in ga odpeljale na 
prestajanje kazni v zapor mesta Vol-
terra v notranji Italiji. Po kapitulaciji 
Italije leta 1943 se je vrnil v Ljubljano, 
kmalu pa so ga aretirali Nemci in ga 

hitro deportirali v koncentracijsko ta-
borišče v Dachauu in Überlingenu ob 
Bodenskem jezeru, kjer je dočakal ko-
nec vojne. 

Po vrnitvi iz internacije se je nekaj 
časa zaposlil pri Slovenskem poroče-
valcu v Ljubljani, vendar je kaj hitro 
prepoznal značaj povojne komuni-
stične oblasti, in preden bi bilo pre-
pozno, jeseni 1947 zbežal na Zahod. 
Nekaj mesecev je taval po begunskih 
taboriščih v Italiji in se nato za stalno 
naselil v Trstu. Hitro je dobil službo pri 
zavezniški časnikarski agenciji AIS. Po 
odhodu zaveznikov iz Trsta in prevze-
mu italijanskih oblasti je izgubil stalno 
službo in delal kot zunanji sodelavec 
na Radiu Trst A. V arhivu tega radia 
je polno njegovih dramskih del, mla-
dinskih zgodb, novel, dramatiziranih 
povesti, prevodov, ocen in predavanj. 
Prav tako je v vmesnem času doštudi-
ral etnologijo v Gradcu ter ogromno 
študiral in pisal o izvoru slovenskega 
naroda.

Bil je tudi dopisnik pri vseh zamejskih 
in zdomskih revijah, kot so: Mladika, 
Novi list, Pastirček idr. Bil je tudi ure-
dnik in soustanovitelj revije Stvarnost, 
kasneje preimenovane v Stvarnost in 
svoboda. V zadnjih letih je izdal pet 
zbornikov: Alternativa (1978), Iniciati-
va (1979), Demokracija (1980), Akcija 
(1980) in Neodvisna Slovenija (1983). 
V njih je zagovarjal načela demokra-
cije, pluralizma in slovenske državne 
neodvisnosti, neomajno poudarjal 
svoje domoljubne misli v prid celotne 
narodne skupnosti in potrebo po la-
stni državi slovenskega naroda.    
Njegova sodobna slovenska samo-
stojna dela so: Sodobna slovenska 
problematika (Trst, 1952); Nova tlaka 
slovenskega naroda: študija o gospo-
darskem položaju Slovencev v Jugo-
slaviji (Trst, samozaložba, 1959); Za-

deva je končana – igra, ki je leta 1964 
prejela 1. nagrado na natečaju za iz-
virno radijsko igro, ki jo je razpisal Ra-
dio Trst A; Moč ljubezni: povest iz časa 
naselitve Slovencev (Celovec, Družba 
Sv. Mohorja, 1967); Skandinavski izvor 
Slovencev: etnografsko-jezikovna in 
zgodovinska študija (Trst, samozalož-
ba, 1967); O ključnih vprašanjih rane 
karantansko-slovenske zgodovine – 
drugačen pogled na slovensko zgo-
dovino (Buenos Aires, Baraga, 1977); 
Nevidna meja: povest iz daljne priho-
dnosti in druge fantastične zgodbe, 
za to delo je prejel literarno nagrado 
Vstajenje iz sklada Dušana Černeta 
(Gorica, Goriška Mohorjeva družba, 
1980); Spomini iz taborišča (Trst, Go-
riška Mohorjeva družba, 1985) – izšlo 
po avtorjevi smrti kot samostojno 
delo dveh podlistkov V dachauskih 
blokih in Tekma s smrtjo, ki sta izha-
jala v Novem listu v letih 1958–1961; 
Zakasnela pomlad in druge kratke 
zgodbe (Občina Hajdina, Ptuj, 2010).
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Poudaril je, da so v občini Hajdina še 
kako veseli uspeha svojih učencev, 
ne samo pri rednem pouku, temveč 
tudi pri obšolskih dejavnostih. Pri na-
daljevanju študija jim je zaželel veliko 
uspeha v upanju, da se po študijo vr-
nejo v domačo občino in dajo temu 
okolju svoj prispevek pri razvoju. 
Odličnjake in nasploh vse učence, ki 
v šolskem letu 2011/12 zaključujejo 
osnovno šolo, je posebej pohvalila 
tudi ravnateljica Vesna Mesarič Lor-
ber, razredničarka Urška Medved pa 
poudarila, da se je ves razred izkazal 
v znanju, dokazali so, da imajo v sebi 
vrednote, predvsem prijaznost in čut 
do človeka, skratka na šoli se jih bodo 
spominjali kot najboljši razred zadnjih 
generacij.

Besedilo in foto: TM 

NA HAJDINI SPOMINSKO OBELEŽJE 
FRANCU JEZI 

Franc Jeza je bil tudi družinski mož 
in ima dva še živeča otroka – hčerko 
Evelino in sina Bogdana, ki pa se vsak 
po svoje trudita za resnično podobo 
očeta in njegovo pravo vlogo na poti 
ideje o samostojni Sloveniji in seveda 
tudi Franca Jeza kot literata. Osebno 
lahko trdim, da se je v naši občini ro-

dilo zelo malo tako velikih sinov, ali 
če sploh, ki so uspeli svoje kakovosti 
in našo kulturo pripeljati na slovenski 
nivo in smo upravičeno lahko ponosni 
na njih. Zato smo se na občini Hajdina 
odločili postaviti spominsko obeležje 
Francu Jezi, v okviru fontane oziroma 
trga pred občinsko stavbo, ki ga je 
oblikoval domačin – akademski kipar 
Viktor Gojkovič, in s tem ovekovečiti 
njegovo ime tudi v domačem kraju. To 

smo se odločili v okviru praznovanja 
dneva državnosti, kot simbol, za kate-
rega je Franc Jeza žrtvoval svoje življe-
nje in dokazal, da so imele njegove sa-
nje temelje v zgodovini in karakterju 
slovenskega naroda. 
Prireditev bo v petek, 22. junija 2012, 
ob 19. uri na osrednjem občinskem 
trgu pred SPC Hajdina. Vabljeni.

Franc Mlakar

Občina Hajdina

VABILO
Vabimo vas na 

proslavo ob dnevu državnosti 
in odkritje spominskega obeležja našemu rojaku Francu Jezi, 

ki bo
v petek, 22. junija 2012.

Program:

16:00  Okrogla miza in novinarska konferenca o F. Jezi
17:30  Odprtje razstave o F. Jezi

18:00  Maša za domovino in spomin na F. Jezo
19:00  Proslava in odkritje spominskega obeležja F. Jezi

Slavnostni govornik bo pisatelj Boris Pahor.

Prireditev bo potekala na trgu pred občinsko stavbo in v cerkvi.

Mag. Stanislav Glažar,
župan Občine Hajdina

VABILO
Ob dnevu državnosti organizira občinski odbor SDS Hajdina 

tradicionalno 6. KOLESARJENJE 
po vaseh naše občine.

Zbrali se bomo v 
ponedeljek, 25. junija 2012, ob 10. uri 

v športnem parku Gerečja vas, 
kjer bo tudi cilj in zaključek kolesarjenja.

Poskrbljeno bo za spremstvo, varnost, napitke in pogostitev ob zaključku, 
zato ste lepo vabljeni kolesarji vseh starosti!

Odličnjake je v prostorih občine Hajdina sprejel župan mag. Stanislav Glažar, v družbi podžupanov Andreja 
Tkalca in Franca Mlakarja, direktorice občinske uprave Valerije Šamprl, pridružile pa so se jim tudi ravnate-
ljica Vesna Mesarič Lorber ter razredničarka in sorazredničarka Urška Medved in Kristina Žuran. Odličnjaki 
so v dar prejeli knjigo Slovenija danes – Spodnje Podravje.

Županova čestitka 
odličnjakom OŠ Hajdina

Devetošolci Tamara Majcen iz Gerečje vasi, Tine Glodež iz Hajdoš, Žan Merc z Zg. Hajdine, Gregor Rihtarič iz 
Hajdoš in Marcel Kaisersberger iz Gerečje vas so letošnji odličnjaki OŠ Hajdina. Za ta izjemen uspeh jim je 12. 
junija v prostorih občine Hajdina posebej čestital župan mag. Stanislav Glažar s sodelavci.
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Na osrednjem občinskem trgu pred PSC Hajdina je 
letošnje minimaturante in njihove vzgojiteljice iz 
vrtca Najdihojca sprejel podžupan občine Hajdina 
Franc Mlakar v družbi direktorice občinske uprave 
Valerije Šamprl.
Na fotografiji (spodaj) so se jim pridružili tudi nekateri 
dedki in babice, ki so bili na vnučke zelo ponosni.

Bodočim prvošolcem želimo lepe in razigrane 
počitnice, v septembru pa kar najbolj vesel in uspešen 
začetek novega šolskega leta.

Fotozapis: 
Tatjana Mohorko

Rumeni, oranžni in zeleni minimaturanti
 na občinskem trgu

Vabljeni na

VESELICO V SKORBO, 
ki bo 23. junija 2012.

Ob 17. uri bo nogometna tekma med NK Skorba in nogometno ekipo vinarjev Slovenije.
Po tekmi bo zabava v šotoru z Veselimi Štajerkami.

Vstopnine ni. Čaka vas bogat srečolov!

Organizacijski odbor Skorba


